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íàøè è ðóñêè ÷èíîâíèöè

Американската фармацевтична
компания Pfizer е давала огромни
подкупи на чиновници и лекари в
България, Русия, Хърватия и Казах-
стан, за да се настани на пазара в
тези страни, съобщи руското радио
"Вести".

Рушветите в тези четири страни
са достигнали $2 млн., а печалбата
- $7 млн. За да продава успешно
най-известния си продукт - виагра-
та, и още десетина свои препарата
фармацевтичният гигант чрез дъ-
щерни фирми в чужбина е давал
подкупи на чиновници и лекари за
по-лесно и бързо преминаване на
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Дживан Гаспарян:

Политиката не
е в моя стил

митническия контрол, регистрация
на лекарствата и по-често изпис-
ване на рецепти. Според свидетел-
ски показания чиновниците получа-
вали рушветите в налични суми, а
лекарите били включвани в особе-
ни програми, канени на почивка в
луксозни курорти, а за всяка ре-
цепта получавали бонуси.

Представител на американското
Министерство на правосъдието по-
сочи, че "Pfizer е действала по вто-
рия начин, за да развива дейност
в различни страни в Азия и Евро-
па, плащайки милиони долари руш-
вети на правителствени представи-

тели в България, Хърватия, Казахс-
тан и Русия". Досега обаче власти-
те в София не са обелили и дума
за незаконните действия на свои
хора. За подкупите не е спомена-
вал и бдящият над борбата с ко-
рупцията у нас посланик Уорлик.

Законите в САЩ предвиждат за
американските компании наказание
за подкупи, давани не само в стра-
ната, но и в чужбина. Pfizer бе осъ-
дена да плати глоба от 60 млн. до-
лара. Заедно с филиала си Whyet
фармацевтичната група ще трябва
да възстанови и около $45 млн. в
рамките на споразумение с борсо-
вия регулатор и Комисията за цен-
ни книжа и фондови борси за дейс-
твията си в тези страни, както и в
Китай, Чехия, Италия и Сърбия.

На стр. 2

Лекари предписвали рецепти,
за да ходят на луксозни курорти

Руската златна медалистка от Олимийските игри в Лондон Юлия Зарипова прави поклон пред публиката и лекоат-
летическата писта, на която завоюва победата си в дисциплината бягане 3000 м с препятствия

Още за Олимпиадата на стр. 24

Незабываемые дни в СОК "Камчия"
Стр. 7

Эмма из Питера  и не такое может
Стр.12

Владимир Путин подписал распоря-
жение "О составе Совета при Пре-
зиденте РФ по делам казачества"

На легендар-
ной вершине
Шипка заго-

рится вечный
огонь

23 сентяб-
ря 2012 г.
в Респуб-
лике Бела-
русь сос-
тоятся вы-
боры де-
п у т а т о в
П а л а т ы
предста -
в и т е л е й
Национального собрания пятого со-
зыва. Для голосования граждан Рес-
публики Беларусь, находящихся на
территории Болгарии, образован
участок для голосования. Его адрес:
София, кв. Редута, ул. Никола Ка-
раджов, №3. Тел. 02 971 71 31, 02
971 95 28. Приглашаем граждан Бе-
ларуси, которые в день выборов бу-
дут находиться в Болгарии, принять
участие в выборах. Голосование сос-
тоится 23 сентября 2012 г. с 8.00 до
20.00. Граждане Беларуси, которые
по каким-либо причинам не могут
принять участие в голосовании 23
сентября, могут проголосовать в пе-
риод досрочного голосования с 18
по 22 сентября с.г. с 10.00 до 14.00 и
с 16.00 до 19.00.

Сообщение
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От стр. 1
За тази корупционна

практика бе известно от
осем години, като влас-
тите бяха известени от
служители на самата
фирма. Тогава започна
и проверка на трансна-
ционалните предприя-
тия. Одиторите обеща-
ха снизхождение към
онези, които добровол-
но съобщят за корупци-

Първият полет на новия военно-
транспортен самолет Ил-476 ще се
извърши в началото на септември,
написа на своята страница в ин-
тернет вицепремиерът Дмитрий Ро-
гозин. През юли генералният дирек-
тор на "Авиастар-СП" Сергей Демен-
тиев заяви, че самолетът вече е за-
минал за летателни изпитания и ще
може да се вдигне във въздуха в
най-скоро време.

Неотдавна Дмитрий Рогозин по-
сети авиозавода в Уляновск. По
време на визитата Рогозин разгле-
да производствените мощности на
предприятието и новия самолет,
който ще се произвежда в два ва-
рианта - транспортен и цистерна.

Очаква се доставката на Ил-476
за Министерството на отбраната да
започне през 2014-2015 г. Военното
ведомство е поръчало общо 38 та-
кива самолета.

Ил-476 е модернизация на транс-
портния самолет Ил-76МД и е с ра-
ботното обозначение Ил-76МД-90А.

На 12 август от Пок-
лонная гора в Москва
стартира двумесечен
конен поход "Москва-
Париж 1812-2012". Той е
част от държавната
програма за честване-
то на 200-годишнината
от Отечествената вой-
на 1812 г. По думите на
председателя на орга-
низационния комитет на
Конния поход главата
на Федералната митни-
ческа служба Андрей
Белянинов са изпълне-
ни всички изисквания
от страна на европейс-
ките гранични, митни-
чески, ветеринарни,
транспортни, екологич-
ни служби и застрахо-
вателни компании, а ко-

Êîíåí ïîõîä òðúãâà êúì Ïàðèæ
ïî ñòúïêèòå íà Ìàòâåé Ïëàòîâ

нете са подготвени за
"общуване" със зрители-
те. Любопитен момент
е, че за организацията
на Конния поход, който
ще премине през шест
европейски страни не е
похарчена нито копей-
ка от бюджета на стра-
ната. Походът е финан-
сиран от спонсори, от
волни пожертвования
на хора, на които не са
им безразлични истори-
ята и героите на Русия
и е важна духовната и
патриотична страна на
събитието. Държавата,
в лицето на посолства-
та и Россотрудничество,
се е намесила със съ-
действие за организа-
цията на похода, пояс-

ни Белянинов.
Преди 200 години 60-

хилядният отряд каза-
ци начело с атаман
Матвей Платов, прео-
долявайки хиляди кило-
метри, влиза триумфал-
но в Париж на коне
донска порода. Сега 23-
ма конници, потомци
на воините отпреди два
века, ще минат по пътя
на дедите си. Финал на
похода ще сложат га-
лаконцерт в Париж и
аукцион, на който ще
бъдат продадени коне-
те, преодолели марш-
рута, а събраните сред-
ства ще отидат за въз-
раждане на изчезваща-
та донска порода коне.

/"Русия днес"/

Èë-476 èçëèòà ïðåç åñåíòà

Обновеният самолет е с усилено
крило, разчетено на максимална ма-
са на излитане от 210 тона, както и
модернизирано шаси. Самолетът е
снабден с двигатели ПС-90А-76 и ка-
бина с цифрово бордово радиоелек-
тронно оборудване.

Масата на полезния товар на Ил-
476 е увеличена от 50 на 60 тона.
Екипажът се състои от шестима ду-
ши. РИА "Новости" съобщава, че
"Авиастар-СП" вече е построил два
опитни образци на перспективния
транспортен самолет - в най-близ-
ко време се очаква началото на
сглобяването на първите три серий-
ни образци на Ил-476.

 /"Русия днес"/

Отиде си от този свят голям и силен човек,
голям и обичан творец - театралният режисьор
Пьотр Фоменко не успя да спечели неравна-
та битка с болестта. На 13 юли т. г. получи
куп поздравления за 80-годишния си юбилей.

С името на Фоменко са свързани театрите
"Вахтангов" и "Маяковски" в Москва, Ленинг-
радският театър на комедията, а от 1993 г.
режисьорът ръководеше елитната театрална
сцена "Мастерская Петра Фоменко". Той е
създал повече от 60 спектакли в театрите на
Москва, Санкт Петербург, Тбилиси, Париж,
преподавал е в ГИТИС и Парижката консер-
ватория. Сред неговите ученици са режисьо-
рите Миндаугас, Карбаускис, Елена Невежи-
на, Николай Дручек.

Колекцията от награди и звания на имени-
тия режисьор е много голяма. Той е народен
артист на Русия, лауреат на ордена "За зас-
луги към отечеството" - II степен, на редица
театрални и държавни премии.

Ùàòñêà êîìïàíèÿ ïîäêóïâà...
онните схеми с щедри
подкупи. Това подтикна
служители от фарма-
цевтичния гигант да по-
дадат сигнал. Сътрудни-
чеството с разследва-
щите органи намали
глобата с цели 30%.
Преди година компани-
ята Jonson & Jonson бе
глобена за рушвети на
чиновници и лекари със
$70 млн. /"Русия днес"/

In memoriam

В Русия ще се появи
нов технически регла-
мент за строителство
на автомобилни пъти-
ща, разработен по ев-
ропейски образец. С
това предложение из-
лезе депутатът от Дър-
жавната дума Иван
Демченко.

Според автора на за-
конопроекта руската
технология за строител-
ство на пътища е оста-
ряла. В Москва напри-
мер според сегашния
регламент настилката
се сменя напълно на

Ùå ñòðîÿò ïúòèùàòà ïî åâðîïåéñêè ñòàíäàðòè
всеки три години. В Ев-
ропа се дава гаранция
за 50 години. В същото
време след преминава-
нето към европейските
стандарти стойността
на пътищата може да
нарасне с 15%.

Членът на Комитета
по транспорт на Дума-
та Олег Нилов пък е
убеден, че трябва да се
повишат изискванията
към качеството на пъ-
тищата. Според него
стойността на руските
пътища е по-висока, от-
колкото в Европа и Ки-

тай, а качеството - по-
ниско. Ситуацията мо-
же да се промени с
привличане на чуждес-
транни компании в
строителството.

Депутатът Алексан-
дър Василиев обаче
смята, че в някои ре-
гиони на Русия евро-
пейските стандарти са
неприложими поради
различията в климата.

Планирано е в близ-
ките години финансира-
нето на строителството
на пътища да се увели-
чи за сметка на ръста

на акциза на горивата.
Така например през
2014 г. инвестициите в
строителството и в ре-
монта на пътища ще се
повишат до 447,7 млрд.
рубли. През 2020 г. към
финансирането с 595,3
млрд. рубли за пътния
отрасъл ще бъдат отде-
лени още 268,4 млрд.

В близките девет го-
дини московските влас-
ти имат намерение да
изхарчат 63 млрд. дола-
ра "за развитие на ком-
фортна улично-пътна
мрежа.  /"Русия днес"/

Дмитрий Медведев
разпореди до 1 октом-
ври в правителството
да бъде внесено пред-
ложение за създаване
на система за задължи-
телно застраховане на
имотите на граждани и
юридически лица сре-

Пьотр Остапенко,
който загина, спася-
вайки хора по време
на наводнението в
Кримск, бе награден
посмъртно с орден "За
мъжество". Със същия
орден преди това бе
награден също пос-
мъртно друг герой от
трагедията - подпол-
ковникът от МВР Вя-
чеслав Горбунов. "Име-
ната им завинаги ще
останат в летописа на
града редом с имена-
та на героите от вой-
ната, разкъсали "Синя-
та линия" през страш-
ните военни години.",
каза губернаторът на

Íàãðàäèõà ãåðîé îò Êðèìñê ïîñìúðòíî

Ïðåäëàãàò çàäúëæèòåëíà çàñòðàõîâêà ñðåùó áåäñòâèÿ
щу природни бедствия,
съобщи РИА "Новости".
Премиерът издаде по-
ръчението си след про-
веденото от него засе-
дание на 27 юли т.г. за
усложнената от високи-
те температури в стра-
ната ситуация.

Въпросът за създава-
нето на застраховате-
лен механизъм за за-
щита от природните
стихии ще бъде обсъж-
дан от няколко минис-
терства - на финанси-
те, на икономическото
развитие, на региони-

те, на труда и на еко-
логията. За участие в
преговорите ще бъдат
привлечени и други за-
интересовани федерал-
ни органи, изпълнител-
ната власт, както и зас-
трахователите.

/"Русия днес"/

Краснодарския край
Александър Ткачов на
среща с жителите на
Кримск.

Светлана Остапенко
дойде на церемонията
с двете си осиротели
деца. Преди шест го-
дини, когато се срещ-
нали, Светлана пеела
в църковния хор, а
Пьотр бил строител. 34-
годишният мъж бил
опитен плувец и в съд-
боносната нощ след
като се убедил, че се-
мейството му е в бе-
зопасност, отишъл да
помага на хората в бе-
да, изнесъл десет ду-
ши от водовъртежа, но

ударен от пла-
ваща във вода-
та греда, потъ-
нал пред очите
на съпругата и
съседите си.

По време на
посещението
си в Кримск
патриарх Кирил
връчи на вдови-
цата църковен орден, а
президентът Путин
предложи една от ули-
ците в новия микрора-
йон, където осиротяло-
то семейство получи
апартамент, да носи
името на Пьотр Оста-
пенко.

/"Русия днес"/

Героят от Кримск Пьотр
Остапенко остави две сирачета
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В края на парламен-
тарния сезон група де-
путати внесоха за раз-
глеждане в Държавна-
та дума законопроект
забраняващ на длъж-
ностни лица и военни
от всички равнища и
структури, както и чле-
новете на техните се-
мейства да притежават
имущество, сметки и
други активи в чужби-
на. Съдейки по декла-
рациите за доходите
сред депутатите от Ду-
мата има 22-ма собст-
веници на недвижи-
мост в чужбина, при то-
ва от всички фракции.
Различията са само в
мащабите и география-
та на имотите. Михаил
Слепенчук например /
"Единна Русия"/ има
две къщи с обща площ
900 кв. м и два парце-
ла с обща площ 1549
кв. м в Конго, както и
апартамент във Фран-
ция /95 кв. м/. Негов
колега - Белан Хамчи-
ев, се е сдобил с имот
в ОАЕ. Знаменитият
боксьор, депутат от
"Единна Русия" Николай
Валуев си е купил два
апартамента в Герма-
ния.

Депутатите собстве-
ници на недвижими
имоти зад граница смя-
тат, че внесеният зако-
нопроект е популистки
и съветват авторите да
се заемат с нещо "по-
уместно и продуктив-
но".

Вносителите на доку-
мента са от различни

Çàêîíîïðîåêò ïîñÿãà íà
ñîáñòâåíîñòòà â ÷óæáèíà

фракции: Вячеслав Ли-
саков и Валерий Тра-
пезников са от "Един-
на Русия", Андрей Луго-
вой е представител на
ЛДПР, Александър Аге-
ев - на "Справедлива
Русия", Олег Денисен-
ко е от КПРФ. Ако за-
конът бъде приет, при-
тежателите на задгра-
нични недвижими имо-
ти в срок от половин
година трябва да се из-
бавят от тях, в проти-
вен случай ги чака гло-
ба от 10 милиона руб-
ли и затвор до пет го-
дини, както и тригодиш-
на забрана да заемат
държавна служба.

А ето какво мислят
самите "потърпев-
ши":

Андрей Макаров,
"Единна Русия", имоти
в Испания: Всяко огра-
ничение на всяко пра-
во е недопустимо,
включително и право-
то на собственост. Аз
декларирам собстве-
ността си и претенции
могат да ми бъдат пре-
дявени, ако не плащам
данъци или ако съм
придобил това по не-
честен път. Май че ста-
ва модерно сега да се
ограничава всякакво
право.

Анатолий Аксаков,
"Справедлива Русия",
имот в Украйна: Къща-
та ми е наследство от
родителите, аз живеех
в Крим, там живееха
родителите ми, които
починаха. В този дом
съм израснал, там е ми-

нало детството ми и той
ми е скъп като памет
за семейството. Деца-
та ми също обичат да
ходят там. Честно каза-
но, не всичко е толко-
ва просто. Законът е по-
пулистки. Какво да нап-
равя - да продам род-
ната си къща ли? Не
съм готов да кажа как
ще гласувам, но най-ве-
роятно няма да подкре-
пя законопроекта.

Валерий Гаркун,
"Справедлива Русия",
имот в Швейцария:
Отнасям се спокойно
към този законопроект.
Не съм запознат засе-
га с текста, само чух
за него. Не разбирам
как ще функционира
подобен закон и с как-
ва цел е разработен.
Апартаментът ми в
Швейцария за мен оз-
начава облекчен визов
режим, а и там мога да
прекарвам отпуската
си. Доходите на се-
мейството са такива, че
мога да си позволя по-
добна покупка, всичко
е законно.

Владимир Плигин,
"Единна Русия", съп-
ругата му притежава
500 кв. м с апартамент
във вилна сграда в
България:

- Всичко е посочено
в нашите декларации.
Още не съм прочел за-
конопроекта, важно е
да се разберат детай-
лите, да се оценят нор-
мите. Доколкото зная и
други мои колеги имат
собственост в чужбина.

Äåïóòàòèòå
íå ãóáÿò âðúçêà
ñ íàðîäà

Ваканцията за депу-
татите от Държавна-
та дума започна на 13
юли. Според регла-
мента всичките 450
народни избранници
имат право на 42 дни
отпуск. На работа те
ще се завърнат през
септември. А засега
всички са на почив-
ка, но не губят връз-
ка с народа -  пускат
снимки, впечатления
и коментари в соци-
алните мрежи.

Александър Сидякин, зам.-
председател на комитета по

жилищна политика и жилищ-
но-комунално стопанство и

съавтор на законопроекта "за
чуждестранните агенти" и на

закона "за митингите" е на
почивка в САЩ. "Медиите
пишат за пътуването ми до

Америка. Отговарям: отидох да
импортирам руска демокрация

и да изучавам опита за нови
законопроекти". На снимката

Сидякин е в Станфорд

Игор Лебедев, зам.-председател на Думата, от ЛДПР,
разпуска с творчество - строи пясъчни замъци, а
снимките с удоволствие публикува за всеобщо обоз-
рение. За този замък пише, че му отишъл половин
ден

Дмитрий Гудков, член на комитета по конституционно законодателство и
държавно строителство от "Справедлива Русия" нямаше късмет играейки
футбол на Грушинския фестивал - счупи крака си, но това не помрачи радост-
та му от друго събитие -  ожени се...

Писмо на члена на "Един-
на Русия" Валерий Федотов,
публикувано в интернет,
взриви социалните мрежи.
Ръководителят на изпълко-
ма на районната организа-
цията на "Единна Русия" на
Василевския остров в Санкт
Петербург заяви, че изцяло
и напълно застава зад ис-
кането за незабавно осво-
бождаване на трите участ-
нички в групата Pussi Riot.
Федотов е убеден, че пове-
чето от неговите съпартий-
ци мислят по същия начин.
А как самият Федотов комен-
тира изявата си и ситуация-
та изясни кореспондент на
в. "Московские новости".

- Защо написахте писмо-
то? Съвестта ли ви подска-
за?

- По-рано се надавах, че
скоро ще пуснат момичета-
та. Но разбрах, че ситуация-
та вече прилича на задънена
улица. Надя, Маша и Катя
най-вероятно ще бъдат зат-
ворени за дълго. Не ми ха-
ресва, че никой от членове-
те на "Единна Русия" не озву-
чи своята гледна точка. Мъл-
чанието е знак за съгласие,
че процесът върви по неза-
конен път. Възмущава ме от-
ношението към действащото
законодателство. Щом зако-
нът може да бъде нарушен

Íàáîæíà æåíà
èñêà êîìïåíñàöèÿ
30 õèë. ðóáëè
îò ïúíêàðêèòå

Жителка на Новосибирск е по-
дала иск в съда срещу пънк гру-
пата Pussi Riot за компенсации
за нанесена морална вреда, при-
чинена от изявата на групата в
храма "Христос Спасителя" в
Москва, съобщават руските ме-
дии, за които темата за процеса
над трите пънкарки трайно е на
дневен ред.

Ще напомним, че всъщност
участничките в скандалния пънк
молебен, насочен срещу Влади-
мир Путин, пред олтара на хра-
ма в края на февруари, бяха
пет, но арестуваните са три.
Заснетото на видео събитие пре-
дизвика взрив в социалните
мрежи, следствието обвини мла-
дите дами в хулиганство, а про-
курорът поиска по три години
за всяка лишаване от свобода
в колония с общ режим. "Дейс-
твията на участничките в Pussi
Riot са причинили на жената
нравствени страдания", казва
адвокатката Маргарита Соколо-
ва, която е подготвила иска. По
думите й жената от детинство е
силно вярваща и именно неу-
важението към православието я
е подтикнало да се обърне към
юристите. Жителката на Ново-
сибирск иска компенсация от 30
хиляди рубли.

×ëåí íà "Åäèííà Ðóñèÿ" çàùèòè Pussi Riot
по отношение на Толоконни-
кова, Альохина и Самуцевич,
значи същото може да се
направи и спрямо всеки от
нас. Много е досадно, че по-
литическите фигури, които мо-
гат да повлияят върху ситуа-
цията, не направиха нищо.
Обидно е, че изглеждаме ка-
то диваци в очите на света.
Наказанието, което се иска
за тях /3 години колония -
бел. ред./ е несъпоставимо
с постъпката им. Оптимално-
то наказание е обществено

полезен труд, който може да
помогне те да се поправят.

- Сам ли решихте да на-
пишете това писмо?

- Показах го само на по-
мощника ми, за да го про-
вери за грешки. Искаше ми
се да покажа на момичета-
та, че не всички от "Единна
Русия" подкрепят обвинени-
ето. Получих огромен брой
писма и съобщения в знак
на солидарност.

- А как реагираха вашите
съпартийци?

- Някои ме осъдиха, наре-
коха ме Юда, но други ме
подкрепиха. Засега партий-
ното ръководство не е реа-
гирало по никакъв начин, а
писмото е свързано и с ре-
формата в "Единна Русия",
в чиято необходимост съм
убеден. Реформата на поли-
тическата система трябва да
започне от "Единна Русия".
Делото на Pussi Riot е въз-
можност за партията да се
прояви като активна орга-
низация, която принуждава
властта да спазва законо-
дателството. Не виждам ни-
що опозиционно в действи-
ята си, мисля, че в "Единна
Русия" има много адекватни
нормални хора. Ние, члено-
вете на "Единна Русия", тряб-
ва да имаме възможност
свободно, без да се страху-
ваме да казваме какво мис-
лим по актуални въпроси.

- В обществото битува
мнение, че ходът на проце-
са е одобрен от Владимир
Путин. Не се ли страхува-
те, че вървите срещу лини-
ята на държавния глава?

- Ни бих определил толко-
ва еднозначно позицията на
Владимир Путин по повод съ-
дебния процес. Струва ми се,
че в създалата се ситуация
по-голямата е ролята на Рус-
ката православна църква.

По информация от 7
август Валерий Федо-
тов е дал съгласието
си да участва в опо-
зиционния "Бял фо-
рум", който ще се про-
веде край Санкт Пе-
тербург от 17 до 19 ав-
густ. По-рано съгласи-
ето си са заявили опо-
зиционните политици
Борис Немцов, Денис
Билунов, Владимир
Милов, Евгения Чири-
кова, депутатите от Ду-
мата Дмитрий Гудков
и Иля Пономарьов,
както и Александър Бе-
лов. Покани са изпра-
тени до още дузина об-
ществени дейци, кои-
то засега не са отго-
ворили.
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На 5 август московски-
ят парк "Соколники" се
изпълни с красиви
девойки на велосипеди.
Задача, поставена от
организаторите на
велопарада бе дамите
да са облечени в стил
ретро, а колелата им да
са подобаващо украсе-
ни. Яркото и красиво
зрелище привлече
много зрители, които с
интерес разгледаха и
изложбата на стари
велосипеди

Даря Жукова е нови-
ят лауреат на преми-
ята Leo Award 2012,
която се връчва еже-
годно от Международ-
ната асоциация на не-
зависимите куратори
/ICI/. Създателката
на московския Цен-
тър за съвременна
култура "Гараж" полу-
чи високото отличие
за новаторски и дал-
новиден подход към
изграждането на нови
институции, както и за
предоставяне на въз-
можност за изява на
художници и курато-
ри. Премията носи
името на известния
американски галерист
и колекционер, прите-
жател на една от най-
влиятелните галерии
за съвременно изкус-
тво във втората поло-
вина на ХХ век. Съп-
ругата на милиардера
Роман Абрамович ще
получи наградата на
19 ноември т. г., кога-
то ICI ще проведе
ежегодния си аукци-
он. "Гараж" е открит
през 2008 г., Даря Жу-
кова е главен редак-
тор и на едноименно-
то списание

"Море, слънце, плаж, пясък" - това е мотото на фес-
тивала на един от най-жизнерадостните и слънчеви
стилове в музиката "ска". Именно неговите създате-
ли - групата Skаtilites откри рок-феста "Кубана", а
чернокожата фронтуомън Дорин Шафер, която пее
с групата от средата на 60-те години, вдигна адрена-
лина на публиката с El Cumbanchito и Speedy Gon-
zales. Благосклонна към събралите се почитатели на
"ска" и изпълнители - звезди от европейска и све-
товна величина /като Subways/ през всичките пет
дни, бе и природата на южното крайбрежие на Та-
манския полуостров. А когато в нощта прозвучаха

Празникът "Шегите на Посейдон" събра московски деца, жадни и готови за
забавления. Организаторите от Центъра за социална помощ и младежка поли-
тика "Хорошевский" под ръководството на Департамента по семейна и мла-
дежка политика на столичното кметство се бяха постарали на децата да им
останат само хубави спомени от Деня на Нептун - бяха осигурени подходящи
костюми, забавни игри, състезания. Когато накрая се яви самият Посейдон, за
всеобща радост той се постара никой да не остане сух. В градския лагер
децата се хранят безплатно три пъти дневно

огнените цигански ритми на американския състав
Gogol Bordello никой не остана равнодушен. Впро-
чем в новия си албум музикантите са включили песни
по стихове на Пушкин и Висоцки

Шестият международен
"Фотопарад в Углич"
както винаги събра
пъстро множество

майстори фотографи,
както и многобройна

публика, която има
възможността да се

запознае с изкуството на
участниците благодаре-
ние на многобройните

изложби по целия град.
Интерес привлече

изложбата "Гран при по
руски". Снимки на руски

и съветски лауреати на
конкурса World Press

Photo 1955-2012". Всекид-
невно се провеждаше и

портфолио ревю, т.е.
участниците можеха да
представят творбите си
на именити фотографи,
да чуят коментарите им

и да получат оценка.
Изненадата на домаки-
ните бе осигурен полет
на парапланер за всеки
желаещ фотограф, за да

може да направи снимки
от височина на красивия
древен Углич. Темата на

блицконкурса тази го-
дина бе "Децата в града",
а снимките бяха изложе-

ни под открито небе



10-16 август 20125. СВЕТЪТ

Узбекистан въведе
забрана за разполага-
не на чуждестранни во-
енни бази на своя те-
ритория, съобщиха ми-
налия четвъртък мест-
ните медии. Това озна-
чава край на спекула-
циите, че САЩ могат от-
ново да се сдобият тук
с база за поддръжка на
своите операции в съ-
седен Афганистан.

Въпреки това някои
аналитици смятат, че та-
зи забрана няма да поп-
речи на военното сът-
рудничество между Таш-
кент и Вашингтон, кой-
то би могъл да използ-
ва узбекски обекти в
операциите срещу тали-
баните или срещу дру-
ги заплахи. Забраната
- идея на президента на
Узбекистан Ислам Ка-
римов - през миналата
седмица беше одобре-

Óçáåêèñòàí ñå îòêàçà îò ÷óæäè âîåííè áàçè
на от Долната камара
на парламента. Това е
първият подобен доку-
мент, откакто Узбекис-
тан придоби независи-
мост през 1991 г. Очак-
ва се още през този ме-
сец той да бъде одоб-
рен от Сената.

Населеният предимно
с мюсюлмани и разпо-
ложен в Централна Азия
Узбекистан призова
САЩ да освободи ави-
ационната база Карши
Ханабад, след като Ва-
шингтон и Европейски-
ят съюз осъдиха Таш-
кент заради кървавото
потушаване на въстани-
ето в Андижан от пра-
вителствените войски
през май 2005 г.

Каримов, който не до-
пуска другомислие в
своята 30-милионна
страна, оттогава подоб-
ри отношенията си със
Запада, което породи
предположения за до-

говореност с Америка
по повод завръщането
на нейните военни в Уз-
бекистан. Документът,
одобрен от Долната ка-
мара, обаче "не допус-
ка на своя територия
разполагане на чуждес-
транни военни бази и
обекти". В него се каз-
ва също така, че Узбе-
кистан няма да участ-
ва в каквито и да било
военни и политически

блокове, а неговите во-
еннослужещи няма да
бъдат миротворци из-
вън пределите на сво-
ята страна.

През юни Узбекистан
прекрати участието си
в работата на Органи-
зацията на Договора за
колективна сигурност,
където освен Русия
влизат Армения, Бела-
рус, Казахстан, Киргиз-
стан и Таджикистан. Та-

зи организация се раз-
глежда от мнозина ана-
литици като своеобра-
зен регионален проти-
вовес на Северноат-
лантическия алианс.

Новият за Узбекистан
статут на неутралитет,
одобрен от послушните
законодатели, е разра-
ботен, за да успокои
Москва, някога контро-
лираща цяла Централна
Азия и доста раздраз-
нена от вестта за изли-
зането на Ташкент от
Договора за колективна
сигурност, смята експер-
тът по Централно-азиат-
ския регион Аркадий
Дубнов: "Като че ли Ка-
римов изпраща сигнал
на руските си партньо-
ри - ако аз не съм с вас,
това не означава, че
съм против вас. Нещо
повече - декларативна-
та забрана на Узбекис-
тан да разполага на
своя територия военни

бази изобщо няма да
удари по неговото сът-
рудничество с амери-
канците." Според Дуб-
нов силите със специ-
ално предназначение на
САЩ, които за провеж-
дане на своите опера-
ции се нуждаят от ми-
нимална логистична
подкрепа, ще могат да
нанасят удари по Афга-
нистан с цел снижава-
не на терористичните
заплахи с използване
на узбекски обекти след
2014 г., когато войските
на НАТО ще напуснат
Афганистан.

Узбекистан е част от
т. нар. Северен марш-
рут за доставки (NDN),
през който се снабдя-
ват силите на НАТО, во-
юващи с афганистанс-
ките талибани. NDN
преминава също така
през Латвия, Русия, Гру-
зия, Азербайджан, Ка-
захстан и Таджикистан.

Дмитрий Мониава

Правителството на
Саакашвили оформи
договор с още две аме-
рикански лобистки
фирми - Prime Policy
Group и Gephardt
Government Affairs. Ръ-
ководителят на Prime
Policy Group Чарлз
Блек се различава от
повечето вашингтонски
лобисти с факта, че не-
гови клиенти са били
такива световноизвес-
тни диктатори като пре-
зидентите на Сомалия
Мохамед Сиад Баре, на
Филипините Ферди-
нанд Маркос, на Заир
Мобуту Сесе Секо, на
Нигерия Ибрахим Ба-
бангида, както и лиде-
рът на анголската въс-
таническа групировка
"Унита" Жонас Савим-
би. Сега в този списък
се добавя името Миха-
ил Саакашвили и веро-
ятно в това има опре-
делена логика.

Чарлз Блек е роден
през 1947 г., но по ду-
мите му политиката го
очаровала още като
ученик, когато се вклю-
чил в кампанията на
Бари Голдуотър. През
1976-1992 г. участва в
президентски кампании
на кандидати на репуб-
ликанците. През 2000 и
2004 г. е съветник на
Буш-младши. През 2008
г. заема едно от глав-
ните места в щаба на
"ястреба" Джон Мак-
кейн. Днес той сътруд-
ничи с Мит Ромни.

В началото на 80-те
години Блек и негови-
те партньори основават
лобистката фирма
Black, Manafort, Stone
and Kelly, която през
1996-а се слива с
Good&Liebengood, в ре-
зултат на което се съз-
дава BKSH&Associates.
С услугите на фирмите
на Блек са се ползва-

Както писахме в миналия
брой, министърът на вът-
решните работи на Герма-
ния Ханс-Петер Фридрих
уволни цялото ръководство
на Федералната полиция: от
своите постове се лишиха
президентът на Федерално-
то полицейско управление
Матиас Зегер - шеф на нем-
ската полиция от март 2008
г., и Михаел Фрезе. Според
слухове оставката на висо-
копоставените немски поли-
цаи е заради връзки на по-
лицейските началства с...
управляващия режим в Бе-
ларус.

Неочакваните размества-
ния в ръководството на нем-
ската полиция засегнаха
най-високите сфери - за
разлика от 57-годишния Зе-
гер неговите бивши замес-
тници ще получат нови пос-
тове във вътрешното минис-
терство, докато той е изп-
ратен в пенсия. Освободе-
ният от Зегер пост трябва
да заеме Дитер Роман, кой-
то досега управляваше от-
дела за борба с тероризма
на федералното Министер-
ство на вътрешните рабо-
ти. Негови заместници ще
бъдат двама други високо-
поставени служители на вът-
решното ведомство - феде-
ралният инспектор на де-
журните полицейски отряди
Юрген Шуберт и Франц
Палм - шеф на отдел "снаб-
дяване" на министерството.

За оставката на ръковод-
ството на Федералната по-
лиция беше официално обя-
вено на 30 юли, без да бъ-
дат обяснени причините за
кадровите кадрили. Немски-
те медии, съобщавайки за
предстоящите смени на по-
лицейските началства с ня-
колко дни по-рано, смятат,
че конфликтите във феде-
ралното ведомство са об-
щото недоволство от поли-
цейската работа и загубата
на доверие в полицията от
страна на федералното ръ-
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ли не една американс-
ка компания и чужди
правителства, но ед-
новременно с това той
е критикуван постоян-
но за връзки с дикта-
тори.

По време на кампа-
нията през 2008 г. про-
фесорът от Нюйоркския
университет Пол Лайт
заяви пред "Вашингтон
пост": Маккейн се пред-
ставя като чист поли-
тик, но около него е
пълно с лобисти, които
имат работа с не мно-
го чисти хора." Той до-
бави, че намиращите се
край Маккейн хора, чи-
ито клиенти са дикта-
тори, дават предимст-
во на Обама.

Има версия, а тя чес-
то се споменава в гру-
зинските медии, че ед-
на от целите на Авгус-
товската война на Гру-
зия е била помощ за
Маккейн, но по разби-
раеми причини тя не
може да бъде докумен-
тално обоснована. За-
това тази тема често се
пренася в конспира-
тивната сфера и ни се
налага да четем между
редовете.

По принцип Маккейн
и Саакашвили могат да
се обърнат към който
и да е консултант. Това
е въпрос на нравстве-
ни принципи. Впрочем,
тъй като властите ще

заплатят хонорара на
Чарлз Блек не от пар-
тийните каси на "Наци-
оналното движение", а
от попълвания от нас
бюджет, и ние - данъ-
коплатците, трябва да
кажем няколко думи.

Според договора
Prime Policy Group "оси-
гурява стратегически
съвети и консултации,
помощ по въпросите,
свързани с членството
в НАТО и с предизбор-
ния период, отношени-
ята с Конгреса и с ад-
министрацията на
САЩ, както и услуги в
подкрепа на свободна-
та търговия и демокра-
цията". Може обаче да
възникне обосновано
подозрение, че главна
задача на договора е
лобиране на интереси-
те на изпадналата в
тежко положение гру-
па на Саакашвили. До-
ри това да не е така,
при всички случаи ще
се наложат отговори на
няколко въпроса.

Искаме ли ние до по-
литиката на Грузия да
се докосва човек, кой-
то е бил делови парт-
ньор на най-мръсните
диктатори? Съгласни ли
сме да му платим дори
един цент? Защо тряб-
ва да стискаме ръката
на човек, който е ло-
бирал за интересите на
убийци?

Чарлз Блек

Îáåçãëàâèõà ïîëèöèÿòà çàðàäè
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ководство. Матиас Зегер,
под чието командване слу-
жеха над 40 000 души, не
успял да се справи с вът-
решноведомствени пробле-
ми.

Напоследък многобройни
полицейски скандали, пред-
назначени "за вътрешна
употреба", често стават дос-
тояние на обществеността,
което безусловно не спо-
собства укрепването на по-

зициите на самия министър
Фридрих. Оставката на Зе-
гер и неговите заместници
няма отношение към проб-
лемите с разследването на
убийствата, извършени от
неонацисти от "Национал-
социалистическа нелегал-
ност". Повечето аналитици
са единодушни в мнението
си, че основната причина за
промените в ръководството
е съпротивата на шефа на
Федералната полиция на ре-
формите, инициирани от
Министерството на вътреш-
ните работи, в частност -
евентуалното сливане на
Федералната полиция с Фе-
дералното управление на
криминалната полиция.

Преди година и половина
- в навечерието на 60-го-
дишния юбилей на двете
служби, когато информаци-
ята за евентуалното им сли-
ване стана публична, Мати-
ас Зегер заяви: "В случай

на обединение и двете ор-
ганизации ще понесат загу-
би." Скоро властите се от-
казаха от идеята, но видяха
и липса на лоялност към
висшето ръководство на
МВР, което струваше скъпо
на шефа на Федералната
полиция.

На Зегер приписват вина
за контакти с авторитарния
режим на Александър Лука-
шенко, като се намеква за

н е г о в и т е
връзки с
представите-
ли на органи-
те за държав-
на сигурност
на Беларус.
Слуховете за
"беларуската
следа" се по-
явиха в нем-
ските медии
през юни. В
преписка с
министерския
н а ч а л н и к
бившият шеф
на Федерал-

ната полиция твърди, че те-
зи контакти носят изключи-
телно делови характер.

Уволненията предизвикаха
остра критика от страна на
Профсъюза на служителите
в полицията. Неговото ръко-
водство, крайно недоволно
от промените, подчертава, че
срещу Матиас Зегер публич-
но са издигнати обвинения,
които опорочават репутаци-
ята на полицая - "стъпка, не-
достойна за полицията". Из-
пратеният в пенсия шеф пък
направи гръмко заявление,
свидетелстващо, че от лоял-
ността, толкова ценена и
подценена в министерство-
то, не е останало и следа:
"Начинът, по който Минис-
терството на вътрешните ра-
боти се разправи с ръковод-
ните служители на Федерал-
ната полиция, е унизителна
стъпка, която няма много
аналози. Това е срамно, нап-
раво - позорно."

Матиас Зегер
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Преди четири години, точно в деня на откриване на
предишната олимпиада - 8 август 2008 г. Грузия на-
падна Южна Осетия, обстрелвайки с тежки оръдия сто-
лицата Цхинвал, околни села и градчета. В нарушение
на всички международни норми агресорите щурмува-
ха и базата на руските миротворци, намиращи се там
с мандат на ООН. В резултат на войната загинаха над
1700 души, повечето от които мирни жители. Над 30
000 останаха без дом. Огромна част от жертвите не
бяха идентифицирани, защото бяха взривявани и из-
пепелявани от нашественика в домовете им, или до-
като се опитваха да избягат. Въпреки лавината от лъ-
жи и манипулации в обявената паралелна медийна
война в тези драматични събития Грузия загуби луст-
рото си на демократична държава. Оттогава насам за
нея избягват да говорят дори мощните й западни пок-
ровители. Саакашвили превърна страната си в забра-
вена от света територия, а силните на деня очакват
неговата политическа смърт, за да възкръсне Грузия
за активно участие в международното общуване.

Арман Микаелян

Отношенията между Русия
и Грузия продължават да са
в състояние на студена вой-
на и в нейния ход двете
страни отстояват правата и
интересите си по основни-
те регионални проблеми. Та-
ка грузинското ръководство

Âîéíàòà íà Ñààêàøâèëè:
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Москва и Вашингтон поддържат
статуквото, Тбилиси е извън играта

ли от изконното си право
на самоопределение и соб-
ствена държавност. На се-
гашния етап руската пози-
ция по конфликта се със-
тои в признаване независи-
мостта на Южна Осетия и
Абхазия и оказване на се-
риозна помощ за изгражда-
нето на новите им държав-

Абхазия и Южна Осетия ка-
то съвременни демократич-
ни държави, укрепване на
международните им позиции
и гарантиране на сигурност-
та и социално-икономичес-
кото им възстановяване".
Москва активизира и кон-
тактите си на най-високо
държавно равнище с Абха-
зия и Южна Осетия, което
намери израз в срещите на
Владимир Путин с президен-
тите на двете страни. Тех-
ният знаков характер бе
подчертан и на фона на рус-
ките планове за тяхната ин-
теграция в междудържавни-
те структури, действащи в
постсъветското пространс-
тво.

Същевременно външнопо-
литическите действия на
Грузия имат демонстратив-
но-пропаганден характер, в
чиито рамки в лексикона на
управляващите в Тбилиси са
се утвърдили такива стере-
отипни изрази като "руска-
та окупация на Абхазия и
Южна Осетия" или "руският
окупационен режим на гру-
зинските територии". Сегаш-
ните управляващи в Грузия
прекалено често използват
термина "окупация", превръ-

ветствие с грузинското за-
конодателство властите в
Тбилиси могат да привли-
чат към наказателна отго-
ворност граждани на други
държави, позволили си да
посетят Абхазия или Южна
Осетия без предварително-
то разрешение на грузинс-
кото Външно министерство.
Между другото тази санкция
в грузинското законодател-
ство произтича от един за-
кон с много показателно на-
именование - "За окупира-
ните територии".

Интересно е, че грузинс-
ките власти започнаха да
употребяват подобни дип-
ломатически клишета едва
няколко години след раз-
палената от самите тях вой-
на през август 2008 г., за-
вършила с поражението им.
Когато въпросната "конст-
руктивност" трябваше да се
демонстрира на практика,
а не само на думи, като не
се допуска бомбардиране-
то на мирно население - и
то през нощта, или обст-
релът с тежка военна тех-
ника на позициите на рус-
ките миротворци в зоната
на конфликта, Тбилиси
предпочиташе да използва

ничи военното си присъст-
вие в Абхазия и Южна Осе-
тия. САЩ обаче не възна-
меряват да отидат по-далеч
от това, нито пък са склон-
ни да прибягват до "окупа-
ционната реторика", изпол-
звана от Тбилиси. Тоест,
опитват се да действат ра-
ционално.

Във Вашингтон са наяс-
но, че една държава, която
е постоянен член на Съвета
за сигурност на ООН и яд-
рена суперсила, никога ня-
ма да се откаже от взетото
решение по такъв принци-
пен въпрос. Освен това аме-
риканците разбират, че при-
зивите към Москва да пре-
махне руските военни бази
на териториите на двете но-
ви кавказки държави нямат
шанс за успех, като се има
предвид сегашния баланс на
силите и влиянието в реги-
она. Прагматизмът на САЩ
цели реализацията на соб-
ствените им интереси за
създаването в Южен Кавказ
на постоянен дразнител за
Русия, без обаче да бъде
провокирана руската стра-
на да използва силови ме-
тоди. Американците много
сериозно инвестираха във

Жертвите, които няма да бъдат забравени

в характерния за него рек-
ламен стил се стреми да
привлече вниманието на за-
падните си партньори към
проблема за т.нар. сепара-
тистки региони - обявилите
независимост Абхазия и
Южна Осетия, и за "окупа-
ционната политика" на Ру-
сия на тяхна територия. Пе-
риодично звучащите от Тби-
лиси декларации и пропа-
гандистки акции не могат
обаче да прикрият реални-
те подходи на основните иг-
рачи към ситуацията в ре-
гиона.

Русия продължава да ак-
центира върху необрати-
мостта на появата върху по-
литическата карта на Чер-
номорско-Кавказкия регион
на две нови държави, чии-
то народи са се възползва-

ни структури, дори ако
впоследствие народите им
предпочетат да вземат дру-
ги политически решения за
политическия си статут.

В принципния подход на
Москва към необратимост-
та на новия южноосетинс-
ки и абхазки политически
статут извън рамките на дър-
жавния суверенитет на Гру-
зия можахме да се убедим
за пореден път на 7 май
2012 г., т.е. в първия ден от
новия шестгодишен мандат
на руския президент Путин.
В издадения от него указ "За
мерките по реализацията на
външнополитическия курс
на Руската Федерация" се
съдържа препоръка към Ми-
нистерството на външните
работи "активно да съдейс-
тва за утвърждаването на

щайки го в една от външ-
нополитическите си поста-
новки, целящи Западът да
бъде убеден в правото им
да възстановят суверените-
та си в "сепаратистките ре-
гиони". Разбира се, тези
опити са напълно в преро-
гативите на Тбилиси, но ис-
тината е, че те не осигуря-
ват на Грузия никаква ре-
ална полза.

Освен това грузинското
ръководство използва в
дипломатическата си рето-
рика с Русия понятия като
"едностранна конструктив-
ност", с която се обознача-
ват такива слабо значими
инициативи като отмяната
на визовия режим за рус-
ките граждани. При това
обаче съзнателно се пре-
мълчава фактът, че в съот-

друг тип реторика, набля-
гаща на "силовото възста-
новяване на конституцион-
ния ред на собствената си
територия".

От своя страна САЩ след-
ват прагматичен курс към
руско-грузинския спор, кой-
то обещава да се проточи.
Той се изразява в изключ-
ването дори на намеци за
евентуална конфронтация с
Москва заради грузинските
претенции към Абхазия и
Южна Осетия. Наистина
партньорските отношения с
Тбилиси задължават Вашин-
гтон и съюзниците им от
време на време да призо-
вават Москва да преразгле-
да решението за признава-
не независимостта на бив-
шите грузински автономни
републики, както и да огра-

формирането на "грузинския
фактор", като постоянен
дразнител на Русия, за да
преразгледат този си под-
ход, без да получат равнос-
тойна компенсация. Имен-
но това обяснява и актив-
ната пропаганда на грузин-
ския режим. Евроатланти-
ческите партньори възлагат
на сегашното управление в
Тбилиси задачата да дейст-
ва като дразнител на Моск-
ва, затова и цялата външ-
нополитическа реторика,
както и конкретните дейст-
вия на кръга около Саакаш-
вили са подчинени на тази
задача.

Прагматизмът на САЩ из-
пъква и в контекста на ка-
тегоричния отказ на офици-
ален Вашингтон да подкре-
пи грузинските опити за ус-

коряване евроатлантическа-
та интеграция на страната
и очертаването на каквито
и да било конкретни сроко-
ве за това. "САЩ не са го-
тови да обсъждат конкрет-
ни срокове за присъединя-
ването на Грузия към НАТО,
но ще продължат да подпо-
магат Тбилиси в усилията му
да покрие критериите за
членство в пакта", заяви по-
мощникът на държавния
секретар по въпросите на
Европа и Евразия Филип
Гордън.

Общата схема на руско-
грузинското взаимно проти-
вопоставяне в региона и на-
месата на САЩ, като анга-
жиран наблюдател, преслед-
ващ собствени геополити-
чески интереси в Черно мо-
ре и Южен Кавказ, може да
се сведе до запазването на
статуквото, установено в ре-
зултат от военната ескала-
ция в региона през август
2008 г. Нито Русия, нито
САЩ са склонни към реал-
но преразглеждане на това
статукво, тъй като са наяс-
но за несъизмеримо по-го-
лемите евентуални рискове
от него. На практика Русия
няма да спечели кой знае
колко от евентуална промя-
на в баланса на силите и
на влиянието в региона, ма-
кар да е очевидно, че оста-

ването на власт на сегаш-
ните откровено антируски
настроени управляващи в
Тбилиси няма как да не по-
ражда нейното раздразне-
ние.

На свой ред САЩ в още
по-голяма степен не са за-
интересовани от преразг-
леждане на статуквото в
Кавказ, защото то би могло
до доведе до пълния про-
вал на възприетия от тях
курс към изграждане на ли-
ния, ограничаваща руското
влияние в зоната между
Черно и Каспийско море -
Румъния и Турция - Грузия -
Азербайджан, и до загуба на
инвестираните в "грузинския
фактор" външнополитичес-
ки и финансов капитал.

("Новое восточное
обозрение")

Агресорът,
който не може
да бъде простен
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Нина Димитрова,
город Хисаря

Это был 1993 год. Год
окончательного реше-
ния о прекращении до-
говора о совместном
сотрудничестве между
Россией и Болгарией.
Предприятие "Дърводо-
бив-Коми" отправляло
своих рабочих прямым
поездом "Кослан-Со-
фия". Мы тоже попали
в этот список рабоче-
го поезда. Вагоны были
перегружены: везли
все... даже балоны на-
полненные газом (хва-
тило же ума у неко-
торых). Нам с сыниш-
кой достался совсем
маленький уголок в ку-
пе - настолько все было
забито багажом. Люди
сидели и спали в кори-
дорах, на коробках. И
так 5 дней. В Русе та-

Виктория Косева -
руководитель группы,
председатель Русского

клуба "Березка"
Тырговиште

В этом году в заме-
чательном лагере "Кам-
чия" вновь отдыхали де-
ти российских сооте-
чественников, живущих
в Болгарии. Группа из
10-ти ребят из разных
городов Болгарии про-
вела в "Камчии" две не-
забываемые, наполнен-
ные весельем и радос-
тью недели. Вся смена
прошла под заглавием
"Фестиваль славянской
культуры "Россия и Бол-

Впечатления ребят:
Дона Стефанова, София: Каждый день ла-

герь заряжал меня положительными эмоция-
ми. Наши руководители относились к нам, как
к близким. А вечером перед сном можно было
поделиться своими впечатлениями о прошед-
шем дне.

Слав Макатев, Самоков: Больше всего мне
понравилось то, что я нашел здесь много но-
вых друзей.

Петя Проданова, Кырджали: Первый день
я очень волновалась, для русских ребят было
странно мое имя Петя, так как в России это
имя мальчика. Меня очень много расспраши-
вали о Болгарии. Я рассказывала о красивых
уголках страны и о достопримечательностях
моей родины.

Алекс Петрова, София: Мне очень помогли
взаимопомощь моих русских друзей из отря-
да.Я с удовольствием участвовала в музы-
кальном кружке, где я научилась играть на
гитаре.

Красимира Табакова, Стара Загора: Здесь
я нашла много русских друзей. Больше всего
я забавлялась на море, где мы играли волей-
бол, фризби. Каждое утро мы делали утрен-
нюю зарядку, но это было очень приятно.Мне
все очень понравилось и я очень хочу прие-
хать сюда на следующий год.

Спас Костадинов, Добрич: Мне очень пон-
равилось то, что в лагере было много забав
и игр: футбол, боулинг, бильярд, теннис. Мы
провели несколько игр с футбольными коман-
дами, где победила команда "Радуга", после
чего нам вручили много наград и призов.Боль-
шое впечатление на меня произвел кон-
цертный зал, где прошел фестиваль "Звезды
Камчии". У меня неизгладимые впечатления
от этого лагеря и я никогда не забуду эти
веселые дни!

Координационный совет российских соотечественников
Болгарии и Федерация "Союз соотечественников" выра-
жает большую благодарность Председателю Фондации "Ус-
тойчивое развитие Болгарии" г-же Станке Шоповой за
предоставленную возможность отдыха детей соотечес-
твенников, за ее теплое и внимательное отношение к
детям, выражаем и сердечную благодарность всему кол-
лективу  СОК "Камчия".

Теплое море, пионербол, игры на песке - место встреч и знакомств с русскими друзьями. А зеленые уголки
- места для отдыха и игр помогали погрузиться в атмосферу дружбы и теплых отношений друг другу.

Íåçàáûâàåìûå äíè â çàìå÷àòåëüíîì ëàãåðå "Êàì÷èÿ"

гария - вместе навсег-
да". Ребята окунулись в
атмосферу дружбы,
взаимопомощи, твор-
чества и полезных за-
нятий. Каждый день
был насыщен различ-
ными увлекательными
мероприятиями, прово-
дились мастер-классы,
соревнования и кон-
курсы, кружки по инте-
ресам: музыкальный,
прикладного искусства,
хореографический ,
спортивный, встреча с
болгарской поэтессой
Елкой Няголовой, был
прослушан курс заня-
тий по русскому языку,
за что были вручены

сертификаты "С миром
говорим по-русски".
Состоялись экскурсия
по городу Варна с по-
сещением историчес-
ких мест и достоприме-
чательностей города,
поездка по реке Кам-
чия, сопровождаемая
познавательной бесе-
дой об окружающей
среде этого региона,
фестиваль " Звезды

Камчии", который дока-
зал, что все дети талан-
тливы.

"Лагерь был для меня
неповторимым и уни-
кальным! Эта встреча
с русскими ребятами
была первой и, надеюсь,
не последней! Поэтому
я уверена, что команда
"Россия и Болгария -
вместе навсегда!".

Стр. 8

Конкурс "Моя новая жизнь в Болгарии"

Ðóññêàÿ ïåñíÿ - êëþ÷ ê æèçíè
В рамках международного проекта "Steps

Towards Active European Citizеnship"("Шаги на
пути становления активной европейской граж-
данской позиции") по Европейской программе
"Партнерство для познания". Конкурс прод-
лен до 15 октября 2012 года

моженники хотели от-
цепить наш вагон по
причине крена на одну
сторону. На наши про-
тесты, нас пропустили
дальше. Слава Богу -
доехали до Софии бла-
гополучно. Так началась
моя жизнь в Болгарии.
Мне почему-то каза-
лось, что она будет луч-
ше прежней.

Для начала я перез-
накомилась со всеми
бабушками-соседками.
Они учили меня, как
правильно сделать ба-
ницу и тутманик и од-
новременно с тем они
упражнялись в знании
русского языка и учи-
ли меня болгарскому,
так как я его почти не
знала. Были трудные
времена. Старший сын,
не найдя работу, уехал
обратно в Россию, да
и любовь свою там ос-

тавил. Вернулся, да так
и остался там, женив-
шись. С нами остались
средний и младший.
Деньги, которые муж

заработал там, нам не
переводили, ссылаясь
на то, что их попросту
нет. Нужно было как-то
приспосабливаться.

Младший пошел в дет-
сад, а среднему нужны
были учебники и тет-
радки. Да и кормить их
чем-то нужно было. Ре-
шили заняться живот-
новодством. Для нача-
ла купили козу и коро-
ву. До сих пор помню,
как я принимала роды
у козочки. Это я-то го-
родская женщина, ко-
торая не имела предс-
тавления о крестьянс-
кой жизни. Муж, уходя

на работу, сказал что-
бы я следила за ней...за
нашей козой. Ну, захо-
жу я в сарай, а возле
козочки уже стоит коз-
леночек, такой малень-
кий, мокрый. Я вытер-
ла его, поднесла к ма-
теринскому вымени и
села ждать второго.
Прошло полчаса, но
коза не хотела рожать
больше. Так провела я
возле нее 2 часа.

На стр. 8
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Мария Челебиева, 13 лет,
Плевен

По моей походке, которая была
похожа на первые шаги малень-
кого ребенка - неуверенная и нес-
табильная - чувствовалось мое
беспокойство. Хотя я старалась
его не показывать. А в голове воз-
никали разные вопросы: Каких
друзей я встречу? Найдем ли мы
с ними общий язык? Смогу ли я
"вписаться" в их коллектив? Нас
было 10 учеников из Болгарии,
600 учеников из Москвы.

Нас встретили, подарили сразу
подарки с приветствием "Добро по-
жаловать" и жизнь лагерная заки-
пела! Нас пригласили в конф-зал
и там г-жа Станка Шопова нам
представила программу на следу-
ющие 2 недели. Она нам объясни-
ла о распределении участников ла-
геря по отрядам. Я попала в 10
отряд - 9 мальчиков и 14 девочек.
Мы называли себя "десяточками".
Знакомство, вопросы, ответы и ...
языковой барьер быстро был пре-
одолен. Общение на русском язы-
ке пошло удачно! Наши вожатые -
прелестные Жанна и Саша - были
совсем молодые девушки, но я их
чувствовала как наших родителей.
Всегда рядом - и в трудность, и в
радость, с заботой о всех нас.

Каждый день нашего отдыха в
лагере был таким разным и пол-
ноценным, занимательным и об-
разовательным. Нас вдохновляло
все. И гостиничный корпус "Раду-
га", где находятся спортивный,
развлекательный, культурный,
музыкальный и танцевальный цен-
тры, киноконцертный зал, выста-
вочный зал, Интернет клуб и биб-
лиотека.

Наш день начинался с зарядки,
после завтрака мы шли на пляж.
После обеда у нас обязательно "
тихий час ". Следует ужин, а по-
том концерт или дискотека. В кон-
це дня - отряд делает собрание и
каждый рассказывает как прошел
его день.

Свободной минуты не было во-
обще! Время пролетало невероят-
но быстро! Я сблизилась с неко-
торыми так, что на прощание да-
же плакала! Я не хочу терять кон-
такт с этими друзьями никогда!

Со стр. 7
Что делать я не знала - нужно

было спасать козу, ведь второй
козленок не выходил уже 2 часа.
Побежала за соседкой, та осмот-
рела обоих - мать и козленочка и
спросила меня, смеясь:"А с чего
ты взяла, что двойня будет у нее?"
Мы долго смеялись. Научилась я
доить корову, появилось в доме
масло, брынза, творог - все это я
делала сама. Но этого было не-
достаточно, не было денег на зав-
траки детям в школе. Муж по-при-
езду стал пить и все почти легло
на мои плечи. Стала я искать ра-
боту, но это было нелегко, так как
городок курортный, маленький.
Вскоре я нашла работу уборщи-
цей в одном управлении. График
был удобным для меня. На рабо-
ту ходила с утра и после обеда. В
свободное время подрабатывала
торговлей. Раньше все этим за-
нимались. Вскоре я попала под
сокращение. В пособии тогда мне
отказали. Нужно было как -то
выкручиваться. Младший тоже по-
шел в школу. Денег своих муж
так и не получил. В магазине бра-
ли продукты под подпись (на ве-
ресию). И однажды я решила по-
ехать в Софию "выбивать" зара-
ботанные деньги мужа. Поехала с
сынишкой, сказав мужу, что если
к вечеру не вернемся, пусть нас
в полиции ищет. Я решилась на
это ради детей. Приехав на Крас-
ную Поляну в Софию - там в ба-
раке все еще находилось предп-
риятие мужа "Дърводобив-Коми"...
я увидела толпу. Все требовали
свои деньги. Меня вначале не про-
пускали внутрь помещения, мо-
тивируя тем, что они уже сколько
здесь и никто на них внимания
не обращает. Но все же меня про-
пустили. Не помню уже, к кому я
заходила, удивленная наглостью
чиновников и решившая стоять до
конца - меня пугали полицией, но
я им сказала,что отсюда - из ка-
бинета никуда не уйду, пока не
получу заработанное мужем. Выш-
ла я оттуда с 5 тысями - это тог-
да была большая сумма. Все ска-
зали, что мне повезло. Половина
болгар, в том числе и мой муж,
так и не получили заработанное.
Вскоре мне второй раз повезло:
я устроилась на работу в механи-
ческий цех, сопотский филиал. Ра-
ботала на станке, а в обеденный
перерыв женщины-болгарки сади-
лись решать кроссворды, а я хва-
тала ведро и бежала доить коро-
ву, но еще нужно было в поле
найти, то место, где их пасли...
Откуда силы брались?! Выдавала
на станке по 2 нормы, иногда ра-
ботала в две смены. Старалась
изо всех сил. Где наша не пропа-
дала! Ведь я же русская женщина
и не в моем характере сдаваться!
Бывало включу магнитофон, пос-
тавлю касету с песнями Надежды
Кадышевой и пою вместе с ней,
иногда поплачу и на душе стано-
вилось легче - песни помогали
мне выжить. Стала петь в церков-
ном хоре нашего городка. При
каждой встрече с БОГОМ прошу
его „дать мне силы продолжить".
Пою вот уже несколько лет.

Однажды мне предложили при-
нять участие в кулинарном кон-
курсе. Каждая национальность
представляла свою кухню. Я пред-
ставляла русскую. С помощью
подружек мы сшили народное
платье. Наделали салатов, пель-
меней,чай я подавала из самова-
ра. В конце программы каждый
участник должен был исполнить
песню на своем родном языке. Я
спела свою любимую "Под окном
черемуха колышется". С этой пес-

Ðóññêàÿ ïåñíÿ - êëþ÷ ê æèçíè
ни началась моя творческая
жизнь. Меня стали приглашать на
конкурсы, встречи, фестивали.

В 2009 году в Свиленграде про-
ходил фестиваль русской песни
под названием "Я пою, а значит я
живу". С песнями "Калинка" и
"Край березовый" я заняла 1 мес-
то. Победителей наградили 5-днев-
ной поездкой в Москву. Это были
незабываемые дни, концерты,
экскурсии. Мы жили в комплексе
"Измайлово". И оттуда мы верну-
лись лауреатами. Вот уже который
год я пою перед болгарскими ве-
теранами и их семьями. Это про-
исходит к 9 мая. Я пою им рус-
ские военные песни, рассказываю

им о жизни наших ветеранов -
моя мама ветеран ВОВ и папа то-
же. Так что есть что им расска-
зать. Прикалываю им на грудь Ге-
оргиевские ленточки, которые мне
присылает Марина Дадикозян,
поскольку в Хисаря все еще нет
русского клуба, но уже думаем об
его организации. Когда у нашей
соотечественницы дочь попала в
катастофу, я организовала благот-
ворительный концерт по сбору
средств для Иринки. Собрали мы
тогда 423 лева, которые тут же
были переданы представителю
Федерации "Союз соотечественни-

ков" Ирине Димовой. В концерте
приняли участие самодеятельные
и фольклорные составы нашего
города. Помогли мне в организа-
ции представители администрации
нашего города зам. мэра г-жа
П.Ганева, мэр п. Старосел г-н И.
Жутев.

В 2000 г. я стала российской
пенсионеркой. На севере пенси-
онный возраст женщины в 50 лет.
Стало жить легче, да и с мужем
наладилось. Дети выросли, по-
могать стали. У нас свой дом, сад,
огород. По прежнему пою. Каж-
дый год общество "Етноси" Бол-
гария приглашают меня принять
участие в их программе. Я учас-

твую с русскими песнями. Каж-
дый вечер я пою в отеле "Аугус-
та" для гостей из Израиля. Все
они выходцы из СССР. Знают и
любят русские песни. Приходит-
ся много работать, обновлять ре-
пертуар, а песни у меня различ-
ные: от русских народных и рус-
ско-цыганских, до романсов и
шансонов.

Сейчас мы с моей семьей ре-
шили принять участие в програм-
ме " И аз имам семейство" ("И у
меня есть семья"). Я уже начала
двухмесячный курс подготовки
приемных родителей. К сожале-

нию, не все поняли наше жела-
ние взять чужого ребенка в нашу
семью. Что очень обидно, многие
пытались "предостеречь и вразу-
мить"... Чего только не говорили:
и что я из корысти, и что по воз-
расту не подхожу и прочее. Прос-
то не хочется вспоминать, так как
прозвучало это из уст тех, кого я
считала умными и интеллигент-
ными людьми. А все потому, что
эта программа помогает при-
емным родителям материально.
Идет ежемесячное вознагражде-
ние, плюс трудовой стаж, плюс
все социальное обеспечение. И
что же в этом плохого?! Что я
смогу дать малышу на свою ма-
ленькую пенсию? А предстоит еще
множество расходов. Так что нач-
нем все заново: от игрушек, фло-
мастеров и книжек и далее. Этих
малышей нельзя лишать чего бы
то ни было - они уже достаточно
хлебнули в своей еще не начав-
шейся жизни. Эта программа да-
ет возможность и безработным
принять решение стать приемны-
ми родителями. А так как мы мо-
лодые пенсионеры и у нас много
свободного времени, мы решили
включиться в эту программу. И с
нетерпением ожидаем момента,
когда в нашем доме снова поя-
вится малыш.

Могу написать еще очень мно-
го о моих участиях и моей интег-
рации в Болгарии. Иногда думаю,
человеческие ресурсы и возмож-
ности неисчерпаемы - только не
нужно сдаваться и унывать. Спа-
сибо нашей русской песне-она
ключ к жизни!
P.S. Не думаю, что поездка в

Европу будет моей. Да и зачем
мне Европа, мне б в России по-
бывать... Я в Санкт-Петербурге ни
разу не была. Говорят красивый
город. Россия - моя первая Роди-
на, Болгария - вторая. России я
посвятила свои стихи и сочинила
музыку к ним.
Милая Россия, белые березы,

Белые березы, чистые поля,

И в дожди косые, сивые морозы,

Знаешь, как мне трудно, трудно без тебя.

А в минуты грусти, часто вспоминаю,

Часто вспоминаю, сидя у окна,

Песню моей мамы, что когда-то пела,

Что когда -то пела вместе с нею я.

Милая Россия, белые березы,

Белые березы, чистые поля,

Песней соловьинной, я лечу над полем,

И к тебе спешу я - Родина моя.
Эту песню я сочинила в день

смерти моего отчима, который ме-
ня вырастил. Сидела и плакала от
того, что не могу поехать и прос-
титься с ним...

На этом заканчиваю свое пись-
мо, сидя на поляне. Подошла на-
ша очередь пасти животинку - по-
могаю мужу. Ну что ж - се ля ви...
Зато вечером я артистка, никто
из моих зрителей не догадывает-
ся, кто перед ними... Они счита-
ют меня профессионалом, благо-
дарят, дарят подарки небольшие,
но от чистого сердца.

За станком

С ветеранами

С Евгением
Минчевым
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В туркменской прес-
се больше не публику-
ются программы теле-
передач, сообщает
"Хроника Туркмениста-
на". В Туркмении, как
отмечает ресурс, есть
семь телеканалов, все
они государственные.
"Практически, они отли-
чаются только названи-
ями, - констатирует из-
дание, - а с содержа-
тельной стороны ника-
кой особой разницы
между ними нет - все
хвалят действующую
власть". Исключением
является разве что му-
зыкальный канал, где в
основном транслируют
народную музыку.

Íà Óêðàèíå ïîéìàëè
ïðåäïîëàãàåìîãî
ìîëäàâñêîãî øïèîíà

В Одессе по обвине-
нию в шпионаже задер-
жан молдавский журна-
лист Семен Никулин. Об
этом, ссылаясь на ис-
точники в руководстве
Молдавии, пишет Kom-
mersant.md. По неофи-
циальной информации,
его задержали из-за не-
ких секретных докумен-
тов.

Никулин, как отмечается, был взят под стра-
жу еще в апреле, однако соответствующая ин-
формация тогда не была предана огласке. Те-
перь издание узнало об этом из источника в
Службе информации и безопасности Молдавии
(молдавской спецслужбе).

По данным газеты, журналиста задержали сот-
рудники СБУ (Службы безопасности Украины)
на частной квартире в Одессе. У него изъяли
какие-то документы, которые он вроде бы полу-
чил от хозяина квартиры. Передача бумаг, как
утверждается, была зафиксирована скрытыми
камерами, установленными в квартире. О ка-
ких конкретно документах идет речь, не уточня-
ется.

В рамках дела о шпионаже задержанного об-
винили в "передаче или сборе с целью переда-
чи иностранному государству, иностранной ор-
ганизации или их представителям сведений, сос-
тавляющих государственную тайну". 16 апреля,
как отмечается, суд санкционировал его арест.
В настоящее время журналиста, по данным га-
зеты, держат в следственном изоляторе СБУ в
Киеве.

О произошедшем было проинформировано
молдавское руководство, которое поручило,
чтобы посольство республики в Киеве оказыва-
ло арестованному соотечественнику необходи-
мое содействие.

Информацию о задержании Никулина газете
подтвердили также в МИДе Молдавии. Правда,
от официальных комментариев там отказались.
Супруга журналиста также отказалась давать
комментарии.

Семен Никулин в прошлом работал в молдав-
ском информагентстве Moldpres, позднее был
обозревателем газеты "Независимая Молдова".
На момент задержания он работал в пресс-цен-
тре Объединенной контрольной комиссии (ор-
гана, который руководит миротворческой опе-
рацией в Приднестровье).

В Грузии правящая
партия "Единое нацио-
нальное движение",
председателем которой
является президент Ми-
хаил Саакашвили, на
два дня приостановила
предвыборную кампа-
нию. Об этом, как пере-
дает "Новости-Грузия",
заявил генеральный сек-
ретарь партии, вице-спи-
кер парламента Михаил
Мачавариани.

Мачавариани объяс-
нил, что ближайшие дни
он и его соратники на-
мерены посвятить поч-
тению памяти "героев,
которые погибли за еди-

Ìàäîííà ïîèíòåðåñîâàëàñü
ñóäüáîé "ïðåçèäåíòà" Òèìîøåíêî

Перед своим
единственным
концертом в
Киеве в про-
шедшую суб-
боту амери-
канская певи-
ца Мадонна,
общаясь с пок-
лонниками ,
поинтересова-
лась у них
судьбой Юлии Тимошенко. Как пишет интернет-
издание "СУТКИ", исполнительница разговари-
вала с фанатами со сцены во время саундчека.

"Правда, что ваш бывший президент-женщи-
на в тюрьме? А почему? Из-за коррупции? Как
ее зовут? Джулия? У нее есть дети? Вы не хоти-
те побороться за нее? Это называется демок-
ратия", - цитирует издание слова певицы. Оно
также отмечает, что когда Мадонна попросила
украинский флаг - фанаты протянули ей рос-
сийский "триколор", который позже все же за-
менили на "жовто-блакитный".

Как известно, в настоящее время глава прави-
тельства Украины при президенте Викторе Ющен-
ко Юлия Тимошенко отбывает семилетний тю-
ремный срок за превышение служебных полно-
мочий во время заключения "газовых" контрак-
тов с Россией в 2009 году. При этом в отношении
бывшего премьер-министра проводится рассле-
дование еще по двум уголовным делам. Сама Ти-
мошенко и ее сторонники считают это уголовное
преследование политически мотивированным.

Белоруссия выслала
посла Швеции. Об этом,
как сообщает Reuters,
заявил глава МИДа
Швеции Карл Бильдт. По
словам министра, бело-
русская сторона предъ-
явила послу какие-то
"беспочвенные обвине-
ния". Со своей стороны,
Бильдт высказал мне-
ние, что дипломат был
выслан за то, что высту-
пал в поддержку прав
человека в Белоруссии.
Депутат шведского пар-
ламента Кристиан
Хольм, как сообщает бе-
лорусская служба "Ра-
дио Свобода", уточнил,
что в вину шведскому
послу поставили кон-
такты с белорусской оп-
позицией.

Должность посла
Швеции в Белоруссии
занимает Стефан Эрикс-
сон.

В МИДе Белоруссии,
со своей стороны, зая-
вили, что не выдворяли
посла, а лишь "приняли
решение о непродлении
его аккредитации". С та-
ким заявлением, высту-

Â Òóðêìåíèè ïåðåñòàëè ïóáëèêîâàòü
ïðîãðàììû òåëåïåðåäà÷

По версии издания,
то, что программы те-
лепередач (ранее печа-
тавшиеся во всех газе-
тах) больше не публи-
куются, связано с ак-
тивностью президента
Гурбангулы Бердымуха-
медова. Президент пос-
тоянно совершает ра-
бочие поездки по стра-
не, открывает новые
объекты и проводит за-
седания. Государствен-
ное ТВ, соответственно,
должно все это подроб-
но освещать.

"Предусмотреть, а
тем более запланиро-
вать передачи-репорта-
жи, составляющие
львиную долю эфирно-

го времени, телевизи-
онщики не могут. Соот-
ветственно нет смысла
составлять и публико-
вать телепрограммы на
неделю", - рассуждает
"Хроника Туркмениста-
на".

В то же время на тур-

кменских рынках, как
отмечается, можно
приобрести негосудар-
ственные газеты с прог-
раммами телепередачи
российских телекана-
лов, доступных посред-
ством спутникового ве-
щания.

Ãîäîâùèíà "ðîññèéñêîé àãðåññèè"
îòâëåêëà Ñààêàøâèëè îò âûáîðîâ
ную Грузию, борясь про-
тив российской агрес-
сии".

Очевидно, представи-
тель правящей партии
имел в виду предстоя-
щую годовщину начала
августовской войны 2008
года. Четыре года назад,
8 августа, грузинские
власти попытались си-
лой вернуть контроль
над территорией самоп-
ровозглашенной респуб-
лики Южная Осетия. Од-
нако попытка провали-
лась. Южная Осетия по-
лучила военную помощь
со стороны России, гру-
зинские войска были
вытеснены с территории
региона. После этого
наступавшие российс-
кие войска заняли зна-
чительную часть грузин-
ской территории (позд-
нее они были выведены

оттуда, но остались на
территории Южной Осе-
тии). После августовс-
кой войны Россия офи-
циально признала неза-
висимость Южной Осе-
тии, а также Абхазии. В
Тбилиси эти регионы
считают "оккупирован-
ными российскими
войсками".

В результате конфлик-
та с грузинской сто-
роны, по данным прави-
тельства республики, по-
гибли около 400 человек
(военнослужащих и
гражданских лиц). По
официальным данным,
обнародованным в Рос-
сии (их обнародовал
Следственный комитет),
с российской стороны
погибли 67 военнослу-
жащих. Потери среди
населения Южной Осе-
тии, по данным СК, сос-

тавили 162 человека (в
самой Южной Осетии
утверждали, что потери
гораздо выше).

7 и 8 августа, по сло-
вам Мачавариани, не бу-
дут транслироваться
рекламные ролики "Еди-
ного национального дви-
жения", партийные аги-
таторы не будут посе-
щать избирателей.

Партия власти призва-
ла другие политические
силы последовать ее
примеру и на время воз-
держаться от избира-
тельной компании - "что-
бы вместе почтить па-
мять погибших за терри-
ториальную целостность
Грузии".

В Грузии в настоящее
время проходит кампа-
ния по выборам в пар-
ламент. Голосование
назначено на 1 октября.

Áåëîðóññèÿ âûñëàëà øâåäñêîãî ïîñëà
пил официальный пред-
ставитель министерства
Андрей Савиных.

Швеция уже сделала
ответный шаг. Глава
шведского МИДа, как
сообщает "Интерфакс",
заявил, что "Стокгольм
не приветствует приезд
вступающего в долж-
ность посла Беларуси и
попросил двух находя-
щихся в Швеции бело-
русских дипломатов по-
кинуть страну".

Высылке шведского
посла из Белоруссии,
отметим, предшествовал
"плюшевый десант", ор-
ганизованный предста-
вителями шведского
рекламного агентства
Studio Total. Двое пред-
ставителей этого агент-
ства совершили несан-
кционированный полет
над Белоруссией на не-
большом самолете, по
пути они сбрасывали
над населенными пунк-
тами плюшевых мишек
с надписями в поддер-
жку свободы слова.

Посол Швеции в Бе-
лоруссии Эрикссон не-

однократно лично пере-
давал инструкции и
деньги радикальным
группировкам и экстре-
мистам, готовившим си-
ловую акцию против Бе-
лоруссии наподобие
"арабской весны". Такое
заявление было сдела-
но в эфире белорусско-
го телеканала ОНТ ве-
чером в пятницу, пере-
дает РИА Новости.

По данным белорус-
ского телевидения, с
экстремистами Эрикс-
сон сотрудничал в 2010
году. Приглашенный в
студию директор бело-
русского аналитическо-
го центра ЭкооМ Сер-
гей Мусиенко предполо-
жил, что дипломат "ис-
пользовал свое положе-

ние как эмиссар спецс-
лужб".

Кроме того, в белорус-
ской телепередаче сооб-
щалось, что в июне 2012
года правоохранитель-
ные органы Белоруссии
пресекли попытку ввоза
крупной партии литера-
туры "неизвестного со-
держания" без необхо-
димых сопроводи-
тельных пояснительных
документов. "После от-
каза предоставить дос-
туп к перевозимому гру-
зу автомобиль посольс-
тва Швеции выехал на
территорию Литвы", - со-
общалось в сюжете.

"Посол Эрикссон, фак-
тически, покрывал кон-
трабанду", - констатиро-
вало белорусское теле-
видение. По поводу
"плюшевого десанта"
было сказано, что "до
сих пор до конца неяс-
на степень возможного
участия как Стефана
Эрикссона, так и швед-
ского руководства в ор-
ганизации провокации с
нарушением границ Бе-
лоруссии".
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УКРАИНСКИЙ БОЙ С "БЕРКУТОМ"

НАДО  ЖЕ…
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ФАУНА

Плодовитость стерляди - до 140 тысяч
икринок

Главный редактор и владелец газеты "Мос-
ковский комсомолец", президент Союза жур-
налистов Москвы, председатель комиссии Об-
щественной палаты по СМИ и свободе слова
Павел Гусев считает, что просьба к журналистам
пресс-секретаря Замоскворецкого суда Москвы
Евгении Пазухиной не цитировать показания сви-
детелей по уголовному делу в отношении сам-
биста Расула Мирзаева антизаконна. По его сло-
вам, СМИ имеют полное право как передавать
косвенно, так и цитировать показания в ходе
открытого заседания суда.

Мосгорсуд признал
незаконным решение
нижестоящей инстан-
ции о возвращении
прокурору уголовного
дела о DDoS-атаке на
сайт "Аэрофлот". Как
передал корреспондент
"Интерфакса", таким
образом было удовлет-
ворено кассационное
представление проку-
ратуры. Судебная кол-
легия постановила вер-
нуть уголовное дело
обратно на рассмотре-

ние в Тушинский суд.

Росалкогольрегулирование  проверит сла-
бые коктейли и энергетики на содержание ви-
таминов. Утвержденные санитарные правила и
нормы, соответствующие техрегламенту Таможен-
ного союза "О безопасности алкогольной про-
дукции", устанавливают новые ограничения на
концентрации этих веществ в слабоалкогольных
напитках. Как уточнили специалисты, произво-
дители, в продукции которых содержание вита-
мина B12 выше 0,002 мг/100 куб. см, не полу-
чат разрешение на продажу. На разработку ме-
тодики анализа напитков ведомство планирует
потратить до 2,2 млн руб.

В Киеве у здания Верховной Рады прозоишла стычка между противниками законопроекта о повышении статуса
русского языка и спецподразделением "Беркут"

По данным департамента
лесного хозяйства Сибирс-
кого федерального округа
(СФО), за одни сутки пло-
щадь лесных пожаров в ре-
гионе выросла с 14 тыс 948
га до 23 тыс 249 га.

"Всего в Сибирском феде-
ральном округе действует бо-
лее 130 лесных пожаров", -
сообщает пресс-служба ве-
домства. Леса горят в Крас-
ноярском крае, Томской и Ир-
кутской областях, а также на
территории Республики Тува.
В первых двух регионах в свя-
зи со сложной пожарной об-
становкой действует режим
ЧС - он введен с 25 июля .

Самая сложная ситуация с
пожарами наблюдается в
Красноярском крае. Здесь го-
рят более 80 лесных пожара
на площади 11870 га. Пожар-
ные работают на износ. За
сутки им удалось потушить 23
пожара на площади 782 га и
локализовать 16 пожаров на
площади 1065 га.

В ГУ МЧС по региону сооб-
щили, что на помощь крас-
ноярским пожарным минис-
терство обороны РФ напра-
вило из Таганрога два тя-
желых военно-транспортных
самолета Ил-76.

"Самолет вмещает на борт
42 т воды. Дальность его по-
лета составит около 700 км
от места базирования, что
позволит тушить очаги воз-
горания не только рядом с
Красноярском, но и в недос-
тупных зонах северных райо-
нов края - Богучанском, Ке-

Исследователи проанализировали исто-
рические данные по выживанию пассажи-
ров в кораблекрушениях.

Анализ установил, что преимущество жен-
щин и детей в таких ситуациях является лишь
благим пожеланием - в реальности ситуа-
ция обстоит ровно наоборот. Исследователи
разыскали данные о выживших в 18 морс-
ких катастрофах, имевших место в прошед-
шие три столетия. В общей сложности ав-
торы проследили за судьбой 15 тыс пасса-
жиров и членов экипажа и установили, как
вероятность выживания при кораблекруше-
нии отличалась у разных половых и соци-
альных групп.

Оказалось, что, мужчины в случае катаст-
рофы выживают в среднем в два раза чаще,
чем женщины. Данные о выживании детей
удалось найти только для 15 из 18 исследо-
ванных кораблекрушений, и они оказались
еще ниже - шансы детей спастись состави-
ли всего 15%.

Члены команды и капитаны кораблей в
среднем выживают существенно чаще, чем
пассажиры-мужчины - в 61% случаев про-
тив 37.

Установленные цифры не зависели сущес-
твенным образом ни от длительности самой
катастрофы, ни от времени, совместно про-
веденного пассажирами и командой. Шансы
женщин на выживание оставались низкими,
даже когда они составляли незначительную
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жемском, Енисейском, Мо-
тыгинском", - поясняет пресс-
служба департамента.

Также к тушению лесных
пожаров в Сибири подклю-
чились и экипажи Военно-
транспортной авиации Воен-
но-воздушных сил РФ. Кро-
ме того, для борьбы с огнем
Рослесхоз привлекает также
дополнительные человеческие
ресурсы. Так, в Красноярский
край отправился 51 парашю-
тист-десантник Иркутской
авиабазы охраны лесов.

"В связи со сложной обс-
тановкой, переходами лесных
пожаров между регионами,
парашютисты будут работать
в Кодинском районе Красно-
ярского края на границе с Ир-
кутской областью", - сообщи-
ла пресс-служба правитель-
ства Иркутской области.

Также на помощь красно-
ярским спасателям отправи-
лись еще 75 парашютистов-
десантников из Забайкальс-
кого края, 50 - из Республи-
ки Бурятия, 30 - из Амурской
области. Кроме того, на мес-
те продолжают работать 127
парашютистов-десантников
федерального резерва ФБУ
"Авиалесоохрана". "Всего в

тушении лесных пожаров в
крае участвуют 2118 человек,
202 единицы пожарной тех-
ники, 13 воздушных судов",
- сообщает Рослесхоз.

Сложная ситуация с пожа-
рами наблюдается и в Томс-
кой области. Так, в регионе
по состоянию на 30 июля
действуют 34 лесных пожа-
ра на площади 10272 га. За
прошедшие сутки пожарным
удалось потушить один круп-
ный лесной пожар на пло-
щади 310 га. Еще 11 пожа-
ров на площади 4762 га спа-
сатели локализовали, в том
числе 10 крупных в Верхне-
кетском, Каргасокском, Кол-
пашевском, Молчановском,
Томском и Первомайском ра-
йонах.

Для тушения пожаров в ре-
гион также привлекаются до-
полнительные силы. Так, для
борьбы с огнем в Томскую об-
ласть отправилось более 100
парашютистов-десантников,
из них 80 - резерв Авиалесо-
охраны, ранее участвовавший
в стабилизации лесопожар-
ной обстановки в Хабаровс-
ком крае, и 25 парашютис-
тов-десантников из Иркутской
области.
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долю от общего количества участников ка-
тастрофы. Интересно, что различие между по-
лами в этом отношении за последний век
уменьшилось.

Исключением из рассмотренных катастроф
является случай "Титаника". Его капитан рас-
порядился помещать в спасательные шлюп-
ки прежде всего женщин и детей, и, судя по
рассказам очевидцев, это приказание испол-
нялось с оружием в руках. В результате, ве-
роятность выживания женщин достигла 70%
против 20% для мужчин.

Из этого авторы делают вывод о том, что в
случае катастрофы люди обычно ведут себя
по принципу "каждый за себя" и на такую
ситуацию могут повлиять только решитель-
ные действия капитана.

Прокуратура потребовала
уволить за незаконное пред-
принимательство главу адми-
нистрации Звездного город-
ка Николая Рыбкина. Предс-
тавление об этом было пере-
дано депутатам местного пар-
ламента. Чиновник свою ви-
ну отрицает, заявляя, что про-
курорская проверка была
инициирована его недоброже-
лателями.

Сына бывшего мэра Гроз-
ного Бислана Гантамирова,
27-летнего Шарипа Гантами-
рова, проверят на причаст-
ность к перестрелке на юго-
западе Москвы. Оказалось,
что именно ему принадлежит
машина, на которой передви-
галась часть участников пе-
рестрелки.

В Волгоградской области
директора завода и экс-ми-
лиционера осудили за изде-
вательства над мужчиной, ко-
торого они приняли за бра-
коньера. Директор завода
проведет в колонии строгого
режима восемь лет, а быв-
ший сотрудник УВД - пять с
половиной лет. Один из осуж-
денных ранее сам был судим
за браконьерство

ГСУ Следственного коми-
тета по Москве подтвердило
факт задержания подозрева-
емых в убийстве мусульман-
ского активиста Метина Мех-
тиева. Задержанные - 26-лет-
ние уроженец Казахстана
Александр Савельев и уроже-
нец Тюменской области Ни-
колай Ермаков. По версии
следствия, убийство соверше-
но с целью ограбления.

В Пермском крае Следст-
венный комитет закрыл де-
ло 20-летней Юлии Балог, ко-
торую обвиняли в похищении
шестилетнего Ильи Ярополо-
ва. Дело закрыто на основа-
нии примечания к 126-й ста-
тье УК РФ: "Лицо, доброволь-
но освободившее похищенно-
го, освобождается от уголов-
ной ответственности".

На Сахалине сотрудника
ЧОП "Ангел", несшего дежур-
ство на пароме, заподозри-
ли в убийстве пассажира. По
версии следствия, охранник
насмерть забил мужчину, ко-
торый заявил, что паром зах-
вачен.

В Екатеринбург из Египта
доставлен Александр Стер-
хов, подозреваемый в орга-
низации заказного убийства
депутата Ирбитской гордумы
Александра Барыбина. Ранее
за убийство уже был осуж-
ден 24-летний инспектор
ГИБДД Антон Газделиани. По
версии следствия, он по при-
казу Стерхова установил у до-
ма депутата растяжку.
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Государственная дума рассмотрит за-
конопроект, направленный против нало-
га на выбросы парниковых газов, которым
облагаются летающие через страны Ев-
росоюза авиакомпании. Российским пе-
ревозчикам законодательно запретят пла-
тить этот налог. Несколько месяцев на-
зад такой запрет ввели в Китае.

Банк России разрешит российским
кредитным организациям не наращи-
вать резервы по ссудам, выданным пос-
традавшим в чрезвычайных ситуациях
физлицам и предпринимателям. Об этом
заявил зампред ЦБ Михаил Сухов. Ре-
зервы не будут увеличиваться даже при
падении качества этих кредитов.

К осени Госдума подготовит зако-
нопроект, который облегчит процедуру
страхования сельскохозяйственных зе-
мель от стихийных бедствий. По мне-
нию депутатов, сейчас фермеры не мо-
гут получить полных выплат, поэтому из-
бегают страхования. Так, в Крымске не
были застрахованы посевы, из-за чего
компенсаций за их гибель не будет.

Центробанк России отозвал лицензию
на осуществление банковских операций у
московского Акционерного хлебного бан-
ка (Хлебобанка). Как пояснили в ЦБ, Хле-
бобанк скрывал от регулятора состояние
финансовой организации и предоставлял
недостоверную отчетность. В Хлебобанке
назначена временная администрация.

Налоговики нашли еще один способ
борьбы с незаконным обналичиванием
средств - они начисляют подоходный на-
лог владельцам банковских карт, на ко-
торые переводятся деньги якобы для оп-
латы товаров и услуг. Свои действия ФНС
объясняет нормами ЦБ, согласно ко-
торым ответственность за движение де-
нег несет владелец карты.

Акции аптечной сети "36,6" выросли
за один день на Московской бирже почти
на 8% до 32,75 руб.за акцию. В ходе
торгов, как указывает РИА Новости, бу-
маги компании поднимались более чем
на 14%. Для сравнения, индексы ММВБ
и РТС вечером того же дня поднялись
только на 0,9-1,2%.

Украинский бизнесмен Дмитрий
Фирташ начал переговоры о покупке Ли-
сичанского нефтеперерабатывающего за-
вода, принадлежащего российско-британ-
ской компании ТНК-BP. В свою очередь,
компания еще не определилась, как пос-
тупить с НПЗ. Завод был остановлен в
марте из-за его нерентабельности.

В Шымкенте (бывший Чимкент) - об-
ластном центре Южно-Казахстанской об-
ласти - мошенники выманивали у до-
верчивых людей деньги, предлагая вза-
мен "новую валюту Таможенного сою-
за". Мошенничеством занимались две
женщины, их жертвами стали граждане
пенсионного возраста. Стариков обма-
нули на полмиллиона тенге.

В Узбекистане местные власти сняли
всю наружную рекламу МТС. Это прои-
зошло после того, как на 10 дней была
приостановлена деятельность узбекской
"дочки" МТС "Уздунробиты". Наружную рек-
ламу МТС в Узбекистане размещает опе-
ратор Colorit Design, которого компания
приобрела в собственность в 2009 г.

Россия стала чуть ли не главным
яблоком раздора для западных эко-
номистов этим летом, пишет
FINMARKET.RU.

С одной стороны, в РФ пока есть
рост, а ее показатели выглядят, как
минимум, не хуже, чем показатели
коллег по БРИК. С другой, в стране
принимаются репрессивные по от-
ношению к оппозиции законы, а
структурные проблемы экономики,
вроде зависимости от цен на нефть,
коррупции и критически высокой до-
ли государства, не решаются пра-
вительством и Кремлем. В итоги, ве-
ликие экономисты и представители
инвестбанков до хрипоты спорят о
будущем РФ, как будто у них нет
других важных дел.

Группу критиков возглавляет хоро-
шо известный всему миру "Доктор
Рок" - предсказатель кризисов Ну-
риэль Рубини, призвавший в мае де-
ловое сообщество игнорировать РФ.
Рубини считает, что РФ отстала и от
стран большой семерки и даже от
БРИК. Недавняя статья в журнале
The Economist подкинула дров в кос-
тер дискуссии: российская промыш-
ленность, по мнению авторов ста-

тьи, просто не выдержит конкурен-
ции и вскоре после присоединения
РФ к ВТО умрет своей смертью.

В ряды защитников РФ записались
несколько известных экономистов
и журналистов, в том числе глав-
ный стратег "Ренесанс Капитал"
Чарльз Робертсон и Марк Адоманис
из Forbes. Адоманис объясняет, по-
чему российскую экономику все-та-
ки не надо сбрасывать со счетов,
как советовал Нуриэль Рубини.

В статье Адоманиса приводится
несколько убедительных доводов в
пользу того, что с Россией пока все-
таки стоит иметь дело, а ее буду-
щее вовсе не так мрачно, как пола-
гает "Доктор Рок".

После хаоса и дефолта 1998 г. рос-
сийская экономика росла доволь-
но быстро, опережая темпы роста
стран "большой семерки". РФ сегод-
ня вряд ли отстает от США и других
развитых стран, напротив, она их
обгоняет по темпам роста.

Конечно, РФ намного беднее США,
поэтому, совершенно естественно,

что она и должна расти быстрее.
Достичь рост в 4% с ВВП на душу
населения в $16 тыс гораздо легче,
чем достичь тех же 4% с ВВП на
душу населения в $45 тыс.

Многие известные экономисты по-
чему-то уверены, что этого доста-
точно, чтобы игнорировать доволь-
но устойчивый и значительный рост
РФ. Они часто говорят о том, что
она находится в упадке, экономика
ее сокращается и она все больше
отстает от стран Запада. На самом
деле, даже с учетом разницы в до-
ходах РФ по сравнению с развиты-
ми странами сейчас процветает.

Êðèòèêà è ôàêòûÊðèòèêà è ôàêòû

РФ в лице ФКП "Союзплодоимпорт"
одержала громкую победу в длящемся поч-
ти 10  лет судебном споре за междуна-
родные права на водочные бренды
Stolichnaya и Moskovskaya

Апелляционный суд в Гааге подтвердил
решение первой инстанции, признав, что
голландская Spitits International B.V., вхо-
дящая в SPI Group Юрия Шефлера, полу-
чила права на советские водочные марки
недобросовестным путем. Россия начала
судебную тяжбу против зарегистрирован-
ной в Люксембурге компании SPI Group за
возвращение международных прав на во-
дочные марки Stolichnaya и Moskovskaya в
2003 г. Бизнесмен Юрий Шефлер получил
права на 43 советских водочных марки в
1997 г., приобретя их у государственного
ВВО "Союзплодоимпорт". Сообщалось, что
сумма сделки составила $300 тыс. После
приватизации брендов г-н Шефлер добил-
ся их международной регистрации за ком-
паниями, входящими в SPI Group, по все-
му миру.

В 2001 г. РФ признала незаконной про-
дажу брендов г-ну Шефлеру. Советские во-
дочные марки были переданы созданному
в 2002 г. "Союзплодоимпорт", после чего
казенное предприятие начало судебные
процессы против SPI в разных странах ми-
ра, чтобы лишить компанию возможности
продавать водку Stolichnaya и Moskovskaya.

Судебный процесс в Нидерландах про-
тив Spirits International B.V., зарегистриро-
ванной в качестве правообладателя спор-
ных брендов в странах Бенилюкс, начался
в феврале 2003 года. В июне 2006 г. "Со-
юзплодоимпорт" сообщило, что окружной
суд Роттердама принял решение в пользу
РФ. Де-факто суд признал, что права на
товарные знаки Stolichnaya и Moskovskaya
на территории стран Бенилюкс принадле-
жат РФ.

SPI Group тем не менее не признала сво-

Âîäêà Stolichnaya âñå-òàêè ðóññêàÿ!

его поражения и решила оспорить реше-
ние суда.

Суд в Гааге постановил, что Spirits не
имеет права использовать выражения
Russian vodka ("русская водка") или Made
in Russia ("сделано в России") на бутылках
спиртного, так как было доказано, что водка
SPI Group под этими марками производит-
ся на заводе компании в Латвии и отно-
шения к России не имеет.

"Впервые европейский суд признал факт
недобросовестных действий при проведе-
нии сделок с товарными знаками со сто-
роны компании Юрия Шефлера", - утверж-
дает партнер адвокатского бюро Констан-
тин Суворов. По его мнению, это решение
будет рассматриваться как важный преце-
дент в судебных разбирательствах между
ФКП "Союзплодоимпорт" и SPI Group в дру-
гих европейских странах.

Ранее в "Союзплодоимпорт" с удовлет-
ворением восприняли отказ SPI Group от
претензий на русское происхождение вод-
ки. "Наша позиция была и остается прин-
ципиальной: только водка, произведенная
в России обладателями исключительного
права на наименование места происхож-

дения товара, может называться Russian
Vodka", - заявил тогда РБК daily гендирек-
тор ФКП Игорь Алешин. В пресс-службе
компании "Русский стандарт" также были
довольны решением конкурента.

Потом миллиардер Юрий Шефлер посе-
тил Латвию и бывшее поместьем бизнес-
мена Гунтара Кирсонса рядом с Гайзинь-
калнсом перешло в его собственность. По-
местье с горкой для катания на лыжах и
гостиницей владельцу Lido из-за больших
долгов пришлось выставить на аукцион. За-
тем собственность Кирсонса сначала пе-
решла в руки его друга Владимира Шеста-
кова, потом предприятию LB Agro. По дан-
ным Земельной книги, оно заплатило за по-
купку 1,6 млн латов. Однако въехать в рес-
публику предприниматель не мог долгое вре-
мя, т.к. находился в черном списке. Хотя с
2002 по 2004 гг. Шефлер частенько катал-
ся по Риге на шикарном Мaybach. Позже
он перебрался в Великобританию, где ку-
пил дворец за 15 млн фунтов.

В 2010 г. депутат Сейма Дзинтарс Яун-
джейкарс пробовал "пробить" для Шефле-
ра разрешение на пребывание в Латвии.
Но эта попытка не удалась. Тогда экс-пред-
седатель Комиссии Сейма по националь-
ной безопасности Дзинтарс Яунджейкарс
обращался с запросами в спецслужбы,
чтобы выяснить: может ли Шефлер спо-
койно приехать в страну, где у него бизнес
и даже дом? Он написал письма в Управ-
ления по делам гражданства и миграции,
Генпрокуратуру и полицию.

- Шефлера попросила выдать РФ - у не-
го тогда было 7 или 8 судов. Но почти все
он выиграл, - пояснил тогда г-н Яунджей-
карс.- Да, Шефлер находится в розыске
Итерпола, но каждая страна сама решает,
представляет ли конкретный человек для
нее опасность. Спецслужбы никаких дока-
зательств опасности Шефлера не предос-
тавили.

В ходе обсуждения в правительстве РФ бюджета на 2013 г.
достигнута окончательная договоренность с Минобороны о
сокращении финансирования гособоронзаказа на 200 млрд
руб. сообщается на сайте газеты "Ведомости".

Москва и Дамаск договорились о поставке энергоресурсов
в Сирию, заявил вице-премьер арабского государства Кад-
ри Джамиль. По его словам, Дамаск испытывает нехватку
сырья и нефтепродуктов в связи с международными санк-
циями, и РФ согласилась помочь Дамаску справиться с
этими трудностями.

Перефраза известной ранее частушки:
"Кому живется весело, доходно на Руси?
Продавщице Нюрке, Шефлеру Юрке..."
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"Едут, едут по Берлину
Наши казаки!"
Песня, родившаяся в 1945-м. Донские казаки вое-
вали и в Болгарии во время Освободительной
войны (1877-1878 ), за что благодарные жители
Плевена поставили им памятник

Состоялось заседание
правления Фонда поддерж-
ки и защиты прав сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом, на кото-
ром были рассмотрены
вопросы работы Фонда в
июне-июле этого года, а
также предложения о выде-
лении субсидий, предназна-
ченных объединениям соо-
течественников, правоза-
щитным неправительст-
венным некоммерческим
организациям (НПО)и юри-
дическим структурам.

Правление решило выде-
лить финансовые средства
на поддержку сети центров
правовой информации для
соотечественников инфор-
мационно-аналитическому
агентству "Светоч" (Казахс-
тан), Комитету по правам
человека (Латвия) и Центру
по правам человека (Эсто-
ния). В задачу центров вхо-
дит мониторинг правового
положения российских со-
отечественников в этих
странах, проведение для них
бесплатных юридических
консультаций и оказание
оперативной правовой по-
мощи. Выделены субсидии
адвокатским бюро на ока-
зание правовой помощи
Н.П.Миколенко в защите его
прав в связи с неисполне-

Ôîíä ïîìîãàåò ñîîòå÷åñòâåííèêàì

нием властями Эстонии ре-
шения Евросуда по правам
человека, а также на веде-
ние дел, касающихся диск-
риминации соотечественни-
ков в этом прибалтийском
государстве. В связи с тем,
что законы и судебные ре-
шения в Эстонии публику-
ются и обнародуются толь-
ко на эстонском языке,
правлением предусмотрено
выделение средств на их
выборочный перевод для
обеспечения бесплатного
доступа русскоязычного на-
селения к такого рода ин-
формации.

Кроме того, одобрено
предложение Центра межна-
ционального образования
"Этносфера (Москва) о под-
держке Фондом проведения

V конференции международ-
ного педагогического об-
щества в поддержку русско-
го языка, в рамках которой
предусматривается рассмот-
реть проблемы правовой за-
щиты соотечественников,
российского образования и
русского языка за рубежом.
Поддержана инициатива
данной структуры и об ор-
ганизации публикаций и ре-
гулярного освещения в пе-
чатных и электронных из-
даниях вопросов междуна-
родного законодательства в
области защиты прав соо-
течественников.

Правление поручило ис-
полнительному директору
Фонда оформить в установ-
ленном порядке договоры
на выделение субсидий с их

получателями. Рассмотре-
ние поступающих в Фонд
заявок на выделение суб-
сидий будет продолжено на
очередном заседании прав-
ления в сентябре 2012 г.

В мае Фонд поддержки и
защиты прав соотечествен-
ников, проживающих за ру-
бежом, принял решение о
выделении первых субсидий.
В частности, средства выде-
лены на поддержку ветера-
на ВОВ А.Кардановского, ко-
торого Генпрокуратура Лит-
вы подозревает в высылке
в Сибирь 15-ти семей.

Относительно российско-
го военного пенсионера Ни-
колая Миколенко - в 2003
г.  власти Эстонии приняли
решение о выдворении его
из страны, в которой он
прожил 20 лет. Миколенко
был отправлен в лагерь для
перемещенных лиц. Подоб-
ная политика Эстонии
вызвала серьезную обеспо-
коенность МИД РФ. Пенси-
онер подал жалобу в Евро-
пейский суд по правам че-
ловека в Страсбурге, в 2009
г. она была удовлетворена,
принято решение о возме-
щении Миколенко мораль-
ного ущерба. Однако влас-
ти Эстонии решение Страс-
бургского суда проигнори-
ровали.

Эмма-мотогонщица
известна не только в
родном Питере и не
только в своих кругах.

По всеобщему мнению
- открытие прошлого го-
да. Мчась по улицам го-
рода на Неве, и по ули-
цам других городов, зас-
тавляет оборачиваться и
смотреть вслед не од-
них гаишников.

Байкер говорит о се-
бе: "Я настоящая дев-
чонка (родилась в 1982
г., мама двух прек-
расных сыновей"), ува-
жающая себя и других
людей, с устоявшими-
ся взглядами на жизнь,
как и все, со своими
достоинствами и недос-
татками...

Больше жизни люблю
своих сыновей и доро-
жу всем, что с ними
связано, люблю домаш-
ний уют и проводить
время в кругу друзей,не
люблю и не умею гото-
вить, обожаю гостей.
Люблю позитивных лю-
дей и тех кто твердо
знает чего хочет от
жизни, потому как са-
ма такая. Знаю что та-
кое любовь и уважение,

Îíà íå ãîòîâèò, íî íà "òû" ñ ìîòîöèêëîì
понимание и предан-
ность! Умею радовать-
ся жизни и получать
удовольствие от нее на
100% ДА!!!

Наверно несколько
наивная и это так и
есть , но в любом слу-
чае, верю и надеюсь,
что из миллионов заре-
гистрированных в сай-
те пользователей, най-
дутся настоящие кле-
вые друзья!!!

У меня всё
клево -  я
живу значит
так нужно,
чтобы в мо-
ей интерес-
ной жизни
происходило
то, что про-
исходит со
мною имен-
но сейчас.

К а ж д ы й
день для ме-
ня - это кру-
то и не зна-
ешь что ме-
ня ждет че-

рез секунду!!!
У каждого человека,

ребенка или взрослого,
есть свои мечты. Я ду-
маю, что людей, кото-
рые бы не мечтали о
чем-нибудь в своей
жизни, просто не быва-
ет. Мечты могут быть
маленькие и большие,
сбыточные и несбыточ-
ные, реальные и фан-
тастические. У меня то-
же есть очень разные
мечты. Их довольно
много. Но главная моя
мечта пока одна - стать
актрисой."

Ïðèçåìëåíèå ó êàôå "Êàí"
Вертолет малой авиации

совершил внеплановую по-
садку рядом с кафе в си-
бирском городе Канске.

Воздушная машина вне-
запно приземлилась на тер-
ритории возле кафе "Кан",
расположенного на набереж-
ной города - в 24 м от жи-
лой пятиэтажки. Происшествие вызвало панику у мест-
ных жителей. Позже выяснилось, что вертолет принадле-
жит одному из открытых акционерных обществ, дислоци-
рующихся в аэропорту "Северный" поселка Емельяново
Красноярского края. Судно направлялось в населенный
пункт Нижняя Пойма. Однако, когда вертолет пролетал
над Канском, один из пассажиров попросил остановки,
и пилот выполнил его просьбу.

Судя по фотографии на сайте ГУ МВД, внеплановую
посадку на набережной Канска совершил вертолет
RA-04255. По факту несанкционированной посадки мес-
тной полицией проводится проверка. О пассажире вер-
толета, потребовавшего посадку, не сообщается. Неиз-
вестно также, почему он потребовал от пилота посадить
вертолет в Канске.

Áîãîìîëîâ ìîæíî ïðîäàâàòü
Эстонская инспекция ок-

ружающей среды заявила,
что на территории стра-
ны можно продавать бого-
молов, сообщает ERR.

Комментарий по этому
вопросу был сделан после
того, как в налогово-тамо-
женный департамент Эсто-
нии поступил некий "сигнал" о продаже богомолов через
интернет. Департамент обратился в инспекцию, чтобы
выяснить, законно ли продавать этих насекомых.

Советник инспекции Лейли Тууле пояснила, что бого-
молы "не внесены в список чужеродных видов, создаю-
щих опасность нарушения равновесия природной сис-
темы". Поэтому, по ее словам, ввозить их в Эстонию и
торговать ими не запрещено.

Список чужеродных "инвазивных" видов, упомянутый
представителем инспекции, как сообщалось, насчитыва-
ет в респубике около ста видов. Речь идет о растениях и
животных, которые, попав на территорию республики,
стали активно размножаться и захватывать новые терри-
тории, вытесняя представителей местной флоры и фа-
уны. Среди растений это, в частности, борщевик Манте-
гацци и свербига восточная, среди животных - амери-
канская норка и испанская лесная улитка.

В Москве на 89 году жизни
скончался литературовед Ев-
гений Пастернак, сын писа-
теля Бориса Пастернака, со-
общила в Facebook Татьяна
Левина, сотрудница Государ-
ственной Третьяковской га-
лереи.

Евгений Пастернак родил-
ся в 1923 г., он был старшим
сыном писателя от первого
брака с художницей Евгени-
ей Лурье. Их брак продлил-
ся до 1931 г.

Евгений Пастернак получил
техническое образование, он

Óøåë Åâãåíèé
Ïàñòåðíàê

учился в Военной академии
бронетанковых и механизи-
рованных войск по специ-
альности инженер-механик
по электрооборудованию и
системам автоматического
управления, окончил ее в
1946 г. Однако его жизнь в
итоге была связана с лите-
ратуроведением.

Большую часть своих иссле-
дований он посвятил творчес-
тву отца, был одним из круп-
нейших биографов Бориса
Пастернака, в частности, на-
писал первую биографию пи-

сателя. Кроме того, Евгений
Пастернак был составителем
и комментатором первого пол-
ного собрания сочинений Бо-
риса Пастернака, которое
вышло в 2005 г. в издательст-
ве "Слово". Всего ему принад-
лежит более 200 работ, пос-
вященных отцу; во многих из
них речь также идет о совре-
менниках Бориса Пастернака.

Евгений Пастернак был же-
нат на Елене Вальтер (в за-
мужестве Пастернак), внуч-
ке философа Густава Шпета.
Она была соавтором мужа,

его редактором. Вместе суп-
руги подготовили несколько
десятков научных работ; в
2009 г. они выпустили, нап-
ример, мемуары сестры Бо-
риса Пастернака Жозефины,
которые впервые были опуб-
ликованы на русском языке.
У Евгения и Елены Пастер-
нак трое детей.

В 1989 г. в Стокгольме Ев-
гений Пастернак получил ме-
даль и диплом Нобелевско-
го лауреата, которые не смог-
ли вручить Борису Пастер-
наку в 1958 г.
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12 августа 2012 г. Воен-
но-воздушные силы отме-
тят свой столетний юбилей
и продемонстрируют свое
летное мастерство в небе.
В этот день 1912 г. по Во-
енному ведомству России
был издан приказ, соглас-
но которому вводился в
действие Штат воздухопла-
вательной части Главного
управления Генерального
штаба. В ознаменование
этого события 12 августа
принято считать началом
создания военной авиации
России.

История Военно-воз-
душных сил (ВВС) богата
множеством славных и ге-
роических страниц. За свои
100 лет авиация России
стала поистине легендар-
ной. Уже в годы Первой ми-
ровой войны, во время ис-
пытаний Великой Отечест-
венной войны русские лет-
чики в полной мере проя-
вили свое мастерство и от-
вагу в воздушных боях.
Крылатые защитники Оте-
чества, конструкторы и ин-
женеры, техники и рабочие
авиационной промышлен-
ности всегда были вопло-
щением мужества и мастер-
ства, таланта и трудолюбия.
Имена лучших из них ста-
ли национальным и ми-
ровым достоянием.

Во второй половине XVIII
в. уровень развития науки
и техники, состояние эко-
номики и накопленные зна-
ния в области метеороло-
гии в передовых европейс-
ких государствах обуслови-
ли начало освоения воз-
душного пространства. В
1783 г. во Франции были
проведены первые испыта-
ния по пилотированию воз-
духоплавательных аппара-
тов различных типов. Осе-
нью того же года российс-
кий посланник в Париже
князь Иван Сергеевич Ба-
рятинский поспешил озна-
комить императрицу Екате-
рину II с новыми разработ-
ками Франции.

Развитие нового вида
оружия вызвало живой ин-
терес в российских во-
енных кругах, реально оце-
нивавших возможности
воздушных шаров в буду-
щих войнах. Летом 1804 г.
в России был дан старт в
использовании летательных
аппаратов в научных целях.
С борта аэростата акаде-
мик Яков Захаров успеш-
но провел первые в Рос-
сии аэрологические наблю-
дения. Ход дальнейших со-
бытий наглядно показал о
серьезности намерений во-
енного ведомства исполь-
зовать аэростаты в воен-
ном деле. Им были выде-
лены средства на реализа-
цию проекта немецкого
изобретателя-инженера
Франца Леппиха, предло-
жившего свои услуги рос-
сийской стороне. По этому
проекту полужесткий управ-
ляемый аэростат с экипа-
жем до 40 человек, значи-
тельной бомбовой нагруз-
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Военной авиации России исполняется 100 лет
кой и специальными поро-
ховыми ракетами предпо-
лагалось включить в сос-
тав русской армии накану-
не Бородинского сражения
1812 г. Однако постро-
енный аэростат Леппиха,
вследствие серьезных кон-
структивных ошибок, не
смог оторваться от земли.
После окончания войны с
наполеоновской Францией
интерес к воздухоплаванию
заметно снизился. К нему
вернулись лишь в ходе
Крымской войны (1853-
1856 гг.).

Тем временем руководс-
тво военных ведомств ве-
дущих стран Европы прис-
тупило к формированию
воздухоплавательных под-
разделений на штатной ос-
нове. Не оставалась в сто-
роне и Россия. Уже в ходе
проводимых военных ре-
форм (1860-1870-е гг.)
были заложены предпосы-

лки создания отечественно-
го Воздушного Флота. В
конце 1869 г. в составе
Главного инженерного уп-
равления (ГИУ) формирует-
ся постоянно действующая
комиссия под председа-
тельством инженер-генера-
ла Эдуарда Тотлебена для
обсуждения вопросов о
применении воздухоплава-
ния в военных целях. Ре-
зультатом ее деятельности
стало первичное накопле-
ние материальной части и
подготовка кадров для бу-
дущего Воздушного Флота.
Использование воздушного
пространства в военных це-
лях повлекло за собой раз-
витие нового направления
в артиллерийском деле - зе-
нитной артиллерии. Опира-
ясь на зарубежный опыт,
Главное артиллерийское уп-
равление с лета 1890 г.
приступило к плановым по-
лигонным стрельбам по ле-
тательным аппаратам. Пер-
вое боевое крещение рос-
сийские воздухоплаватели
получили в русско-японс-
кой войне (1904-1905 гг.).

В последующие годы во-
енное ведомство России
уделяло большое внимание
дальнейшему развитию во-
енного воздухоплавания и
его технической оснащен-
ности, делая ставку, в пер-
вую очередь, на дирижабли
и самолеты. Один из пер-
вых проектов в отечествен-

ной истории самолета -
"воздухоплавательного сна-
ряда" был предложен рус-
ским морским офицером ка-
питаном 1 ранга Александ-
ром Можайским. В дальней-
шем творческие идеи талан-
тливого изобретателя полу-
чили свое развитие в дея-
тельности целой плеяды
российских авиационных
конструкторов. У основ оте-
чественной науки в облас-
ти аэродинамики стоял про-
фессор Московского уни-
верситета, член-корреспон-
дент Императорской Акаде-
мии наук Николай Жуковс-
кий, работы которого позд-
нее заложили основы ави-
ационной науки в России.
В 1904 г. под его руководс-
твом в Кучино, под Моск-
вой, на личные средства
промышленника, мецената и
одного из основоположни-
ков экспериментальной аэ-
родинамики Дмитрия Рябу-

шинского был основан пер-
вый в Европе Аэродинами-
ческий институт. Учитывая
международный опыт в
строительстве военно-воз-
душных сил, ряд видных
российских военачальников
- генерал от кавалерии ба-
рон Александр Каульбарс,
великий князь вице-адмирал
Александр Романов и др.,
инициировали идею созда-
ния в России Военного Воз-
душного Флота (ВВФ). Ос-
новные приоритеты в фор-
мировании ВВФ отдавались
военной авиации.

Начавшаяся первая в XX
веке крупномасштабная вой-
на кардинальным образом
изменила взгляды военных
специалистов на роль и мес-
то ВВФ. В ходе кампании
1914 г. в составе ВВФ дейс-
твующей армии, наряду с
разведывательной, стала
оформляться бомбардиро-
вочная авиация. Наши авиа-
торы первыми на русско-гер-
манском фронте приступи-
ли к бомбометанию с воз-
духа позиций и объектов
противника. Для защиты
стратегически важных цент-
ров и военных объектов на
театре военных действий и
в тыловых районах страны
от воздушного нападения
противника с первых меся-
цев войны началось форми-
рование воздушной обороны
(ВО). Осенью 1914-го - ле-
том 1915 гг. в составе ВВФ

были сформированы пер-
вые истребительные авиаот-
ряды в интересах воздушной
обороны важных пунктов
страны. Летом 1916 г. на-
чался процесс по оформле-
нию истребительной авиации
ВВФ в качестве отдельного
рода авиации. За период ле-
та 1916-го - осени 1917 гг.
истребительная авиация на
русско-германском фронте
сбила более 200 боевых ма-
шин противника.

После окончания Граж-
данской войны в СССР за

короткий срок были восста-
новлены и частично расши-
рены авиационные предп-
риятия, налажен выпуск са-
молетов отечественных
конструкций. В 1925 г. в
СССР был построен двух-
моторный цельнометалли-
ческий моноплан АНТ-4, яв-
лявшийся одним из наибо-
лее мощных тяжелых бом-
бардировщиков своего
класса в мире. На этом же
самолете 13 октября 1929
г. впервые в мировой прак-
тике был совершен сверх-
дальний перелет через три
континента - из Европы в
Америку через Азию. В
1930-е гг. советская авиа-
ция продолжала устанавли-

вать мировые рекорды. В
июле 1936 г. группа совет-
ских летчиков: Валерий
Чкалов, Георгий Байдуков и
Александр Беляков совер-
шили трансарктический пе-
релет из Москвы на Даль-
ний Восток, покрыв рассто-
яние в 9374 км за 56 ча-
сов 20 минут. С 18 по 20
июня 1937 г. тот же эки-
паж совершил первый в ис-
тории авиации транспо-
лярный беспосадочный пе-
релет по маршруту Москва
- Северный полюс - США,
впервые пролетев над Се-
верным полюсом и полю-
сом неприступности.

Недостаточная готовность
авиации и частей противо-
воздушной обороны (ПВО)
к отражению внезапного
нападения противника поз-
волила ВВС нацистской Гер-
мании (люфтваффе) и ее
союзников с началом во-
енного вторжения на тер-
риторию СССР успешно
провести однодневную воз-
душную операцию. В ходе
нее массированным ударам
подверглись важные цент-
ры страны, транспортные
коммуникации и группиров-

ки войск вдоль западных
границ СССР, в том числе
66 военных аэродромов, на
которых базировалось 65%
авиации приграничных во-
енных округов. В результа-
те ВВС не досчитались 1136
боевых самолетов, в том
числе 800 - уничтоженных
на аэродромах. За первые
двое суток войны само-
летный парк ВВС Северо-
Западного и Юго-Западно-
го направлений сократил-
ся на 3922 самолета. Нес-
мотря на значительные по-
тери в вооружении и воен-
ной технике, советская ави-
ация и войска ПВО сумели
достойно ответить врагу. К
10 июля 1941 г. люфтваф-

фе на советско-германском
фронте потеряло 883 свои
боевые машины. За этот
период времени для отра-
жения нападения врага и
поддержки своих сухо-
путных войск советская
авиация произвела около
45 тыс боевых самолето-
вылетов.

Всего за годы Великой
Отечественной войны со-
ветские ВВС совершили
около 3125 тыс боевых са-
молето-вылетов и нанесли
противнику большой урон
в живой силе и боевой тех-
нике. Из 77 тыс самолетов,
потерянных противником на
советско-германском фрон-
те, советской авиацией
было уничтожено 57 тыс,
из них 44 тыс в воздушных
боях и 13 тыс на аэродро-
мах. Войска ПВО страны
уничтожили 7313 неприя-
тельских самолетов: истре-
бительной авиацией ПВО -
4168, зенитной артиллери-
ей, пулеметным огнем и аэ-
ростатами заграждения -
3145. В период войны со-
ветские летчики примени-
ли свыше 600 воздушных
и около 500 "огненных" та-

ранов, что также указыва-
ло на высочайшую степень
накала воздушного проти-
воборства. На борьбу за
господство в воздухе все-
ми родами авиации было
произведено около 1,5 млн
самолето-вылетов (до 40%
общего количества выле-
тов). Воздушные бои из
групповых нередко пере-
растали в воздушные сра-
жения с участием крупных
сил авиации.

(По материалам
Военной академии

Генерального штаба
Вооруженных Сил РФ)

Один из первых русских дирижаблей

Самолет Можайского

Пятое поколение - истребитель "Сухой-Т50"
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14. ВЗГЛЯД

К
орреспондент "Комсо-
мольской правды"
Дмитрий Стешин,

профессор Владимир Зо-
рин и социолог Ирина Оси-
пова попытались выяс-
нить, можно ли решить
проблему растущей этни-
ческой неприязни.

Д.С.: - Коренные жители
РФ перестают мирно ужи-
ваться с приезжими? При-
чем, как показывают иссле-
дования, люди относятся
одинаково неприязненно и
к внутренним мигрантам с
Северного Кавказа, и к
выходцам из бывшей совет-
ской Средней Азии. Я зани-
маюсь этой темой очень
давно. Для меня отправной
точкой стал 2006 г. - конф-
ликты в Сыктывкаре, Саль-
ске, Ставрополе и, наконец,
в Кондопоге. Дальше все
пошло по нарастающей и
само по себе уже не рас-
сосется.

В.З.:- Мы тоже констати-
руем рост радикальных нас-
троений. И это мировая тен-
денция.

И.О.: - Фонд "Обществен-
ное мнение" регулярно про-
водит исследования, изучая
отношение к приезжим. На-
ши данные весьма противо-
речивы. С одной стороны,
лишь 19% испытывают неп-
риязнь или раздражение к
мигрантам - причем разд-
ражение на бытовом уров-
не. Но вот когда задают иде-
ологические вопросы, нап-
ример следует ли ограни-
чить приток мигрантов, "да,
следует" - отвечают 65% оп-
рошенных! 36% россиян
считают, что мигрантов нуж-
но урезать в правах. В ок-
тябре 2011 года проводи-
лось большое исследова-
ние, в котором участвова-
ли 24,5 тыс человек. Им за-
давался вопрос: отнимают
ли приезжие рабочие мес-
та у местных жителей? "Да"
или "нет"? Половина опро-
шенных подтвердили - "да".

Д.С.: - Интересно, что на-
ша бытовая ксенофобия по
крови и национальности ни-
кого не разделяет. В Кирги-
зии в 2005 г., во время их
первой революции, подошел
ко мне русский мужик и
спрашивает: "Журналист?"
"Да", - говорю. Он мне сра-
зу, в лоб: "Когда Россия нас
заберет отсюда? Евреев
всех вывезли, казахов всех
вывезли, на самолетах!" И
он начинает рассказывать,
что он слесарь высочайшей
квалификации, все соседи
его уважают, всегда на все
праздники зовут, но он го-
ворит: "Все равно чувству-
ем мы себя здесь чужими".
Его дочь поехала в Россию
- куда-то под Новосибирск,

там получила землю, а ей
соседи - русские - говорят:
"Вали отсюда, твоя земля в
Киргизии!" А у нее фамилия
Кузнецова! Следом приехал
сын, он, как и отец, квали-
фицированный рабочий.
Милиция прихватила его с
киргизским паспортом на
первом же вокзале: изде-
вались, пытались вытрясти
все деньги... И сколько я та-
ких историй выслушал от
наших "возвращенцев" - не
сосчитать. Если мы так к
своим относимся, то что го-
ворить про чужих?

В.З.: - Этот рост неприяз-
ни наши эксперты фиксиру-
ют с 2008 г. Причин ему нес-
колько. Первая - ухудшение

экономической обстановки и
в мире, и у нас. Сначала это
были опасения, что гастар-
байтеры отнимут работу или
снизят уровень зарплаты.
Вторая причина - в том, что
органы власти всех уровней
были не готовы к такому ва-
лу миграции. Мы по этому
показателю сейчас занима-
ем третье место в мире! Ник-
то не знал, что внутренняя
миграция - это тоже проб-
лема. Потому что в советс-
кое время она жестко регу-
лировалась.

Д. С. - И даже несмотря
на такие строгие порядки,
были негативные последст-
вия. Иначе не появилось бы
слово "лимита".

Аркадий, радиослушатель:
- Здравствуйте, я в Сарато-
ве живу. Я знаю самую глу-
бинную причину всех этих
противоречий. У нас поче-
му-то традицией стало все
валить на экономику. На мой
взгляд, ХХ век - век стреми-
тельной европеизации рус-

ского народа - дал побочный
эффект. Мы утратили патри-
архальность, мы разорвали
связи поколений, потеряли
пассионарность. Поэтому
проигрываем маленьким на-
родам, у которых связи еще
очень крепки. Они приезжа-
ют сюда и видят, насколько
мы разобщены, насколько
мы нравственно упали, как
мы относимся к семейным
устоям. Они не хотят с нами
смешиваться, не хотят быть
подобными нам. Поэтому
они сбиваются в кучки и от-
казываются ассимилиро-
ваться и принимать нашу
культуру.

В.З.- Что такое ассими-
ляция? Это когда вы прие-
хали и потеряли свой язык,
свою культуру и полностью
приняли культуру того ре-
гиона, где вы находитесь.
400 тысяч русских эмигри-
ровали во Францию после
революции, в третьем по-
колении их осталось 4 тыс,
все остальные стали фран-
цузами - вот это ассимиля-
ция. Мы такой задачи не
ставим. Мы ставим задачу
интеграции и сотрудничест-
ва. И вот здесь приезжие,
безусловно, должны знать
и соблюдать законы мест-
ности, куда они приезжают.
По нашим опросам, разд-
ражает не то, что приезжие
торгуют, а как они это де-

ной картины в своей стра-
не. На приезд сюда в мил-
лионных количествах, так
скажем, некомплиментарных
народов и на отказ от их ас-
симиляции. Я вот со своим
опытом работы на межнаци-
ональных конфликтах знаю,
что если нет ассимиляции -
жди гражданской войны.

Сергей, радиослушатель:
- Здравствуйте, я из Ека-

теринбурга. У меня двое де-
тей. Сыну шесть лет, дочери
полтора года. У нас тут прос-
то гетто какое-то. Наших ре-
бят приезжие гоняют, что с
девчонками - вообще кош-
мар... И правоохранитель-
ные органы не могут ничего
контролировать... Если не
могут контролировать - за-
чем мигрантов сюда пускать?
Но чиновники своих детей в
эти школы не отдают. У них
свои хорошие гимназии и
нет никаких проблем... Я вот
дворником подрабатывал -
сейчас это невозможно...
Людям не дают просто ра-
ботать, развиваться и разм-
ножаться. Я хочу троих-чет-
верых детей, но я экономи-
чески не могу себе этого
позволить, понимаете!

Д.С.:- Да... Не глас наро-
да - крик!

В.З.:- Вопрос в первую
очередь к органам местного
самоуправления, к правоох-
ранительной системе, к шко-

В.З. -Дим, ну что ты, ну
зачем! Великолепная лите-
ратура у любого народа.

Д.С.: - Вот эти люди, ко-
торые приезжают к нам в
огромных количествах, они
читают книги? Я с ними дос-
таточно общался - в луч-
шем случае у них висит
спутниковая тарелка и они
смотрят какие-то восточ-
ные телеканалы. Это люди
совершенно другой куль-
туры. А европейскую куль-
туру они потеряли с уходом
Советского Союза. В 2006
году я был в Душанбе. Зна-
ете, сколько там стоили две
свежие российские газеты
на Главпочтамте? 400 руб!
А книжного магазина я там
ни одного не нашел. И это
столица Таджикистана!

Как могут поднять Россию
люди из стран, стоящих на
более низкой ступени раз-
вития? Я понимаю, если бы
к нам шел вал мигрантов
корейцев или японцев. Не
так у нас сориентирована
миграционная политика, не
в ту сторону.

Михаил ХАЗИН, эконо-
мист, руководитель компании
экспертного консультирова-
ния "Неокон" - Нам надо чет-
ко понимать: мигрантов в
РФ, как и в любую другую
страну, завозят не власти.
Это работодатели заинтере-
сованы в более дешевой ра-
бочей силе, пусть и не очень
качественной. Какое-то вре-
мя такая ситуация устраива-
ла всех, потому что российс-
кие граждане отказывались
от низкооплачиваемой ра-
боты. Но сегодня постепен-
но к низкоквалифицирован-
ной работе возвращается
интерес и у граждан РФ. Но,
похоже, возвратился этот
интерес уже поздно - поя-
вилась целая система ра-
боты с гастарбайтерами, ко-
торая предполагает заниже-
ние зарплаты относительно
номинала. А разницу кладут
в карман бизнесмены и чи-
новники на местах. Это кор-
рупционная схема. С точки
зрения стратегических инте-
ресов государства эту схе-
му нужно разрушать! Если
это удастся сделать, выяс-
нится, что гастарбайтеры не
очень-то нам и нужны. За
исключением какого-то не-
большого количества.

Какие могут быть социаль-
ные последствия такого
массового приезда гастар-
байтеров, какое мы наблю-
даем сегодня? Те, кто при-
езжает к нам семьями,
опасности не представляют,
они стремятся влиться в на-
шу жизнь. Те, кто приезжа-
ет просто заработать, - да,
опасны. Бороться с их нап-
лывом, не разрушив преж-
де имеющиеся коррупцион-
ные схемы, невозможно.

Виталий ТРЕТЬЯКОВ, по-
литолог, декан факультета те-

левидения МГУ:- Все, кто жи-
вет в Москве, и я в том чис-
ле, без услуг трудовых миг-
рантов обойтись уже не мо-
гут. Но если государство ра-
дикально не изменит мигра-
ционную политику и не раз-
работает систему ассимиля-
ции приезжих, то количест-
во межнациональных конф-
ликтов резко увеличится.

Фабио КАПЕЛЛО, главный
тренер сборной России по
футболу:- Когда я узнал,
сколько в российских коман-
дах играет легионеров, был
в шоке. В Англии, Италии, Ис-
пании их в разы меньше.
Большое число иностранцев
вредит российскому футбо-
лу, поскольку не позволяет
выходить на поле отечест-
венным игрокам.

Никита КРИЧЕВСКИЙ, эко-
номист, профессор:- Наплыв
гастарбайтеров обернется
ростом криминала и лени
среди коренных граждан. Это
мы сейчас уже наблюдаем.

Каромат ШАРИПОВ, пре-
зидент движения "Трудовые
мигранты Таджикистана": -
Не нужно бояться гастар-
байтеров. Как только в их
странах наступит нормаль-
ная жизнь, почти все вер-
нутся на родину.

Яна ЯКОВЛЕВА, предсе-
датель движения "Бизнес-
солидарность": - Безработи-
цей для людей, которые мог-
ли бы работать на должнос-
тях, не требующих особой
квалификации. С учетом то-
го что гастарбайтеры опла-
чиваются вчерную, им мож-
но платить вдвое меньше. А
российский бюджет не по-
лучает налоги.

Виктор ПАДАЛКИН, мас-
тер по благоустройству УК
ЖКХ, Волгоград:  - Зря го-
ворят, что русские стали ле-
нивыми. У нас в компании
все рабочие - русские, и
прекрасно справляются.

Александр Гуров, гене-
рал-лейтенант милиции в от-
ставке: - Прежде всего рос-
том преступности и нарко-
мании. Ведь к нам едут со-
циальные низы, к тому же
часто везут наркотики.

Валерий Магдьяш, ис-
полнитель роли Джумшута в
сериале "Наша Russia": - Ни-
чем не аукнется. Большинс-
тво мигрантов едут к нам ра-
ботать - честно и за неболь-
шие деньги. Если мы, рос-
сияне, вспомним, как мести
улицы и строить дома, гас-
тарбайтеры сами уедут.

Алексей, читатель сайта
KP.RU: - Хозяева маршрутных
такси любят брать на рабо-
ту азиатов: они ездить не
умеют, но вкалывают за ко-
пейки без выходных. А наш
мужик спивается.

Ольга, слушательница ра-
дио "КП": - Боюсь, скоро они
начнут жениться и выходить
замуж за наших детей. Хо-
рошим это не аукнется!
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лают. Обсчитывают, хамят,
задирают цены. Но без миг-
рантов мы не обойдемся -
это диктует наша развива-
ющаяся экономика.

Д.С.: - А что же мы такое
производим, что нам не хва-
тает рабочих рук? Мне ка-
жется, эти люди в оран-
жевых жилетах занимаются
сервисным обслуживанием
- не более того.

В.З.: - Но это тоже рабо-
чие места. Это тоже трудно.

Д.С.:- Вот у меня друг дет-
ства из Петербурга в тре-
тьем поколении дворник. У
них огромная трехкомнатная
квартира, от государства.
Вот сейчас уже четвертый,
наверное, сын подрос и то-
же стал дворником.

В.З.:- Это эксклюзив.
Д.С.: - У нас в стране по-

ка государствообразующий
народ - русские, нас 80%.
Они не давали своего сог-
ласия - ни в письменном ви-
де, ни на референдуме - на
смену этноконфессиональ-

ле. Что, нельзя организовать
подготовительные классы
для ребят, которые слабо
знают русский язык? Что,
нельзя через систему наци-
ональных организаций, миг-
рантских организаций воз-
действовать на родителей?

И.О.: - Я согласна с Вла-
димиром Юрьевичем. Сог-
ласно данным нашего оп-
роса россияне не против то-
го, чтобы мигранты как-то
интегрировались в наше об-
щество, адаптировались к
нему. Мне кажется, как мы
их боимся, так и они нас
боятся. И поэтому объеди-
няются и не хотят выходить
из своих анклавов.

Д.С.: - Так они же чужие
люди. Они не читают книж-
ки, они смотрят совершен-
но другие фильмы, слуша-
ют другую музыку, у них дру-
гой язык и обычаи.

В.З.: - Нет, они читают
книжки. Но другие.

Д.С.: - У них есть одна
книга - Коран называется.
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15. ПРАВОСЛАВИЕ
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Светлана Тютюнджиева

5 августа, в заключительный
день пастырского и паломни-
ческого визита на Украину,
Святейший Патриарх Москов-
ский и всея Руси Кирилл со-
вершил Божественную литур-
гию в Свято-Успенской Поча-
евской лавре. Его Святейшес-
тву сослужили Блаженнейший
митрополит Киевский и всея
Украины Владимир, сонм ар-
хиереев Украинской Правос-
лавной Церкви, иерархи дру-
гие епархий Московского Пат-
риархата, викарные архие-
реи. Богослужение, приуро-
ченное к 450-летию принесе-
ния на украинскую землю чу-
дотворного Почаевского об-
раза Пресвятой Богородицы,
было совершено на специаль-
но сооруженном помосте.
После чтения Евангелия Свя-
тейший Патриарх Кирилл об-
ратился к верующим с про-
поведью.

1 августа 2012 года, в праз-
дник обретения мощей пре-
подобного Серафима, Са-
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Последний день Патриаршего визита на Украину. Божественная
литургия в Почаевской лавре

 После Божественной литургии в Свято-Троицком Серафимо-
Дивеевском монастыре, Предстоятель Русской Церкви прибыл
в Нижний Новгород. На площади перед Александро-Невским
кафедральным собором Святейший Патриарх Кирилл совершил
чин освящения 64-тонного колокола "Соборный" - третьего по
величине в России

В Свято-Троицком Серафи-
мо-Дивеевском монастыре
Предстоятель возглавил слу-
жение Божественной литур-
гии. Это произошло на со-
борной площади обители, у
раки с честными мощами
преподобного Серафима,
принесенными из Свято-Тро-

ицкого собора. В дар оби-
тели Предстоятель Русской
Церкви передал икону Прес-
вятой Троицы, а также по-
дарил игумении Сергии на-
персный крест. Верующим
были розданы иконки пре-
подобного Серафима с Пат-
риаршим благословением.

ровского чудотворца, Свя-
тейший Патриарх Московс-
кий и всея Руси Кирилл по-

сетил с Первосвятительским
визитом Нижегородскую
митрополию.

Протоиерей Всеволод
Чаплин считает, что  из-
вестного миссионера
протодиакона Андрея
Кураева ждет большое
будущее  в том случае,
если он откажется от по-
пулизма и "дешевой бол-
товни"

По мнению священни-
ка, отец Андрей "очень
умный, яркий человек",
который лучше него са-
мого пишет и говорит.
Отец Всеволод добавил
что есть одна проблема,
которая возникает в слу-
чае с протодиаконом
А.Кураевым: "он всегда
стремится сделать мак-
симально яркое выска-
зывание - такое, которое
оппонировало бы пози-
ции большинства". "Я
люблю этого человека,
с большой симпатией к
нему отношусь и считаю,
что у него большое бу-
дущее, и это будущее
нельзя сегодня разме-
нять на дешевую попу-
лярность и дешевую
болтовню", - сказал отец
Всеволод в пятницу на
пресс-конференции в
Улан-Удэ (Бурятия), где
он находится в коман-
дировке.

 По мнению отца Все-
волода, протодиакон Ан-
дрей Кураев может и
должен раскрыться как
наставник молодежи,
как настоящий учитель,
но у него почему-то нет
для этого достаточных
сегодня возможностей,
сообщает Интерфакс-ре-
лигия.

"Я думаю, что такие
возможности нужно соз-
дать", - считает священ-
ник.

Отсутствие же систем-
ного наставничества по-
рождает стремление
"обязательно сказать ка-
кую-то ультраоригиналь-
ную вещь, чтобы тебя
увидели, заметили и в
очередной раз воспри-
няли всерьез", резюми-
ровал он.
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В последние месяцы

оба представителя духо-
венства не раз выступа-
ли в качестве оппонен-
тов в заочной дискуссии
по самым разным воп-
росам. Одним из наибо-
лее заметных "водораз-
делов" между ними ста-
ла позиция в отношении
участниц группы "Pussy
Riot".

Протодиакон Андрей
Кураев прокомментиро-
вал слова о.Всеволода
в своем блоге: "Отец
Всеволод прав. Вот
только про мое будущее
у нас разные взгляды. Я
вообще-то на пенсии.
Как говорят в пенсион-
ном фонде РФ - пошло
"время доживания".

Напомним, накануне
"Новая газета" опублико-
вала текст беседы с про-
фессором Московской
духовной академии, бо-
гословом и правос-
лавным миссионером
протодиаконом Андреем
Кураевым. В этом раз-
говоре были затронуты
различные темы. Значи-
тельная часть интервью
была посвящена акции
феминисток из группы
Pussy Riot в храме Хрис-
та Спасителя, а также
реакции на "панк-моле-
бен" в Русской правос-
лавной церкви. Кураев
также озвучил гипотезу,
по его словам, бытую-
щую в экспертной сре-
де, о политической по-
доплеке "выступления"
девушек на амвоне глав-
ного храма России.
Представляя своего со-
беседника, "Новая газе-
та" подчеркнула, что Ан-
дрей Кураев - "всегда
независим, поэтому им
недовольны и в Церкви,
и вне Церкви". Издание
напомнило также, что
весной нынешнего года
Ученый совет Московс-
кой духовной академии
осудил Кураева за его
снисходительную оцен-
ку акции Pussy Riot. Ле-

том в адрес патриарха
Кирилла пошли письма
с просьбой запретить
служение "антицерков-
ного деятеля Андрея Ку-
раева в связи с его бо-
гохульной деятельнос-
тью". Сам протодиакон
Кураев называет таких
просителей "православ-
ными Pussy Riot". Если у
людей складывается
впечатление, что Цер-
ковь считает девушек из
Pussy Riot своими вра-
гами и настраивает ве-
рующих против этих де-
вушек, то это очень пе-
чально, считает Андрей
Кураев. Это печально
хотя бы по той причине,
что делать кого-то вра-
гом Церкви означает де-
лать его Церкви равно-
великим... "Оттого при-
нимать такую формулу -
значит унижать саму
Церковь. Выходит, что
Церковь Христова соз-
дана для борьбы с эти-
ми тремя женщинами?
С ума сойти!" - заклю-
чает священнослужи-
тель. В ходе беседы был
упомянут адресованный
к девушкам из Pussy Riot
призыв протоиерея Все-
волода Чаплина пока-

яться. Говорилось, что
тогда Церковь их прос-
тит, хотя феминисток су-
дит не церковный суд, а
светский. По словам Ан-
дрея Кураева, "здесь
идут непонятки из-за
многоуровневости слов".
"Церковное прощение в
собственно церковном
языке означает просто
допуск к причастию. У
каждого из нас есть
свои вины перед Богом
и поэтому, по церковной
традиции, к чаше с Кро-
вью Христовой я могу
подойти только после
исповеди. Это общеиз-
вестно. Если этим жен-
щинам нужно будет
участие в таинствах Рус-
ской православной цер-
кви, и они будут об этом
просить, их любой из
нас, и я в том числе, го-
тов выслушать. И ни к
какому суду это просто
не имеет отношения. Что
же касается того, что,
осуждая девушек, духо-
венство и верующие на-
рушают заповедь Нагор-
ной проповеди о любви
к врагам, то, по мнению
Кураева, эти ключевые
слова Писания "взыва-
ют к своему истолкова-

нию".
"Сегодня одни толкова-

тели говорят, что эти сло-
ва Христа не знают иск-
лючений. Другие же счи-
тают, что они относятся
лишь к личным недругам,
но не к врагам отечест-
ва или веры. В любой ре-
лигии есть два русла: бо-
гословие любви и богос-
ловие ненависти. Но их
именно два, и это озна-
чает, что у меня есть пра-
во выбора, обязанность
выбора", - убежден про-
тодиакон. При этом, по
его словам, нельзя гово-
рить о том, что нынеш-
нее состояние Церкви -
это богословие ненавис-
ти, поскольку "нельзя по
некоторым спикерам су-
дить, что думает Цер-
ковь".

Кураев также проком-
ментировал "советы", в
которых феминисткам
предлагали повторить
свою акцию в мечети
или в синагоге, чтобы
"оценить" отличие реак-
ции представителей раз-
ных религий (с "предло-
жением" обязать деву-

шек повторить "на бис"
"панк-молебен" в сина-
гоге и мечети выступил
кинорежиссер Никита
Михалков. - Прим. ред.).
По словам протодиако-
на, людям, которые да-
ют такие советы, следо-
вало бы самим пойти к
психотерапевту. Тут, по
его мнению, имеет мес-
то "очевидная психичес-
кая травма, фрустрация,
вызванная не до конца
осознаваемым внутрен-
ним разрывом между
психической реальнос-
тью и теми требования-
ми, что человек к себе
сам же и предъявляет".

По словам Кураева,
опасно разогревать вол-
ну под названием "Не
забудем, не простим". И
если она уже разогрета
- это серьезнейшая
ошибка церковного пас-
тырства.

"Частная почти что ша-
лость" стала превра-
щаться во что-то более
серьезное, считает Ку-
раев.

"На сегодняшний день
ситуация достаточно ту-
пиковая: каков бы ни
был приговор, все рав-
но пальчиком покажут
на Церковь. Если суд
вынесет условный срок
или штраф, тогда скажут,
что даже Хамовничес-
кий суд оказался мило-
серднее Церкви. Если
будет жесткий приговор,
тоже понятно, какая бу-
дет риторика... Если есть
шанс, что приговор бу-
дет не тюремным, а, ска-
жем, более или менее
милосердным, я считаю,
что было бы очень важ-
но, чтобы Церковь упре-
дила словами о мило-
сердии такого рода при-
говор. Если Хамовничес-
кий суд окажется гуман-
нее Церкви, это плохо
для Церкви", - говорит
Кураев.

Всеволод
Чаплин

Андрей
Кураев
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16. ДОСУГ

Судоку

ОТВЕТЫ СУДОКУ 29 НОМЕРА

Aнекдоты

Новости Олимпиады:
Судя по количеству медалей,

британцам помогают стены, а нам
- мешают грабли...

☺ ☺ ☺

Эволюция отношения к детям
за последние десятилетия:

- Сколько можно играть в фут-
бол? Иди, делом займись.

- Сколько можно книжки чи-
тать? Иди, хотя бы в футбол по-
играй.

- Сколько можно смотреть те-
левизор? Иди, хотя бы книжки
почитай.

- Сколько можно сидеть за ком-
пьютером? Иди, хотя бы телеви-
зор посмотри.

☺ ☺ ☺

- Кого ты любишь больше, ма-
му или папу?!

- Маму и папу!
- А больше?!
- А больше никого!

☺ ☺ ☺

Семья приходит в ресторан. По-
ели, отец расплачивается, а мать

говорит официанту:
- Вы не против, если мы собе-

рем со стола остатки и отнесем
их домой собаке?

Официант:
- Да, конечно, пожалуйста!
Дети, радостно, хором:
- Ура! Нам купят собаку!

☺ ☺ ☺

Идут мама с ребенком.
М: До-ро-...?
Р: ГА!
М: Молодец. Де-ре...?
Р: Во!!
М: Молодец. Ма-ши...?
Ребенок молча оглядывается по

сторонам.
М: Ма-ши....?
Р: Мама, да кому махать-тО?

☺ ☺ ☺

В кинотеатре:
- Мальчик, ты у меня уже в пя-

тый раз покупаешь билет!
- Я же не виноват, что какая-то

тётка на входе их всё время рвёт!
☺ ☺ ☺

Почему в русском языке нельзя

сказать "я победю" или "я побеж-
дю"? Потому что наши предки
привыкли говорить: "Мы победим!"

☺ ☺ ☺

Студентка пишет смс-ку свое-
му парню: "Ругай меня, я пошла
на экзамен!"

Через минуту пишет другую:
"Ругай, но не такими словами!"

☺ ☺ ☺

Судья на заседании так долго
призывал к порядку, что сколо-
тил скворечник.

☺ ☺ ☺

Зубная паста Google. Но по-
том посмотрел на тюбик еще раз
- нет, все-таки Colgate.

☺ ☺ ☺

Утро. Бабушка и дедушка.
 - Вова...Вова.....Воова...Вооо-

ова!...ВОВА!!!
 - ЧТО?!
 - Ааа. Ну и слава Богу.

☺ ☺ ☺

На день рождения кто-то при-
нес семечки.

Пить так и не начали.

Страницу подготовила  Светлана Мацагор

Как выбрать арбуз
1. Выбирайте форму: пусть это будет плод идеальной

формы, шарообразный, слегка вытянутый.
2. Наилучшие параметры - 7-12 кг. Мелкие арбузики бу-

дут не очень сладкими, а вот большие, очень вероятно,
будут содержать много вредных нитратов.

3. Цвет хвостика: если хвостик зеленый, как трава, то
скорее всего партию привезли издалека, поэтому их сня-
ли еще недоспевшими, чтобы в дороге они не испорти-
лись. Они будут очень сочным, но вкус у них окажется не
очень, мякоть будет не сладкая. Хвостик должен быть
высохшим. Как правило, арбузы с такими хвостиками по-
являются в продаже в конце августа.

4. Арбузная корка не должна иметь трещины, пятна, вмя-
тины. Наличие пятен и вмятин говорит о том, что плод
хранили и перевозили не очень хорошо, а значит, он по-
терял свои вкусовые качества. Он может оказаться кис-
лым.

5. Традиционный стук по арбузу. Звук должен быть звон-
ким. Должно сложиться впечатление, что если стукнуть
чуть сильнее, то раздастся треск. Если звук глухой, непо-
нятный, то арбуз наверняка вялый, долго лежал или под-
вергался неправильному хранению/перевозке.

Продукты:
мука - 2 стак.
Соль - 0.5 ч.л.
Сода - 0.5 ч.л.
Йогурт (несладкий) - 190 г
Сыр "Сулугуни" - 200 г
Сыр "Фета" - 150 г
Творог - 100 г
Перец - по вкусу.
Количество порций - 4
Способ приготовления:
Шаг 1
Смешай муку, соль и со-

ду. Добавь йогурт и замеси
тесто.

Шаг 2
Натри сыры и перемешай

с творогом, поперчи.
Шаг 3
Из сырной массы сделай

небольшие шарики. Йогурто-
вое тесто раскатай и нарежь
на равные куски.

Шаг 4
Чтобы сделать одно хача-

пури, слепи две небольшие
пластинки теста, помести
между ними сырный шарик
и закрепи, чтобы начинка не
вытекла. Пройдись скалкой
по готовой лепешке, чтобы
она стала достаточно плос-
кой.

Шаг 5
Нагрей сковороду с мас-

лом. Обжаривай хачапури
под закрытой крышкой с
двух сторон по три минуты.

Простые советы

Хачапури
"Пятиминутка"

Овес, как и любая другая кру-
па, это сложный углевод. Именно
поэтому кашу из овсяных хлопь-
ев принято есть на завтрак. Клет-
чатка, содержащаяся в ней, даже
в небольших количествах дат ощу-
щение сытости, что способствует
похуданию. Каша дарует запас
энергии на весь день, что спо-
собствует нормальному обмену
веществ. Овсянка укрепляет зубы
и кости, помимо прочего, являет-
ся вкусным и полезным продук-
том, пишет Ваш Айболит.

Полезные свойства овсяных
хлопьев известны давно и широ-
ко эксплуатируются народной ме-
дициной. Незаменимо также при-
менение овсяных хлопьев при бо-
лях в желудке и воспалениях ки-
шечника - овес восстанавливает
микрофлору кишечника.

После перенесенных тяжелых
заболеваний - астении, анемии -
диета на основе овсяных хлопьев
- незаменимое средство восста-
новления организма.

Овсяные хлопья являются об-
щеукрепляющим продуктом, тони-
зируют, участвуют в процессе кро-
ветворения, повышая количество

Если вы любительница копче-
ного мяса, вина и специй, вы рис-
куете заполучить "свекольные" ще-
ки. Конечно, легкий румянец лю-
бую делает только привлекатель-
ней, но - всего должно быть в
меру. Чтобы избежать этой проб-
лемы, попробуйте отказаться от
выше перечисленных продуктов.

Кому не знакома борьба с
прыщами? Уверена, в этих боях
участвовали все, и многие - бе-
зуспешно. Но не так давно уче-
ные выяснили, что причина появ-
ления угрей на лице - углеводы.
Помогло это выяснить обследо-
вание жителей островов Папуа и
аборигенов Парагвая, у них не
оказалось ни одного прыщика. Все
просто, ведь в их рационе нет уг-
леводов, и очень много белков.
Оставлять без углеродов наш ор-
ганизм нельзя. Но, если получать
их, введя в рацион коричневый
рис, хлеб из цельного зерна и ма-
карон из твердых сортов пше-
ницы, ваши шансы на победу воз-
растут в несколько раз.

Стремясь избавиться от лишних
сантиметров, многие из нас пол-
ностью исключают из меню жиры.
И результат сразу становится за-

Продукты "отражаться" на
нашем лице

метен. Правда, к сожалению, на
лице. Оно начинает шелушиться,
а кожа высыхает. Есть выход и из
этой ситуации. Введите в свой ра-
цион оливковое масло, авокадо
и орехи. Ваша талия продолжит
терять лишние сантиметры, а ли-
цо придет в норму.

Попробуйте бороться с ранни-
ми морщинами и воспаленными
угрями с помощью рыбы. Кстати,
миндаль, фундук и льняное семя
по содержанию жирных кислот,
вполне, могут конкурировать с
рыбой.

Полезные свойства овсянки
лейкоцитов; повышают способ-
ность организма к самоочищению;
излечивают ишемическую бо-
лезнь, препятствуя образованию
тромбов; замедляют процессы
старения.

Овес также служит средством
заживления ран и ожогов.

Полезные свойства овсяных
хлопьев. Рецепты.

Овсяный чай применяется при
упадке сил, и как средство, за-
медляющее старение. Готовится
следующим образом: двумя ста-
канами воды заливаете столовую
ложку овсяных хлопьев и настаи-
ваете 12 часов.

Можно использовать овсяные
хлопья как слабительное. Литром
воды заливается стакан хлопьев
и настаивается 12-15 часов. Из
настоя готовят кисель и употреб-
ляют трижды в день. Для пущего
эффекта употребляют еще и нас-
той на свежих листьях черной
смородины.

При пневмонии восстановить-
ся поможет отвар: стакан овсяных
хлопьев на литр молока. Употреб-
лять только свежеприготов-
ленным.         (Прод. следует)
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17. TV

Пятница, 10 августа  (время болгарское)

Воскресенье, 12 августа

Понедельник, 13 августа

Вторник, 14 августа

Среда, 15 августа

Четверг, 16 августа

Пятница, 10 августа  (время болгарское)

Суббота, 11 августа

Воскресенье, 12 августа

Пятница, 10 августа (время московское)

Воскресенье, 12 августа

Понедельник, 13 августа

Вторник, 14 августа

Среда,  15 августа

Четверг, 16 августа

Понедельник, 13 августа

Вторник, 14 августа

Среда, 15 августа

Четверг, 16 августа

06:15 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 Фильм "Перед эк-
заменом" 08:20 София Ротару, Михаил Боярский в фильме
"Душа" 09:50 "Смешарики. ПИН-код" 10:05 "Играй, гармонь
любимая!" 10:45 "Слово пастыря" 11:00 Новости (с субтитра-
ми) 11:15 "Смак" 12:00 Премьера. "Андрей Соколов. Долгая
дорога в ЗАГС" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 К 100-
летию Военно-воздушных сил. "Битва за воздух" 14:00 Вик-
тор Раков, Наталия Вдовина в детективе "Двойная пропажа"
15:55 "Как приручить удачу" 16:50 "Хиромант. Линии судеб".
Многосерийный фильм 20:30 "КВН". Премьер-лига 22:00 "Вре-
мя" 22:25 "Пусть говорят". "Аффтар жжот!" 00:45 Дмитрий
Щербина в боевике "Три дня вне закона" 02:25 Ирина Ми-
рошниченко, Александр Лазарев в фильме "Не сошлись ха-
рактерами" 03:45 Кирилл Лавров в фильме "На Гранатовых
островах" 05:15 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом

05:00 Новости 05:05 Телеканал "Доброе утро" 09:00 Новости 09:20
"Контрольная закупка" 09:50 "Жить здорово!" 10:55 "Модный при-
говор" 12:00 Новости с субтитрами 12:25 "Сердце Марии". Мно-
госерийный фильм. 24-я серия 13:20 "Фазенда" 14:00 Другие но-
вости 14:25 "Понять. Простить" 15:00 Новости с субтитрами 15:20
"ЖКХ" 16:15 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 17:00 "Три
жизни Евгения Евстигнеева" 18:00 Вечерние новости с субтит-
рами 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 "Давай поженимся!"
20:00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 21:00 "Время" 21:30
"Дом образцового содержания". Многосерийный фильм. 23-я
серия 22:35 "Судьба на выбор". 1-я серия. Ревность 23:35 Софи
Марсо, Моника Беллуччи в фильме "Не оглядывайся" 01:40 Фильм
"Драконий жемчуг: Эволюция" 03:00 Новости 03:05 Фильм "Дра-
коний жемчуг: Эволюция". Окончание 03:15 "Я - супермен" 04:15
"Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом

05:00 Новости 05:05 Телеканал "Доброе утро" 09:00 Новости 09:20
"Контрольная закупка" 09:50 "Жить здорово!" 10:55 "Модный при-
говор" 12:00 Новости с субтитрами 12:25 "Сердце Марии". Много-
серийный фильм. 25-я серия 13:20 "Фазенда" 14:00 Другие ново-
сти 14:25 "Понять. Простить" 15:00 Новости с субтитрами 15:20
"ЖКХ" 16:15 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 17:00 "Наталья
Варлей. Скучно без Шурика" 18:00 Вечерние новости с субтитра-
ми 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 "Давай поженимся!" 20:00
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым 21:00 "Время" 21:30 "Дом
образцового содержания". Многосерийный фильм. 24-я серия 22:35
"Судьба на выбор". 2-я серия. Клятва Гиппократа 23:35 "На ночь
глядя" 00:30 Премьера. Кевин Костнер в фильме "Проклятая" 02:30
Том Селлек в остросюжетном фильме "Джесси Стоун. Ночной
визит" 03:00 Новости 03:05 Остросюжетный фильм "Джесси Сто-
ун. Ночной визит". Продолжение 04:15 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом

05:00 Новости 05:05 Телеканал "Доброе утро" 09:00 Новости 09:20
"Контрольная закупка" 09:50 "Жить здорово!" 10:55 "Модный при-
говор" 12:00 Новости с субтитрами 12:25 "Сердце Марии". Мно-
госерийный фильм. 26-я серия 13:20 "Фазенда" 14:00 Другие
новости 14:25 "Понять. Простить" 15:00 Новости с субтитрами
15:20 "ЖКХ" 16:15 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 17:00
"Александр Домогаров. Исповедь одинокого мужчины" 18:00 Ве-
черние новости с субтитрами 18:25 "Между нами, девочками"
19:00 "Давай поженимся!" 20:00 "Пусть говорят" с Андреем Ма-
лаховым 21:00 "Время" 21:30 "Дом образцового содержания".
Многосерийный фильм. 25-я серия 22:35 "Судьба на выбор". 3
серия. Реванш 23:35 "На ночь глядя" 00:30 Премьера. Фанни
Ардан, Жерар Депардье в комедии "Привет-пока!" 02:25 Коме-
дия "Любители истории" 03:00 Новости 03:05 Комедия "Любите-
ли истории". Продолжение

05:00 Новости 05:05 Телеканал "Доброе утро" 09:00 Новости
09:20 "Контрольная закупка" 09:50 "Жить здорово!" 10:55 "Мод-
ный приговор" 12:00 Новости с субтитрами 12:25 "Сердце Ма-
рии". Многосерийный фильм. 27-я серия 13:20 "Фазенда" 14:00
Другие новости 14:25 "Понять. Простить" 15:00 Новости с суб-
титрами 15:20 "ЖКХ" 16:15 "Хочу знать" с Михаилом Ширвинд-
том 17:00 "Марина Неелова. "Не спрашивайте меня о романах"
18:00 Вечерние новости с субтитрами 18:25 "Между нами, де-
вочками" 19:00 "Давай поженимся!" 20:00 "Пусть говорят" с Ан-
дреем Малаховым 21:00 "Время" 21:30 "Дом образцового со-
держания". Многосерийный фильм. 26-я серия 22:35 "Судьба на
выбор". 4-я серия. Семейные ценности 23:40 Премьера. Нари-
сованное кино. "Иллюзионист" 01:05 Мерил Стрип, Филип Сей-
мур Хоффман в фильме "Сомнение" 03:00 Новости 03:05 Фильм
"Семейные грехи"

7:00 Веселая хроника опасного путешествия. Х/ф 8:20
Сам себе режиссер 9:00 Смехопанорама Евгения
Петросяна 9:25 Утренняя почта 10:00 Вести 10:10 Ве-
сти-Москва 10:45 Моя любовь. Х/ф 12:30 В мире жи-
вотных 13:00 Вести 13:20 Вести-Москва 13:25 Чудеса
России 14:00 Романтика романса 14:55 Кривое зер-
кало. Театр Евгения Петросяна 16:25 Праздничный
концерт, посвященный 100-летию Военно-воздушных
сил России 18:05 Михайло Ломоносов. Десять но-
велл из жизни гения 19:00 Вести 19:25 Лжесвидетель-
ница. Х/ф 22:35 Осенние заботы. Х/ф 0:05 Те, с кото-
рыми я... Сергей Гармаш 0:55 Так бывает. Х/ф 2:30
Веселая хроника опасного путешествия. Х/ф 3:50
Лжесвидетельница. Х/ф

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Те-
леканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05
"Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце
Марии". Многосерийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо".
Многосерийный фильм 15:00 Другие новости 15:20 "Понять.
Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ"
17:45 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 18:25 "Между нами,
девочками" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:20 "Жди меня" 20:10
"Давай поженимся!" 21:00 "Поле чудес" с Леонидом Якубови-
чем 22:00 "Время" 22:30 "Большая разница" 23:30 Премьера.
Виктор Раков, Наталия Вдовина в детективе "Двойная пропа-
жа" 01:25 Людмила Гурченко, Александр Абдулов в музыкаль-
ной комедии "Рецепт ее молодости" 02:50 Фильм "На углу Арба-
та и улицы Бубулинас" 04:30 Фильм "Зеленый огонек" 05:40 "Хочу
знать" с Михаилом Ширвиндтом

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и докто-
ра Ватсона. Сокровища Агры. Х/ф. 2-я серия 12:20 Мультфильм
12:30 Партитуры не горят 13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50
С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не могу!
15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продол-
жение (232 серия) 17:10 Институт благородных девиц (125 се-
рия) 17:55 Academia. Леонид Марголис. ВИЧ: что мы знаем и
чего не знаем, чтобы остановить эпидемию СПИДа 18:40 Вес-
ти-Москва 19:00 Вести 19:30 Бегство от смерти. Маргарита
Володина 20:15 Прямой эфир 21:00 Самара (5 серия) 21:45
"Юрмала". Фестиваль юмористических программ 23:20 Полынь
- трава окаянная. Х/ф 1:00 В гостях у Эльдара Рязанова. Ве-
чер-посвящение Андрею Петрову 2:45 Ефросинья. Продолже-
ние (232 серия) 3:30 Институт благородных девиц (125 серия)
4:15 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона. Со-
кровища Агры. Х/ф. 2-я серия 5:25 "Юрмала". Фестиваль юмо-
ристических программ

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 08.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" ф 09.00 "ЦЕНА
ПОБЕДЫ" Т 10.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 3-я серия С
11.00 Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 3-я серия С 12.00
Информационно-аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с
Владимиром Кара-Мурзой Т 13.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" Т 14.00 Художе-
ственный фильм "ШТАНЫ". После окончания смотрите мультфиль-
мы Ф 16.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 4-я серия С 17.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 12-я се-
рия (заключительная) С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 20.00 "ПОЛ-
НЫЙ АЛБАЦ" Т 21.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 22.00 Русский сериал "ПЯ-
ТАЯ ГРУППА КРОВИ". 4-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00
Художественный фильм "ТРИ ПРОЦЕНТА РИСКА". После оконча-
ния смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕ-
НИЕ" И 03.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 4-я серия С
04.00 Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 4-я серия С 05.00
"ИЩЕМ ВЫХОД" Т 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 12-я серия
(заключительная) С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 4-я серия С 11.00 Русский сериал "ПЯ-
ТАЯ ГРУППА КРОВИ". 4-я серия С 12.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 12.30
Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ.
АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 13.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 14.00 Художествен-
ный фильм "ТРИ ПРОЦЕНТА РИСКА". После окончания смотрите мульт-
фильмы Ф 16.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 5-я серия С 17.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "КОНТОРА. ХРАНИТЕЛЬ
УЖАСА" С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И
20.00 "ОБЛОЖКА" Т 21.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 22.00 Русский сериал
"ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 5-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00
Художественный фильм "ЗА СИНИМИ НОЧАМИ". 1-я серия. После окон-
чания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ"
И 03.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 5-я серия С 04.00 Русский
сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 5-я серия С 05.00 "ОБЛОЖКА" Т 06.00
Русский сериал "КОНТОРА. ХРАНИТЕЛЬ УЖАСА" С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 5-я серия С 11.00 Русский
сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 5-я серия С 12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕ-
ДЕЛЮ" И 13.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 14.00 Художественный фильм
"ЗА СИНИМИ НОЧАМИ". 1-я серия. После окончания смотрите мульт-
фильмы Ф 16.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 6-я серия (зак-
лючительная) С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал
"КОНТОРА. ЖМУРКИ ДЛЯ НОВИЧКОВ" С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ",
"ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 21.00 "В
КРУГЕ СВЕТА" Т 22.00 Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 6-я
серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художественный фильм "ЗА
СИНИМИ НОЧАМИ". 2-я серия. После окончания смотрите мультфиль-
мы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал
"ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 6-я серия (заключительная) С 04.00 Русский се-
риал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 6-я серия С 05.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т
06.00 Русский сериал "КОНТОРА. ЖМУРКИ ДЛЯ НОВИЧКОВ" С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 6-я серия (заключительная) С 11.00
Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 6-я серия С 12.00 "СТРАНА И
ЛЮДИ" Т 13.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 14.00 Художественный фильм "ЗА
СИНИМИ НОЧАМИ". 2-я серия. После окончания смотрите мультфиль-
мы Ф 16.00 Русский сериал "СЫЩИКИ. ЗНАК ИУДЫ" С 17.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "КОНТОРА. ОДИНОЧЕСТВО КРОВИ"
С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00
"КЕЙС" Т 21.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т 22.00 Русский сериал "ПЯТАЯ
ГРУППА КРОВИ". 7-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художе-
ственный фильм "ВЕРНЁМСЯ ОСЕНЬЮ". После окончания смотрите
мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Рус-
ский сериал "СЫЩИКИ. ЗНАК ИУДЫ" С 04.00 Русский сериал "ПЯТАЯ
ГРУППА КРОВИ". 7-я серия С 05.00 "КЕЙС" Т 06.00 Русский сериал "КОН-
ТОРА. ОДИНОЧЕСТВО КРОВИ" С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 2-я серия С 11.00 Рус-
ский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 2-я серия С 12.00 "СВОИМИ
ГЛАЗАМИ" Т 13.00 "КЕЙС" Т 14.00 Художественный фильм "ПРИВА-
ЛОВСКИЕ МИЛЛИОНЫ". 2-я серия. После окончания смотрите ко-
роткометражный фильм "Родительский день" Ф 16.00 Русский се-
риал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 3-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 9-я серия С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕ-
НИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "2012" Т 21.00 "ВСЁ
ТАК" Т 22.00 Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 3-я серия С
23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 00.30
Информационно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т
01.00 "2012" Т 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал
"ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 3-я серия С 04.00 Русский сериал "ПЯТАЯ
ГРУППА КРОВИ". 3-я серия С 05.00 "ВСЁ ТАК" Т 06.00 Русский сери-
ал "СТИЛЕТ-2". 9-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 "КЛИНЧ" Т
11.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 3-я серия С
12.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 4-я серия С
13.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ". Гость программы - Бог-
дан Ступка Т 14.00 Снято в СССР. "ЖАВОРОНОК" Ф 15.30 Программа "ЖИ-
ВОЕ СЛОВО" Т 16.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. ЧАЙ-
НАЯ ПРИНЦЕССА". 1-я часть С 17.00 Авторская программа Виктора Топалле-
ра "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 17.30 "ЭХО НЕДЕ-
ЛИ" Т 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 10-я серия С 19.00 "КОД ДОСТУПА" Т
20.00 "ЦЕНА ПОБЕДЫ" Т 21.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С
МОЛОКОМ". 5-я серия С 22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 23.00 Сериал выход-
ного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 6-я серия С 00.00 Художествен-
ный фильм "ШТАНЫ". После окончания смотрите мультфильмы для взрослых
Ф 02.00 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ.
АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00
Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. ЧАЙНАЯ ПРИНЦЕССА". 1-я
часть С 04.00 Снято в СССР. "ЖАВОРОНОК". После окончания смотрите
мультфильмы для взрослых Ф 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 10-я серия С

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 08.00 Детский художественный фильм "ЧЕСТНОЕ
ВОЛШЕБНОЕ" Ф 09.20 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 10.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 11.00
Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 5-я серия С 12.00
Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 6-я серия С 13.00
"СТРАНА И ЛЮДИ" Т 14.00 Снято в СССР. "ЧЕЛОВЕК-АМФИБИЯ". После
окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00 Сериал выходного дня "ГОРЫ-
НЫЧ И ВИКТОРИЯ. ЧАЙНАЯ ПРИНЦЕССА". 2-я часть С 17.00 Информацион-
но-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 17.30 "ГЛОБАЛ 3000" Т
18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 11-я серия С 19.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" Т 20.00
Информационно-аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром
Кара-Мурзой Т 21.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛО-
КОМ". 7-я серия С 22.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т
23.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 8-я серия С
00.00 Художественный фильм "МОЖНО, Я БУДУ ЗВАТЬ ТЕБЯ МАМОЙ?". Пос-
ле окончания смотрите короткометражный фильм "Ёжик" Ф 02.00 Информа-
ционно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 02.30 "МУЛЬТФИЛЬ-
МЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТО-
РИЯ. ЧАЙНАЯ ПРИНЦЕССА". 2-я часть С 04.00 Снято в СССР. "ЧЕЛОВЕК-
АМФИБИЯ" Ф 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 11-я серия С

RТVI РТР

06:00 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 07:00 Новости 07:10 "Ге-
нии и злодеи" 07:55 Николай Рыбников, Валентина Теличкина в при-
ключенческом фильме "Потому что люблю" 09:25 "Армейский мага-
зин" 09:50 "Смешарики. ПИН-код" 10:05 "Здоровье" 11:00 Новости (с
субтитрами) К 100-ЛЕТИЮ ВОЕННО-ВОЗДУШНЫХ СИЛ 11:15 Пре-
мьера. "Жизнь как подвиг" 11:55 Премьера. "100 лет - полет нормаль-
ный!" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Похудеть любой ценой"
14:10 Юбилейный концерт Софии Ротару 15:30 "КВН". Премьер-лига
17:00 Евгений Леонов, Николай Караченцов в фильме "Старший сын"
19:20 "Леонид Быков. Улыбка маэстро" 20:15 К 100-летию Военно-
воздушных сил. Леонид Быков в фильме "В бой идут одни "старики""
22:00 "Время" 22:25 "Мгновения Олимпиады" 23:00 "Мульт личности"
23:35 Андрей Соколов, Дарья Мороз в фильме "Оттепель" 01:00 Ири-
на Купченко, Олег Янковский в фильме "Поворот" 02:35 Олег Таба-
ков, Георгий Жженов в фильме "Город невест" 04:05 Комедия "Эф-
фект Ромашкина" 05:10 "Сердце Марии". Многосерийный фильм

7:00 Вести 7:15 Вести-Москва 7:25 Без году неделя.
Х/ф 8:35 Мультфильмы 9:00 Субботник 9:30 Обыкно-
венный концерт с Эдуардом Эфировым 10:00 Вести
10:10 Вести-Москва 10:20 Полынь - трава окаянная.
Х/ф 11:55 Мультфильмы 12:15 Верность подранка.
Николай Губенко 13:00 Вести 13:20 Вести-Москва
13:25 Честный детектив 13:50 Городок 14:20 Женс-
кий взгляд на мужское кино 15:00 Всегда со мною.
Х/ф 16:40 Субботний вечер 18:15 "Исторические хро-
ники" с Николаем Сванидзе. 1976 год. Устинов 19:00
Вести 19:25 Зимнее танго. Х/ф 22:20 Моя любовь.
Х/ф 0:05 Третье небо. Х/ф 1:55 Субботний вечер
3:25 Зимнее танго. Х/ф

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора
Ватсона. Двадцатый век начинается. Х/ф. 1-я серия 12:20 Космичес-
кая одиссея. XXI век. 1-я серия 12:45 Вести-спорт 13:00 Вести 13:30
Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00
Люблю, не могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефроси-
нья. Продолжение (233 серия) 17:10 Институт благородных девиц (126
серия) 17:55 Academia. Владимир Кантор. "Империя как европейская
идея". 1-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Свидетели.
Они были первыми. Валентин Зорин. Фильм 1-й 20:15 Прямой эфир
21:00 Самара (6 серия) 21:45 Тайны следствия-10. Горячие следы 23:20
Городок 0:05 Новости культуры 0:30 Золотой век Таганки. "Пугачев"
1:05 Вести + 1:25 Детективное агентство "Иван да Марья". Дело о
беглецах и преследователях 2:10 Вести.ru 2:25 Свидетели. Они были
первыми. Валентин Зорин. Фильм 1-й 3:15 Ефросинья. Продолжение
(233 серия) 4:00 Институт благородных девиц (126 серия) 4:45 При-
ключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона. Двадцатый век начи-
нается. Х/ф. 1-я серия 6:10 Городок

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ват-
сона. Двадцатый век начинается. Х/ф. 2-я серия 12:20 Космическая
одиссея. XXI век. 2-я серия 12:45 Вести-спорт 13:00 Вести 13:30 Вести-
Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не
могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продолже-
ние (234 серия) 17:10 Институт благородных девиц (127 серия) 17:55
Academia. Владимир Кантор. "Империя как европейская идея". 2-я лек-
ция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Свидетели. Они были первы-
ми. Валентин Зорин. Фильм 2-й 20:15 Прямой эфир 21:00 Самара (7
серия) 21:45 Тайны следствия-10. Чужая дверь 23:20 Специальное на-
значение 0:05 Новости культуры 0:30 Золотой век Таганки. "Гамлет" 1:05
Вести + 1:25 Детективное агентство "Иван да Марья". Дело о беглецах
и преследователях 2:10 Вести.ru 2:25 Свидетели. Они были первыми.
Валентин Зорин. Фильм 2-й 3:15 Ефросинья. Продолжение (234 серия)
4:00 Институт благородных девиц (127 серия) 4:45 Приключения Шерло-
ка Холмса и доктора Ватсона. Двадцатый век начинается. Х/ф. 2-я
серия 6:10 Специальное назначение

7:00 Утро России 11:00 Трест, который лопнул. Х/ф 12:05 Мультфильм
12:20 Космическая одиссея. XXI век. 3-я серия 12:45 Вести-спорт
13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О са-
мом главном 15:00 Люблю, не могу! 15:45 Новости культуры 16:00
Вести 16:25 Ефросинья. Продолжение (235 серия) 17:10 Институт
благородных девиц (128 серия) 17:55 Academia. Александр Толсти-
ков. "Фитохимия вчера, сегодня, завтра". 1-я лекция 18:40 Вести-
Москва 19:00 Вести 19:30 Учитель с "Железным" крестом 20:15 Пря-
мой эфир 21:00 Самара (8 серия) 21:45 Тайны следствия-10. Пере-
вернутая Дженни 23:20 Ай эм Бонк. Наталия Бонк. История одного
учебника 0:05 Новости культуры 0:30 Золотой век Таганки. "Дом на
набережной" 1:05 Вести + 1:25 Детективное агентство "Иван да
Марья". Дело о черном маскараде 2:10 Вести.ru 2:25 Учитель с "Же-
лезным" крестом 3:15 Ефросинья. Продолжение (235 серия) 4:00
Институт благородных девиц (128 серия) 4:45 Трест, который лопнул.
Х/ф 6:10 Ай эм Бонк. Наталия Бонк. История одного учебника

7:00 Утро России 11:00 Трест, который лопнул. Х/ф 12:05 Мультфильм 12:20
Космическая одиссея. XXI век. 4-я серия 12:45 Вести-спорт 13:00 Вести 13:30
Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не
могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продолжение
(236 серия) 17:10 Институт благородных девиц (129 серия) 17:55 Academia.
Александр Толстиков. "Фитохимия вчера, сегодня, завтра". 2-я лекция 18:40
Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Дуэль с вирусом. Спасти человечество 20:15
Прямой эфир 21:00 Самара (9 серия) 21:45 Тайны следствия-10. Черная метка
23:20 Прерванное молчание. Муслим Магомаев 0:05 Новости культуры 0:30
Золотой век Таганки. "Мастер и Маргарита" 1:05 Вести + 1:25 Детективное
агентство "Иван да Марья". Дело о черном маскараде 2:10 Вести.ru 2:25
Дуэль с вирусом. Спасти человечество 3:15 Ефросинья. Продолжение (236
серия) 4:00 Институт благородных девиц (129 серия) 4:45 Трест, который лоп-
нул. Х/ф 6:10 Прерванное молчание. Муслим Магомаев

Канал 1

Суббота, 11 августаСуббота, 11 августа

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru



10-16 август 2012

18. ГЛАМУР

Летом родители стара-
ются приложить все уси-
лия для того, чтобы отп-
равить ребенка на кани-
кулы, а заодно и самим
с ним отдохнуть. И звез-
дные мамы и папы - не
исключение. Наш кор-
респондент узнал, куда
отправляют своих чад
наши селебритис.

Как показал наш оп-
рос, среди самых лю-
бимых мест отдыха звез-
дных детей с отрывом
лидируют экзотические
острова.

Анастасия Волочкова
отправила свою дочку
Аришу вместе с мамой
на виллу на остров Крит,
в деревушку Агия Пела-
гия, куда сама балери-
на собирается прилететь
позже. На курорте де-
вочка не только развле-
кается и купается в мо-
ре, но и занимается.

"Аришка в этом году
пойдет в первый класс,
поэтому мы набрали ку-
чу всевозможных кни-
жек и учебников, кото-
рые она читает с бабуш-
кой. Нам очень нравить-
ся там отдыхать, мы жи-
вем на вилле на берегу
моря. У нас есть част-

Одна из самых вост-
ребованных исполни-
тельниц отечественно-
го шоу-бизнеса Елена
Ваенга схлестнулась в
интерактивной пере-
палке со скандальной
телеведущей Ксенией
Собчак.

На странице своего
официального сайта
Елена Ваенга оставила
запись, в которой
выплеснула все свои
эмоции относительно
судебного процесса
над девичьей группой
Pussy Riot. Популярная
исполнительница была
настолько подвержена
страстям, что не забо-
тилась ни о пунктуации,
ни об орфографии.

"МОЛЧАТЬ НЕ БУ-
ДУ!!!!!! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! !
ДАМЫ ИЗ ПАНК ГРУП-
ПЫ "ПУСИ ХРЮСИ"
ИЛИ КАК ИХ ТАМ ЕЩЕ
ОХРИНЕЛИ ВКО-
НЕЦ(((((((((((((((((((((((
ОНИ ОСКОРБИЛИ МЕ-
НЯ КАК ВЕРУЮЩЮЮ
ХРИСТИАНКУ ДО ГЛУ-
БИНЫ ДУШИ", - заяви-
ла Ваенга, начав рас-
суждать, что неспроста
девушки устроили свой
"панк-молебен" именно
в православном храме.

Однако, выпустив
пар, Ваенга, вероятно,
поняла, что надо изви-
ниться перед мусульма-
нами за неправильно
написанное слово "ме-
четь", которое она упот-
ребила в своей гневной
тираде. "ЕДИНСТВЕН-
НОЕ ЗА ЧТО ХОЧУ ИЗ-
ВЕНИТЬСЯ НА СЕГОД-
НЯШНИЙ ДЕНЬ ЭТО
ПЕРЕД БРАТЬЯМИ МУ-
СУЛЬМАНЯМИ!!!!!!!! ЗА
ТО ЧТО НАПИСАЛА МЕ-
ЧЕТЬ ЧЕРЕЗ БУКВУ

Êàê îòäûõàþò äåòè çíàìåíèòîñòåé?

ный пляж, где нам ник-
то не мешает, и мы мо-
жем купаться, скрытые
от глаз папарацци", - по-
делилась с корреспон-
дентом WomanHit.ru Во-
лочкова.

Ксения Бородина ча-
ще всего выбирает для
семейного отдыха Тур-
цию. Для малышки Ма-

руси дальние перелеты
будут тяжелыми, а Тур-
ция расположена близ-
ко, да и развлечения все
на территории отеля.

"В Европе очень тяже-
ло найти развлека-
тельный парк или ат-
тракционы для ребенка,
а тут все рядом", - поде-
лилась известная теле-

ведущая с WomanHit.ru.
Также Ксения упомяну-
ла Италию. По словам
телеведущей, это один
из любимейших ее ку-
рортов, который она
обязательно посетит с
дочкой.

Не исключают звезд-
ные родители и обычный
отдых, такой как лагерь.

Например, сын певицы
Валерии тринадцатилет-
ний Арсений до прошло-
го года каждое лето ез-
дил в швейцарский ла-
герь.

"В основном дети пе-
вицы путешествуют с
мамой, выбирая люби-
мые курорты на Маль-
дивах, Сардинии, в Мо-

нако или Италии", - рас-
сказал муж и продюсер
Валерии Иосиф Приго-
жин.

Мальдивы и Сейшелы
предпочитают и дети
Анастасии Заворотнюк.
Главная причина состо-
ит в том, что и Анна, и
Майкла очень увлечены
дайвингом.

Åëåíà Âàåíãà ñõëåñíóëàñü
ñ Êñåíèåé Ñîá÷àê

И!!!!!!!!!!!!! ПРОСТИТЕ
БЫЛА В ГНЕВЕ !!!!!!!!!!
ЭМОЦИИ И БЕЗГРА-
МОТНОСТЬ ) ) ) ) ) ) ) )
ПРОСТИТЕ)))))))) А В
ОСТАЛЬНОМ... ПОВТО-
РЮ ВСЕ СЛОВО В
С Л О -
ВО!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!" -
цитирует запись Ваен-
ги "Московский комсо-
молец".

Поднялась шумиха.
Запись Ваенги замети-
ла телеведущая Ксения
Собчак. Казалось бы,
что может быть обще-
го у такой народной пе-
вицы и безоговорочной
любимицы публики Еле-
ны Ваенги и гламурноо-
шоу-бизной Собчак.
Ксения не смогла прой-
ти мимо очередной сен-
сации. Она оставила в
микроблоге такую за-
пись: "Знакомьтесь, это
Ваенга, народная звез-
да, носитель добра в
массы, любимица феде-
ральных каналов. Про
"хрюсей и мИчеть".

В связи с тем, что у
Ваенги нет аккаунта в
Twitter, она оставила
очередное сообщение
большими буквами, бук-
вально сквозившее сар-
казмом и издевкой, на
своем сайте: "КСЕНИЯ

АНАТОЛЬЕВНА ЧТО
ЖИВЫ ДО ТАКОГО
УНИЖЕНИЯ ТО ДОШ-
ЛИ))))))))))))) ПОЛЗАТЬ
ПО МОЕМУ САЙ-
ТУ))))))))))))))))))))))))))))
ПОШЛОЙ СКУЧНОЙ
ПЕВИЦЫ! ВЫ РЕШИЛИ
ОБСУДИТЬ МОИ "НЕ-
ДОСТАТКИ" СО СВОИ-
МИ ФАНАТАМИ))))))))))))))
ПРЕДСТАВЛЯЕТЕ ЕСЛИ

Я НАЧНУ ОБ-
С УЖДАТЬ
ВАШИ СО
С В О И М И
ПОКЛОННИ-
К А -
МИ?????????
ВОТ СМЕХУ
ТО БУ-
ДЕТ!)))))))))))))"
Собчак не
осталась в
долгу и от-
пустила в
своем мик-

роблоге еще парочку
шпилек в адрес Ваенги.

Далее в перепалку
между двумя дивами
вступили уже "поклон-
ники" Елены и "фанаты"
Ксении. Как сообщает
НТВ, Ваенга пожалова-
лась, что посещае-
мость ее сайта зашка-
ливает. Певица расска-
зала, что ей пришло
уже около 80 писем
"почти с угрозами". Их
авторы называют Ва-
енгу "наркобаронес-
сой", а ее отца - "кра-
бовым магнатом". Соб-
чак же промолчала от-
носительно нападок
поклонников Ваенги.

Интересно, что Еле-
на Ваенга исправила
грамматические ошиб-
ки в записи про Russy
Riot, сообщает сайт га-
зеты "Комсомольская
правда".

Об этом боксер сообщил в своем "Твиттере".
Мальчик, которого назвали Сережа, родился
весом 3700 и ростом 53 см.

2 августа супругу Николая Галю и сына выпи-
сали из роддома: "Забрал я сына, Счастлив-я!
Растет Валуевых семья!" - написал он стихами.
Напомним, у боксера уже есть 5-летняя дочь
Ира и 10-летний сын Григорий.

3 августа депутат Госдумы был уже в пути: "Я
снова в небо. Питер-Москва-Кемерово. Кузбасс,
встречай своего друга!"

Туда он полетел вместе со своим сыном Гри-
горием, там они купаются в  ледяных источни-
ках и ловят рыбу: "Мой сын Григорий в востор-
ге от Сибири, нравится все! Вот уже несколько
часов он ловит рыбу, то ли еще будет :)"

Знаменитая американская
певица Мадонна, которая
продолжает свои европейс-
кие гастроли в поддержку
сингла MDNA, 4 августа бук-
вально взорвала киевский
НСК "Олимпийский". Тридцать
тысяч зрителей простили
звезде шоу бизнеса и
3,5-часовую задержку, и то,
что Мадонна спутала укра-
инский и российский флаги.
И даже тот факт, что боль-
шинство киевлян из-за жут-
ких пробок смогли уехать до-
мой лишь под утро, а так-
систы брали за свои услуги
около 300 гривен (более
1000 рублей - ред.), никому
не испортил впечатлений.
Одним из кульминационных
моментов концерта, по мне-
нию большинства зрителей,
стало ругательство певицы,
которое она выкрикнула со
сцены в момент "эмоцио-
нального оргазма". Кроме то-
го, 53-летняя Мадонна про-
должила традицию оголения
на своем шоу. По подсче-
там ушлых украинских ре-
портеров, гонорар певицы за
выступление в Киеве исчис-
ляется $1 200 000, что сос-
тавляет примерно $10 000
за одну минуту!

Ãîíîðàð Ìàäîííû â Êèåâå -
$10 000 çà îäíó ìèíóòó

Íèêîëàé Âàëóåâ ñòàë îòöîì â 3-é ðàç
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19. ЛИЦА

Дживан Гаспарян е ро-
ден през 1928 г. в село
Солаг, близо до Ереван.
За първи път започва да
свири на дудук, когато
е на 6 години, сам се
учи, слушайки и гледай-
ки как свирят старите
майстори на този дре-
вен национален инстру-
мент. Професионалната
му музикална кариера
започва през 1947 г., ко-
гато свири на сцената
на Болшой театър ка-
то солист на самодей-
ния ансамбъл, участващ
в прегледа на самодей-
ното творчество на съ-
ветските републики. В
залата бил и Сталин,
който пожелал да се за-
познае с младия музи-
кант и му подарил поз-
латен часовник "Побе-
да". Само година след
това Гаспарян вече сви-
ри в Ансамбъла за народ-
ни песни и танци на Та-
тул Алтунян и Ереванс-
кия филхармоничен ор-
кестър.

Дживан Гаспарян е че-
тирикратен носител на
златния медал на извес-
тния музикален конкурс,
организиран от ЮНЕС-
КО. През 1988 г. по по-
кана на английския му-
зикант Брайън Ино Гас-
парян записва в Лондон
първия си албум - древ-
ни арменски балади.
Дискът, посветен на
жертвите от земетре-
сението в Армения, до-
нася на Гаспарян све-
товна слава и призна-
ние на таланта му.

Оттогава започва да
гастролира по целия
свят, записва нови ал-
буми, изявява се заед-
но с Лайонел Ричи и Пи-
тър Гейбриъл, Борис
Гребеншчиков и Брайън
Моем, Майкъл Брук и
Дерек Шеринян.

В началото на 1990 г.
Гаспарян напуска Арме-
ния и заминава за Аме-
рика. След като се зав-
ръща става професор в
Ереванската консерва-
тория, като преподава-
тел обучава над 70 из-
пълнители на дудук.
През 1973 г. Гаспарян е
удостоен със званието
"Народен артист на Ар-
мения".

Популярност му носят
и саунтраките към хо-
ливудските филми - "Док-
тор Живаго", "Сириана",
"Онегин", "Последното
изкушение на Христос".
През 2001 г. Дживан Гас-
парян е удостоен с пре-
мията "Златен глобус"
за изпълнението му на
арменската балада "Сре-
ци, ярестаран", която е
основна музикална тема
във филма "Гладиатор".
Приносът на маестро-
то за популяризация на
арменската музика и кул-
тура няма аналог в све-

Äæèâàí Ãàñïàðÿí: Íÿìà ëîøè íàöèè,
âðàæäàòà ÿ ñúçäàâàò ïîëèòèöèòå
Световноизвестният музикант живее тихо и спокойно в родната си Армения

товен мащаб.
Маестро Гаспарян

свири също на зурна,
флейта, кларнет, пее,
съчинява музика и сти-
хове.

Сега именитият му-
зикант се подготвя за
поредното турне и то-
ва е поводът да го по-
търси кореспондент на
в. Известия".

- Защо във времена-
та на вашата младост
дудукът не е бил попу-
лярен?

- Просто тогава инст-
рументът не беше моде-
рен. На него свиреха
обущарите например,
нисшата класа. Но те не
свиреха така, както се-
га го правим. Не искам
да кажа, че на дудук се
свири трудно, но тряб-
ва да се изтръгне от не-
го всичко възможно. Той
има много тайни, които
нашите предци не са
знаели. Аз измислих как
да се правят различни
видове дудук - бас, те-
нор, сопрано, алт. Из-
мислих как да се свири
на дудук старинна музи-
ка, съвременна, народ-
на, класическа, джаз,
рок. Изпълнявам дори
музика за нашата ера.

- Внукът ви свири
прекрасно на дудук. А

- Арменските жени
не свирят ли на дудук?

- Могат да свирят, но
не умеят така, както мъ-
жете.

- Защо? Може би за-
щото белите им дро-
бове са по-малки?

- Не зная. По прин-
цип могат да свирят, но
само както мъжете -
професионално.

- Казват, че сред
многото подаръци
имате един от Сталин.

- Това беше през 1948
г. Тогава свирех в само-
деен състав и бяхме на
творчески преглед в
Москва. Нашият ансам-
бъл се класира на пър-
во място и поканиха
всички победители на
концерт специално за
политбюро в Болшой те-
атър. Аз бях солист. След

концерта Сталин ми по-
дари часовник "Победа".

- Не ви ли беше
страх?

- Свирих спокойно, но
когато завърших, из-
веднъж хукнах от сце-
ната, не зная защо.

Чичо Дживан, както ласкаво го наричат в родината
му, без съмнение е един от най-емоционалните и ис-
крени музиканти в света

Помня, че Сталин се-
деше в ложата и пуше-
ше цигара с мунщук.
Ложата е близо, на три
метра от сцената.

- Къде е сега този ча-
совник?

- Продадох го, нямах
пари. Бяхме четирима
приятели, дадоха ни пи-
рожки и бира. Гладни
години бяха.

- Какво чувствахте
към Русия, живеейки
в съветска Армения?

- Обичах и досега
обичам руснаците. Не
мога да кажа нищо ло-
шо. Русия е нашият по-
голям брат.

- Кога живеехте най-
добре?

- И сега се чувствам
добре, и тогава ми бе-
ше хубаво. Особено доб-
ре по онези времена

живееха учените и му-
зикантите. Но пък сега
всичко е свободно: къ-
дето искам, там пътувам,
срещам се с когото по-
искам. А тогава, ако
трябваше да замина ня-
къде, 40 дни разглежда-
ха документите ми в
партийния комитет,
изясняваха кои са баща
ми, майка ми, дядо ми.

- Интересувате ли се
от политика?

- Не това не е в сти-
ла ми.

- Защо в края на 80-
те години заминахте
за САЩ?

- Тук беше много ло-
шо. Нямах работа, няма-
ше ток, газ, нищо няма-
ше. Когато някой умира-
ше, се радвахме, че пус-
каха тока за два часа.
Може ли така да се жи-
вее? Американците ме
поканиха да свиря за
филма "Руски дом" и аз
заминах. Само след 40

дни ми дадоха зелена
карта. За първи път бях
в Америка още през 1956
г., когато 280 артисти от
Съветския съюз дадох-
ме 101 концерта в цяла-
та страна. Уланова тан-
цува тогава, спомням си,
че американците й по-
дариха спортен автомо-
бил.

- Вие сега сте граж-
данин на Армения, та-
ка ли?

- Имам двойно граж-
данство - арменско и
американско.

- Разкаже къде жи-
веете.

- Имам къща на два
етажа по 100 кв. м все-
ки, 1,5 хил. кв. м земя.
Къпя се в басейна, иг-
рая шах, посрещам гос-
ти.

- Обичате ли да
празнувате?

- На 80-годишнината
ми дойдоха музиканти
от цял свят и свириха
безплатно в продълже-
ние на осем часа. Юни-
онбанк изпрати специ-
ален самолет в Лондон,
за да докара Питър
Гейбриъл.

- Как се отнасяте
към алкохола?

- Нормално, не пия
много - 200-300 грама.

- Ядосвате ли се за
нещо?

- За какво да се ядос-
вам?

- Нима когато сте
възпитавали дъщери-
те си не се е налагало
да се карате, да се
нервирате?

- Не, характерът ми е
лиричен, обичам добри-
те и красиви думи. Не
обичам да ме обиждат
и аз самият никого не
обиждам. Живея спо-
койно и тихо. Не ми
трябват много пари. Не
се занимавам с поли-
тика. Само с музика.

- Какво чувствате
към Азербайджан?

- Знаете ли какво ще
ви кажа? Няма лоши
нации по света, има ло-
ши хора и добри хора.
Веднъж дори свирихме
заедно с Алим Гасимов
/знаменит азер-
байджански изпълни-
тел на мугами - бел.
ред./ Враждата я съз-
дават политиците. По-
литиката е лошо нещо.

- Какви са планове-
те ви?

- Нямам намерение
да се отказвам от му-
зиката, както и да на-
пускам този свят. Къде
да ходя? Оттам още ни-
кой не се е завърнал.
Никой още не е казал,
че там е по-хубаво.

Страницата
подготви

Димитрина
Забаркина

Първият съвместен концерт на Гаспарян с голям симфоничен оркестър, състоял
се на 3 декември 2006 г. в Москва, е признат от сп. Desillusionist за най-доброто
музикално събитие за годината сред десетте най-значими културни проекта в
света.  През 2011 г. Дживан Гаспарян бе главно действащо лице в невероятен
концерт на сцената на Кремълския дворец в Москва. Той свири заедно с Прези-
дентския симфоничен оркестър на РФ и мъжкия хор на Сретенския манастир.
На концерта, наречен "Три легенди в Държавния Кремълски дворец", Дживан
Гаспарян бе на сцената заедно с Владимир Спиваков, Карен Шахназаров, Гали-
на Волчек, Валентин Гафт, Владимир Машков, Олег Меншиков, Евгений Миро-
нов, Александър Серов, Иван Ургант, Олга Остроумова, Игор Кваша, Марина
Нейолова, Гоша Куценко, Марина Александрова, Леонид Агутин, Анжелика Ва-
рум, Анастасия Волочкова, Антон Макарски, Лариса Долина, Кристина Орба-
кайте, Марат Башаров, Оксана Фьодорова, Наталия Водянова и много други

Маестрото Гаспарян с внука си Дживан

защо не научихте де-
цата си?

- Имам две дъщери,
а внукът ми е като син
и по документи дори е
записан като мой син.
И се казва Дживан Гас-
парян.
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Министерството на
икономическото разви-
тие разработи два сце-
нария за бъдещето на
руската икономика в
случай на нова спира-
ла на кризата и спад в
цената на петрола до
60 долара за барел. В
този случай от стреми-
телен срив на икономи-
ката страната ще тряб-
ва да бъде спасена
чрез рязка девалвация,
която не бе направена
при първия кризисен
цикъл през 2008-2009 г.

На премиера бе пред-
ставен документа "Сце-
нарни условия за кри-
зисни прогнозни вари-
анти на социално-ико-
номическото развитие в
периода 2013-2015 г".
Умерено оптимистични-
ят вариант за развитие
на събитията предпола-
га, че догодина страни-
те от еврозоната ще бъ-
дат в състояние да
смекчат остротата на
кризата и догодина да
възобновят икономичес-
кия си растеж, като той
не бъде спъван от бю-
джетната консолидация
в Европа и САЩ. Прог-
нозата включва още
ръст на световната ико-
номика за тази и след-
ващата година от 3-3,5%
и след това ускорение
до 4%. В такъв случай
руската икономика
трябва да нарасне с 3,4-
4,7% за периода от 2012
до 2015 г.

Наред с този сцена-
рий Министерството на
икономическото разви-

Инвеститорите отно-
во бързат да заемат
своето място на рус-
кия фондов пазар. По
данни на Emerging
Portfolio Fund Research
(EPFR), средно за ед-
на седмица руските
фондове са успели да
привлекат 51 милиона
долара. От началото
на тази година общият
обем на притока на
средства в страната е
достигнал 787 милиона
долара. За сравнение
за същия период обе-
мът на вложения в
Азия е бил 250 милио-
на долара. След три
месеца инвестиционно
затишие потокът на ка-
питали в Русия отново
се възобнови. От 4 до
11 юли притокът в тра-
диционните фондове
нарасна с 36 милиона
долара, а във фондо-
вете ETF (борсовите
организации) - с 15 ми-
лиона.

Главната причина за

Äâà ñöåíàðèÿ çà êðèçàòà
è ðóñêàòà èêîíîìèêà
При лошия вариант цената на петрола пада до 60 долара за барел

тие предложи на вни-
манието на Дмитрий
Медведев още два ва-
рианта за динамиката
на кризата: по-мек "А"
и по-тежък "Б". "Меки-
ят" сценарий предпола-
га, че светът няма да
може да се справи с
дълговата криза и ще
излиза от нея няколко
години. Повечето евро-
пейски страни ще бъ-
дат в рецесия и през
2013 г. БВП на еврозо-
ната ще падне до 0,6%
до края на 2012 г., а
през следващата ще
бъде едва 1%, но зато-
ва пък няма да има
банков трус. САЩ ще
успеят да избегнат
трудния сценарий на
бюджетната консолида-
ция, но темпото на ико-
номически ръст ще се
забави. Същият показа-
тел за световната ико-
номика догодина ще
падне до 2,5%. Според
тази прогноза през
2014-2015 г. икономика-
та на еврозоната ще
успее да се върне на
траекторията на ръста
от 0,3-0,7%. Световната
икономика ще възста-
нови ръста си от 3,7%
през 2015 г. При тези
условия през текущата
и следващата година
цената на петрола ще
падне до 80 долара, но
след това отново ще се
вдигне.

При вариант "А" тем-
път на растеж на рус-
ката икономика за 2013
г. може да се забави
до 0,5-1,2%, а след то-

ва да се вдигне до 3-
3,7% годишно. Курсът
на долара догодина
временно ще подскочи
до 37,2 рубли, инфлаци-
ята ще стигне 8,6% с
тенденция към сниже-
ние през следващите
години. Ръстът на дохо-

дите на населението
ще се понижат до 1% в
реално изражение.
Приходите в държавния
бюджет може да се
окажат със 150-300
млрд. рубли - 0,3% от
БВП, по-малко от пред-
виденото в базовия
сценарий.

По-тежкият сценарий
рисува картината на
задълбочаване на кри-
зата в Еврозоната.
Спадът на БВП през
2013 г. там няма да над-
виши 2,8%, а рискът от
дефолт за някои стра-
ни и банки ще нарас-
не. Не се изключва и

промяна в политичес-
ката и икономическата
конфигурация. През
2014 г. спадът ще пре-
мине в стагнация, ще
станем свидетели на
разчистване и оздра-
вяване на банковия
сектор, а също на реа-

нимация на кредитира-
нето на компаниите и
населението. В такъв
случай ръстът на све-
товната икономика
през 2013 г. може да
възлезе едва на 1,2%.,
а през 2015 г. да дос-
тигне 3% главно за
сметка на потенциала
за растеж на икономи-
ката на САЩ и на стра-
ните от БРИКС.

Средната годишна
цена на петрола за
2013 г. може да падне
до 60 долара, а дохо-
дите от експорта - с
31%. При тези условия
курсът на долара за съ-

щата година ще достиг-
не 45,9 рубли. Влоше-
ната външноикономи-
ческа конюнктура и
рязкото свиване на до-
ходите от износ ще до-
ведат догодина до на-
маляване на БВП на Ру-
сия с 2-2,7%. След то-
ва с подобряването на
общата картина расте-
жът на руската иконо-
мика може да се възоб-
нови с темпо от 2-4%.
В министерството на
икономическото разви-
тие смятат, че при зна-
чително падане на це-
ната на нефта влияни-
ето му върху бюджета
ще се окаже по-слабо,
тъй като то ще бъде
компенсирано от поло-
жителния ефект на де-
валвацията. Освен то-
ва отслабването на
рублата ще предизви-
ка по-голяма инфлация,
която също ще окаже
положително въздейст-
вие върху номинални-
те параметри на бю-
джета.

"В сегашния момент
мекият сценарий "А" из-
глежда по-реален, за-
щото еврозоната на-
последък демонстрира
готовност за действия,
а не само за "планира-
не на планове". Спадът
в европейската иконо-
мика ще продължи, но
въпросът дали той ще
се задълбочи или не,
напълно зависи от то-
ва доколко активно ев-
розоната като цяло и
нейни отделни страни
са готови да решат дъл-

говия проблем", казва
анализаторът от компа-
нията "Инвесткафе" Ана
Бодрова. Според нея в
случай на усложняване
на ситуацията в светов-
ната икономика рязка-
та девалвация наисти-
на ще бъде благо за
руската икономика: при
евтина национална ва-
лута системата се въз-
становява по-лесно. Ед-
новременно с падане-
то на курса на рублата
обаче - било при естес-
твена или принудител-
на девалвация, ще пад-
не и доверието на на-
селението към властта,
което сериозно може
да усложни ситуацията
в страната.

"Ние предполагаме, че
най-реалният сценарий
е "мекият". Девалваци-
ята ще даде възмож-
ност да се реализират
две важни цели. Първа-
та - да се напълни бю-
джета, втората - държа-
вата да изпълни поети-
те ангажименти. Теоре-
тично, при условие, че
цената на петрола се
задържи повече от по-
ловин година в грани-
ците на 60 долара за ба-
рел, доларът ще се ку-
пува за 40-42 рубли. Та-
къв сценарий обаче е
малко вероятен. При се-
гашните условия цена-
та на нефта не може да
падне толкова ниско", е
мнението на шефа на
аналитичния отдел на
инвестиционната ком-
пания "Трейд-портал"
Алексей Рибаков.

Èíâåñòèòîðèòå çàåìàò ìÿñòî íà ïàçàðà â ÐÔ
ръста на чуждестран-
ния интерес към руския
пазар е ситуацията на
световния пазар на
нефт. На него Русия
има явни преимущест-
ва. Така в края на юни
стойността на руския

нефт от марката Urals
достигна до 99,93 дола-
ра за барел и изпре-
вари северноморския
Brent, който се харче-
ше за 99,73 долара. Ин-
веститорите не искат
да изпуснат момента,

смята анализаторът Ро-
ман Андреев: "Суровин-
ният пазар сега е в
добро състояние, зато-
ва играчите предпочи-
тат да осъществяват
краткосрочни вложе-
ния в руски облигации

с много по-висока до-
ходност, отколкото нап-
ример в акции на Гер-
мания или на рискова-
та Италия".

Впрочем, цените на
петрола не са единст-
вен фактор за чуждес-

транното търсене. Заг-
рижеността на руското
правителство от сегаш-
ната ситуация в светов-
ната икономика и взе-
мането на съответни
мерки привличат ин-
веститорите. "Властите

на страната не веднъж
в последно време зая-
вяваха, че ще се пос-
тараят да намалят до
минимум щетите от въз-
можна криза, създа-
вайки кризисен вари-
ант на бюджета, както

и чрез въвеждане на
бюджетно правило,
фактически намалявай-
ки зависимостта на
икономиката на страна-
та от възможно пада-
не на цените на нефта.
Именно стъпките на

държавата по намаля-
ване зависимостта на
икономиката от доходи-
те от нефта и газа во-
дят до увеличаване на

Форумът "Русия-2012" представи възможности за инвестиции пред крупни компании от цял свят

инвестиционната прив-
лекателност и съответ-
но до приток на средс-
тва", обяснява финан-
совият анализатор Ан-
тон Сафонов.

Също така трябва да
се има предвид и смек-
чаването на политика-
та на Централната бан-
ка в баланса на валут-
ните курсове, което ще
позволи да бъде ком-
пенсирано падането на
цените на петрола в
случай на криза. Очак-
ва се също така да бъ-
де създаден резерв в
бюджета и да бъде из-
ползван механизъм на
държавни гаранции.
При такъв подход по
оценки на експертите
още към края на след-
ващата година прито-
кът на капитал в Русия
ще достигне 15 милиар-
да долара.

Нестабилността на еврото и долара удрят и по руска-
та икономика
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Не може да се каже
търпеливо, но все пак
феновете на Мадона в
Москва изчакаха три
часа кумирът им да се
появи на сцената на
спортния комплекс
"Олимпийски" и я пос-
рещнаха с бурни ова-
ции и изблици на въз-
торг. Както винаги Ма-
дона не остави равно-
душни нито в залата,
нито извън нея. Преди
концерта й на 7 август
в Москва православни
с кръст и икони обико-
лиха тълпата в знак на
протест срещу гостува-

Стотици почитатели, приятели и
близки на Людмила Гурченко се
събраха на 4 август на Новоде-
вическото гробище, където бе от-
крит паметник на знаменитата ак-
триса, напуснала този свят на 30
март 2011 г. Сред множеството
бе режисьорът Елдар Рязанов,
който преди повече от половин
век разкрива таланта на Гурченко
във филма "Карнавална нощ", ак-
тьорите Александър Ширвиндт и
Армен Джигарханян, специалният
представител на президента на РФ
по международното културно сът-
рудничество Михаил Швидкой, му-
з и к а н т ъ т
Стас Намин
и много
други. Да
почете па-
метта на
майка си
дойде и дъ-
щеря й Ма-
рия Ко-
рольова с
правнучка-
та на актри-
сата Тася,
съобщава
ИТАР-ТАСС.

Церемонията бе в унисон с ха-
рактера на Гурченко - нетривиал-
на, разкрепостена: събралите се
рецитираха стихове, пяха песни,
разказваха си спомени. "Днес съм
в много добро настроение, около
мен има много приятели, колеги,
щастлив съм, че този ден настъ-
пи, най-после откриваме памет-
ника", каза съпругът на Гурченко
Сергей Сенин. Актьорът от "Лен-
ком" Сергей Фролов изсвири ме-
лодия от последния филм на Люд-
мила Гурченко "Пестрые сумерки",
където тя е режисьор и изпълни-
тел на главната роля.

"Людмила Марковна и паметник
са несъвместими неща. Гурченко

Най-възрастната участничка в
знаменития състав "Бурановские
бабушки" Наталия Пугачова и ко-
лежките й са потънали в летни гри-
жи за градините, цветята и домаш-
ните животни, но с радост отклик-
ват на многобройните покани за
изяви - наскоро повдигнаха гра-
дуса на настроението на такива
престижни сцени като фестивали-
те "Славянский базар" във Витебск
и "Нова вълна" в Юрмала.

76-годишната Наталия Пугачова
казва за именитата си съфамил-
ница Алла Пугачова: "Добра жена,
хубаво пее. Ние дори се познава-
ме. Толкова се развълнувах, кога-
то ми казаха, че при нас ще дойде
самата Пугачова. А тя се оказа съв-
сем обикновена жена! Жалко, че
не успяхме да се снимаме с нея.
Но пък имам снимка с младия й
мъж. Наистина ли и Пугачова е пя-
ла на "Евровизия? Не знаех, ние
въобще разбрахме за този конкурс
през 2010 г., когато с моите баби
заехме трето място на предвари-
телното класиране".

Наталия Пугачова разказва, че
никога през живота си не била хо-
дила по-далеч от Удмуртия, затова
сега й е интересно да вижда нови
градове, страни, да гледа как жи-
веят хората. Тюхка се обаче, че не
й оставало много време за семейс-
твото, за стопанството, но децата
и внуците й помагали, подкрепяли
я. "Така че за мен сега са еднакво
важни и колорадските бръмбари
по картофите, и гастролите".

А на въпроса дали би се огор-
чила, ако ажиотажът около тех-
ния състав стихне, баба Наталия
отговаря простичко и искрено:
"Не, разбира се. Ако бяхме по на
20 години, може би щяхме да пре-

Ìàäîíà - îò "Îñàííà" äî "Ðàçïíè ãî!"
нето на американката.
По време на самия кон-
церт залата неедноз-
начно посрещна прово-
кативното изпълнение
на Мадона и почти де-
сетминутната й реч в
защита на трите девой-
ки от Pussi Riot в мо-
мент, когато съдът ре-
шаваше съдбата им - чу-
ваха се както аплодис-
менти в подкрепа, така
и освиркване и възгла-
си с точно обратен
знак. "Сега ще изпълня
песен за свободата и
искам отначало да ка-
жа няколко думи. Всич-

ки, които са с мен на
сцената са хора от раз-
лични страни: Африка,
Америка, Франция, Ру-
сия, Англия, има христи-
яни, мюсюлмани, юдеи,
гейове, хетеросексуал-
ни. Но ние сме всички
заедно и главното е да
сме хора. Маша, Надя,
Катя, аз се моля за вас!"
каза Мадона, изпя хита
си Like a Virgin и показа
татуировката на гърба
си - Pussi Riot.

Ден преди концерта
Мадона откри свой фит-
несклуб в Москва и раз-
даде автографи на пок-

лонниците си. Известни
личности, поканени от
мениджъра на певицата
в клуба й, за да общу-
ват с нея обаче остана-
ха разочаровани от пре-
небрежителното й отно-
шение - тя само се мяр-
нала, минала по залата
и излязла, без да раз-
говаря с никого. Специ-
ално приготвените за
Мадона бели рози бале-
рината Анастасия Волоч-
кова подарила на  при-
ятелката си и изляла
обидата си във фейсбук.
Подкрепили я мнозина
руски знаменитости.

Ïðåä ïàìåòíèêà íà Ãóð÷åíêî
çâó÷àõà ñòèõîâå è ïåñíè

знаеше що е страдание, но беше
велика победителка на създава-
щите се обстоятелства. Тя бе ве-
лика жена и такава ще остане за-
винаги. А ние вече ще имаме мяс-
то, където да идваме и да си спом-
няме за Люси", каза Михаил
Швидкой.

"Сърцето ми се къса, много ми
липсват смехът, усмивката й, за-
качката й. Обичам я и винаги ще
я обичам" - призна Рязанов.

"Без нея осиротяхме. Шахмат-
ната партия, която разиграва на-
шето поколение е към края си,
фигурите оредяват. Идвах насам

и си мислех, че си отиват велики
хора и се намират такива, които
се нахвърлят върху тях като пи-
рани, опитват се да разръфат лич-
ността грубо и просташки. Нах-
върлиха се и върху Люси, но не
успяха да я ухапят, твърде мощна
личност е тя"  - сподели мислите
си Ширвиндт.

Паметникът от черен гранит и
бял мрамор със сив постамент е
висок около два метра. Автори са
Юрий Хоровски и Юрий Шабел-
ников. Върху паметника са изпи-
сани думите на самата Гуренко:
"Скъпи зрители! Аз живея и рабо-
тя за вас! Благодаря ви, че дой-
дохте! "Л. Гурченко".

Ïåâèöèòå îò Áóðàíîâî âúçðàæäàò
ñòàðàòà ÷åðêâà â ñåëîòî
Наталия Пугачова се надява момичетата от
Pussi Riot да намерят истинския път в живота

живяваме, а когато си на 76 за
какво да се разстройваш?!"

От конкурентите на "Евровизия"
"Бурановские бабушки" най-харе-
сали изпълнението на Лорин от
Швеция и смятат, че напълно си
е заслужила победата. "Освен то-
ва преживявахме за англичанина
/Хъмпъртинг- бел.ред./ - все не
мога да му запомня името, онзи,
дето е малко по-млад от мен. Пя
много хубаво, а му дадоха толко-
ва малко точки."

Певиците от състава "Бурановс-
кие бабушки" са се захванали да
възродят местната черква. Баба На-
талия не знае как е изглеждала
тя, защото била съвсем малка, ко-
гато разрушили храма. Майка й
обаче разказвала, че черквата била
много красива, това се виждало и
на запазените снимки. Наталия и
колежката й Галина Конева били
кръстени в старата черква, за раз-
лика от останали по-млади баби.
"Всички, които са разрушавали
храма тухла по тухла през 1949 г.,
крали са икони и са горили цър-
ковните книги бързо са си отишли
от този свят", казва Наталия Пуга-

чова. Много от иконите обаче би-
ли спасени - хората ги скрили по
домовете си и там се молели на
Бога. Тя с майка си се молела за
баща си, но той загинал на фрон-
та през 1943 г. Сега хората били

готови да върнат иконите в новос-
троящата се черква.

Разбира се, че след "Еврови-
зия" животът на певиците се про-
менил рязко. Сега големи личнос-
ти се срещат с тях. Президентът
на Удмуртия ги поканил на гости,
поздравил ги с второто място на
"Евровизия" и ги удостоил със зва-
нието "Народен артист на Удмур-
тия". В селото според баба Ната-
лия се забелязвали положителни
промени - поправят пътищата, по
улиците имало осветление, изгра-
дили водопровод и вече не тряб-
ва да ходят да си наливат вода от
помпата. "Хубаво ще е, ако по ця-
ла Русия животът в селата се про-
меня към по-добро, а не само при
нас", казва Наталия Пугачова.

Тя следи какво става в Русия и
чула за ансамбъла Pussy Riot:
"Жал ми е за тези момичета, си-
гурно те самите на знаят какво
правят. Но само Бог им е съдия.
Надявам се да намерят истинс-
кия си път в живота".
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Научно-производстве-
ното обединение "Енер-
гомаш" продължава да
е сред водещите руски
предприятия в произ-
водството на ракетни
двигатели. През послед-
ните 20 години обаче
фирмата преживя не-
малко тежки моменти.

Днес перспективите
на "Енергомаш" са в съз-
даваната собствена сис-
тема за подготовка на
кадри и пускането в се-
рийно производство на
двигателя РД-191 за но-
вата ракета "Ангара".

През това лято учеб-
ният център на "Енерго-
маш" се разширява: от-
ворени са няколко учеб-
ни класа със съвремен-
но оборудване, с подго-
товката на хората ще се
заемат специалисти, не-
посредствено свързани
с производството, кое-
то ще улесни и ускори
приспособяването на

Ëóíàòà êðèå îãðîìåí
êîíòåéíåð ñ ãîðèâî
Запасите от хелий-3 на земния
спътник ще стигнат за 5000 години

"Àíãàðà" î÷àêâà ÐÄ-191

"Страната, която изпревари останалите в усво-
яването на Луната, ще бъде лидер в световната
икономика. Русия има уникален шанс в тази об-
ласт. Ние разполагаме с космическа индустрия и
опит в изграждането на лунни автоматични кос-
мически апарати. Имаме отлично развита ядрена
физика и атомна енергетика. За сметка на доби-
ва на петрол и газ страната получи огромни сред-
ства, които без риск за дестабилизиране на фи-
нансите може да вложи изключително в науката
и високите технологии. Би било разумно тези сред-
ства да се насочат към проект, който би заменил
техния източник". Това писа неотдавна един от
водещите в света селенолози, член на Президиу-
ма на РАН и директор на Института по геохимия
и аналитична химия Ерик Галимов.

Запасите на Луната от нерадиоактивния изо-
топ на хелия - хелий-3, който е мощно гориво
за ядрен синтез, може да подсигури с енергия
хората за 5000 години напред. Това заяви рус-
кият учен Владислав Шевченко, доктор на фи-
зико-математическите науки, завеждащ отдел
"Изследвания на Луната и планетите" към Дър-
жавния институт по астрономия "Ломоносов",
цитиран от РИА "Новости".

Запасите от енергоносители на Земята ще се
изчерпят през следващите столетия, твърди той.
Освен това специалисти от САЩ потвърждават
неговите предположения - те също са изчисли-
ли, че запасите от хелий-3 на Луната могат да
гарантират на човечеството енергия за хиляди
години. "Наистина стойността на 1 тон хелий-3
ще е около 1 млрд. долара, ако бъде създадена
нужната инфраструктура за добива му и дос-
тавката му от Луната. Това обаче не е толкова
много. 25 т хелий-3 ще стигне за осигуряването
на енергия за една година. Сега само САЩ из-
разходват за енергоносители около 40 млрд.
долара. Икономическата изгода е очевидна", каз-
ва Шевченко.

По думите на руския учен през следващите
години партньорите в Международната косми-
ческа станция (МКС) трябва постепенно да пре-
минат от нейната експлоатация към създаване
на Международна лунна станция (МЛС). "Наши-
ят път сега е от МКС към МЛС. Той ще ни дове-
де до реална и голяма практическа полза", уве-
рен е руският учен.

На Земята сега се добиват много малки коли-
чества хелий-3 - няколко десетки грама на го-
дина. Запасите му на Луната по минимални оцен-
ки възлизат на около 500 000 тона. При термо-
ядрен синтез на 1 т хелий-3 с 0,67 т дейтерий се
освобождава енергия, еквивалентна на изгаря-
нето на около 15 млн. т петрол.

Лунната индустрия - засега само в представите на
фантастите

Ракетата и двигателят, на
които разчита космонавтиката

В цеховете на "Енергомаш" изготвят двигателите
РД-191

новата смяна към про-
изводствената верига.

Самият учебен център
изглежда доста добре -
има компютърна мрежа
със съвременен софту-
ер, в това число и ос-
новните използвани
днес системи за авто-
матизирано проектира-
не, дигитални модели на
продукцията на предп-
риятието и образци в ес-
тествена големина, ма-
кети на двигатели и ком-
плектуващи възли. Уча-
щите се ще получат
шанс да станат добри
специалисти. Друг е въп-
росът дали техният брой
ще е достатъчен.

Днес основа на про-
изводствената програма
на завода е двигателят
РД-180, предназначен за
американската ракета-
носител Atlas-V. Създа-
ден на основата на
свръхмощния РД-170 за
руската "Енергия", РД-
180 може да се смята
за спасителен пояс за
"Енергомаш": още до
пролетта на 2012 г. над
60 такива двигателя бя-
ха изнесени за САЩ и
донесоха на предприя-
тието съществена печал-
ба.

Освен РД-180 "Енерго-
маш" продължава серий-
ното производство на
двигатели и за ракетите
"Зенит" - т.е. РД-171, ко-
ито са усъвършенства-
на версия на РД-10, но

бъдещето на "Енерго-
маш" е в друг двигател -
РД-191 за перспективна-
та ракета-носител "Анга-
ра". "Конструкторската
работа по двигателя ве-
че приключи, той преми-
на през близо 120 теста
и е готов за използва-
не. Това е еднокамерен
двигател, предназначен
за използване в съста-
ва на универсални ра-
кетни модули. Тази кон-
струкция позволява да
се правят ракети с как-
вато и да е необходима
мощност. Днес задача-
та опира вече до изг-
раждане на стартов
комплекс и започване
на полетни изпитания на
ракетата "Ангара", обяс-
нява заместник изпъл-
нителният директор на
"Енергомаш" и главен
конструктор на предпри-
ятието Владимир Чва-
нов.

Изпитанията на раке-

тата ще започнат през
2013 г. Дотогава на кос-
модрума "Плесецк" ще
завършат работите по
създаване на новия
стартов комплекс. Ако
всичко мине нормално,
от 2014 г. на "Ангара" ще
се падне цялата тежест
в осигуряването на рус-
ката космическа програ-
ма и международните
търговски полети. А то-
ва е гаранция за бъде-
щето на "Енергомаш".

Първият полетен ек-
земпляр на ракетата-но-
сител "Ангара" ще бъде
изготвен до края на т.г.,
съобщи представител на
Центъра "Хруничев" - во-
дещия руски производи-
тел на тази ракета.

Семейството универ-
сални ракети ново по-
коление "Ангара" включ-
ва носители от лека,
средна и тежка класа.
Изстрелването на лека-
та "Ангара" е планирано
за 2-то тримесечие на
идната година от кос-
модрума "Плесецк" в Ар-
хангелска област. Ком-

панията вече разглежда
възможността от създа-
ване на свръхтежка ра-
кета за междупланетни
мисии. Докато полетите
до Марс и други плане-
ти са дело на далечно-
то бъдеще, експедиции-
те до Луната и създава-
нето там на постоянна
база според експерти е
по-близка и реална цел.

Сега се обсъжда иде-
ята за полети до Луната
с кораб, който да се
сглобява от модули.
Центърът "Хруничев" ве-
че произвежда 22-тонни
модули, а в "Роскосмос"
планират да строят ра-
кети с подемна сила
около 60 т. Лунният ко-
раб ще се сглобява на
ниска орбита от два та-
кива модула, изстреля-
ни с помощта на две ра-
кети. 120 т е минимумът,
необходим за експеди-
ция до Луната или око-
ло нея, смята Юрий Ка-
раш от Руската акаде-
мия по космонавтика.
"Ако говорим за полет
до Марс, ориентировъч-

ната маса на пилотира-
ния комплекс ще е око-
ло 450-500 т. Така че без
система от много изст-
релвания няма да мине,
въпросът е само - кол-
ко ще са нужни".

Важна характеристика
на "Ангара" е използва-
нето на екологично чис-
то гориво, в това число
кислород и газ, за раз-
лика от "Протон". Както
е известно, между Русия
и Казахстан в района на
Байконур от време на
време възникват проб-
леми, защото при ава-
рийни стартове на "Про-
тон" определено коли-
чество гориво (диметил-
хидрозин) пада на тери-
торията на Казахстан и
нанася щети на еколо-
гията. "Ако ракетата-но-
сител работи с екологич-
но гориво, евентуално-
то му попадане на ка-
захска територия няма
да нанася щети", казва
Юрий Караш.

Що се отнася до ди-
метил-хидрозина, това е
наистина доста отровно
вещество, но ако систе-
мите за зареждане ра-
ботят нормално и няма
аварии на старта, това
гориво също е абсолют-
но безопасно. Дори при
авария ракетата пада на
земята и горивото изти-
ча. При контакт с вода
няколко часа по-късно
то се превръща в поле-
зен тор за растенията.

Свръхтежката ракета "Ангара"
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Руските войски ще
проведат бойни стрелби
от различни типове оръ-
жие по време на стра-
тегическите военни уче-
ния "Кавказ-2012", които
ще се проведат от 17 до
23 септември, заяви
пред РИА "Новости" за-
местник-началникът на
Генералния щаб на Въо-
ръжените сили генерал-
полковник Александър
Постников. Ще бъде из-
вършена стрелба и от
оперативно-тактически-
те ракетни комплекси
"Искандер".

Освен това в учения-
та ще се използват кри-
лати ракети с въздуш-
но и с морско базира-
не и противокорабни
комплекси. Сега същес-
твуват два варианта на

Íà "Êàâêàç-2012" ùå ñòðåëÿò
ñ "Èñêàíäåð"

"Искандер" - "Искан-
дер-К", снабден с кри-
лати ракети, и "Искан-
дер-М", с ракети с по-
вишена точност. В за-
висимост от типа на из-
ползваните ракети "Ис-
кандер" поразява цели
на далечина от 280 до
500 километра. Плани-
рано е до 2020 г. в Су-
хопътните войски да бъ-
дат доставени 120 ра-
кетни комплекса.

Ученията "Кавказ-
2012" ще преминат на
полигоните Прудбой,
Капустин Яр, Ашулук и
Раевское, разположени
на територията на Юж-
ния военен окръг. В тях
ще участват около 8
хил. военнослужещи,
200 единици военна
техника, почти сто еди-

ници артилерийски
оръдия, десет кораби и
катери, както и бойна
авиация, която ще из-
върши 80 излитания.
Постников заяви, че
целта на ученията е да
се провери ефектив-
ността на многоетажна-
та система за управле-
ние на войските и въо-
ръжението. Той отбеля-

за, че "Кавказ-2012" не
представляват заплаха
за други страни.

Сред участниците във
военните учения няма
подразделения от Ар-
мения, Южна Осетия и
Абхазия, за да се изк-
лючи допълнително
напрежение във взаи-
моотношенията с някои
съседни държави.

Äåïóòàòè çàùèòàâàò àðìèÿòà
îò ÷óæäà åëåêòðîíèêà

Депутати предложиха да бъде закрепена за-
конодателно забраната за използване на прог-
рамно осигуряване и електронни компоненти
чуждестранно производство в руската военна
продукция. Заместник-председателят на Коми-
тета по отбрана на Думата Франц Клинцевич
заяви пред в. "Известия", че тази мярка цели да
се защитят руските военни от "шпионски капа-
ни" и от нежелателно
изключване на елект-
рониката от потенциал-
ния противник по вре-
ме на международни
конфликти.

Според Клинцевич
сега Русия разполага с
всички възможности
напълно да се откаже
от използване на чуж-
дестранно програмно
осигуряване и електро-
ника във военната тех-
ника. Като пример за намеса на чужди държа-
ви в работата на руската техника Клинцевич
посочи блокирането на системата GPS по вре-
ме на военния конфликт с Грузия през 2008 г.
Тогава някои от руските подразделения се сблъс-
каха с трудности при навигацията - апаратура-
та GPS даваше неверни данни по разстояние и
височина.

Според директора на Института за военнопо-
литически анализ Александър Шаравин, ако но-
вият закон бъде приет сега, той просто няма да
заработи. Руските специалисти са способни да
създадат пълнофункционално и надеждно прог-
рамно осигуряване, но в страната практически
напълно липсва промишленост, създаваща еле-
ментна база и микросхеми в достатъчно за ар-
мията количество. Според Шаравин преди всич-
ко е необходимо да се създадат технологии,
които да проверяват и контролират системите,
доставяни на руските военни от чуждестранни
компании.

В руските войски се използва компютърна тех-
ника и програмно осигуряване чуждестранно
производство. Преди доставката във войските
всички системи преминават задължителна про-
верка от Федералната служба за сигурност и
от нялколко ведомства на Министерството на
отбраната. В ключови области като например
стратегическото оръжие, се използват компо-
ненти изключително руско производство.

Франц Клинцевич

До края на годината
руските ВВС ще прие-
мат на въоръжение но-
ва авиационна страте-
гическа крилата ракета,
заяви пред "Интерфакс"
заместник-министърът
на отбраната Алексан-
дър Сухоруков. Вече са
се състояли два изпи-
тателни пуска, които са
определени като успеш-
ни. Сухоруков не уточ-
ни за каква именно ра-
кета става дума. Той не
посочи и техническите
характеристики на но-
вия боеприпас. Сега на
въоръжение във ВВС
има две стратегически
крилати ракети - Х-55 и
Х-555. Те са в състава
на номенклатурата на
стратегическите бом-
бардировачи Ту-95МС и
Ту-160. По рано бяха
обявени плановете за
приемане на въоръже-
ние на крилатата раке-
та Х-102.

Х-55 и Х-555, които се
различават по далечи-

Â ñòðîÿ âëèçà íîâà ñòðàòåãè÷åñêà êðèëàòà ðàêåòà

на на полета и маса на
бойната част, извърш-
ват полети със скорост
до 920 км/ч. Х-102 раз-
вива скорост до 970
км/ч. Тези боеприпаси
имат система за кори-
гиране на траектория-
та според релефа на
местността и извърш-
ват полети на предел-
но малки височини.

В края на март ми-
нистърът на отбраната

Анатолий Сердюков за-
яви, че ВВС вече са по-
лучили нова крилата
ракета с голям обсег.
Той отбеляза, че нова-
та ракета е повишила
бойния потенциал на
авиационния компо-
нент на стратегически-
те ядрени сили.

Сухоруков каза, че се-
га в Русия се работи ак-
тивно за създаване на
хиперзвукова ракета.

Първите изпитания в
рамките на този проект
са набелязани за края
на тази година. В нача-
лото на август минала-
та година корпорация-
та "Тактическо ракетно
въоръжение" обяви на-
чалото на работата за
създаване на хиперзву-
кова ракета, която ще
развива скорост, преви-
шаваща 12-13 пъти ско-
ростта на звука.

Разработването на хи-
перзвукови ракети се
водеше активно в
СССР. През 70-те годи-
ни на миналия век бе-
ше създадена летящата
лаборатория "Холод" на
базата на ракетата от
зенитния комплекс С-
200. По време на лета-
телните изпитания раке-
тата разви скорост око-
ло 6 000 км/ч. Смята се,
че проектът е получил
по-нататъшно развитие
и разработването му се
води под шифъра "Хо-
лод-2".

Х-555

Компанията "Верто-
леты России" пристъпи
към изготвяне на пър-
вите опитни образци на
палубния вертолет Ка-
52К за вертолетоноса-
чите "Мистрал", съобщи
пред РИА "Новости"
прессекретарят на ком-
панията Роман Кири-
лов. От пресслужбата
отказаха да посочат
точния брой на сглобя-
ваните вертолети, като
се позоваха на интере-
сите на Министерство-
то на отбраната. Спо-
ред Кирилов палубни-
те изпитания за изли-
тане и кацане ще бъ-
дат осъществени на са-
молетоносача "Адми-
рал Кузнецов".

През септември ми-
налата година щурмо-
вият вертолет Ка-52
"Алигатор" премина ус-
пешно изпитанията за

Îòêàçàõà ñå îò èçðàåëñêèòå
áåçïèëîòíè ñàìîëåòè

В близко време Русия няма да закупува от
Израел безпилотни летателни апарати, заяви
пред РИА "Новости" заместник-министърът на
отбраната Александър Сухоруков: "Имаме три-
годишен договор със съвместното руско-изра-
елско предприятие - Завода за гражданска ави-
ация в Екатеринбург. Когато той бъде изпълнен,
тогава ще решим - ще купуваме или не."

През 2010 г. Русия подписа с Израел договор
на стойност 400 млн. долара за доставка на
комплектуващи за безпилотния самолет Searcher
II. Планирано беше апаратите да се сглобяват в
казанския вертолетен завод.

Представителят на Министерството на отбра-
ната разказа, че ведомството не планира да
закупи бронирани машини БМД-4М, тъй като те
не отговарят на предявените изисквания. Спо-
ред Сухоруков при изпитанията БМД-4М е по-
казала ниски защитни резултати на бронята.

Сухоруков опроверга информацията, че през
есента е планирано да се изстреля междукон-
тиненталната балистична ракета Р-30 "Булава"
от борда на атомния подводен крайцер "Юрий
Долгорукий". Според него пускът на ракетата
ще стане от подводницата "Александър Невски"
- също от проекта 955 "Борей".

Searcher II

Çàïî÷íà ñãëîáÿâàíåòî íà âåðòîëåòè çà "Ìèñòðàë"

излитане и кацане на
палубата на големия
противолодъчен кораб
"Вицеадмирал Кула-
ков". Тогава специалис-
тите от "Вертолеты Рос-
сии" провериха устой-
чивостта на вертолета

при силно вълнение.
По-рано беше съоб-

щено, че на всеки един
от четирите "Мистрал",
които е планирано да
постъпят на въоръже-
ние във ВМФ, ще бъ-
дат базирани по осем

палубни вертолета Ка-
52-К и осем транспорт-
но-бойни Ка-29.

Договорът за постро-
яване на два вертоле-
тоносача "Мистрал" на
стойност 1,2 млрд. ев-
ро беше подписан от
Русия и Франция през
юни миналата година.
Работите по строител-
ството на първия кораб
започнаха на 1 февру-
ари тази година в за-
вода Сен Назер. На 1
август в Санкт Петер-
бург започна рязането
на метала за корпуса
на първия вертолетоно-
сач. Очаква се корабът
да бъде построен през
2014 г. Вторият кораб
трябва да бъде завър-
шен през 2015 г. Спо-
ред договора другите
два вертолетоносача
ще се строят на тери-
торията на Русия.
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В сряда беше дванай-
сетият ден от Олимпиа-
дата. Той донесе на Ру-
сия общо четири меда-
ла - резултат, който се
стори на медиите не
особено забележим в
сравнение с 12-те меда-
ла през предишните два
дни. Единственото зла-
то в сряда извоюва На-
талия Антюх в бягането
на 400 м с препятствия.
Това беше 11-ият златен
медал за Русия. Среб-
рото в скока на дължи-
на спечели Елена Соко-
лова, а бронза остана
за Любов Власова в
борбата и Алексей Де-
нисенко в тайкуондото.

Най-зрелищните дву-
бои за руските олимпий-
ци бяха четвъртфинали-
те на мъжкия волейбо-
лен и баскетболен тур-
нир, където в упорита
борба руснаците постиг-
наха успех, пише спорт-
ният наблюдател на РИА
"Новости".

Засега Русия остава
на пето място в класи-
рането по медали. Пър-
вите четири се заемат
съответно от Китай,
САЩ, Великобритания и
Южна Корея. В Кремъл
вече признаха пораже-
нието - страната вече не
може да се добере до
тройката на най-силни-
те и това ще стане за
първи път в историята,
заяви началникът на ад-
министрацията на пре-
зидента Сергей Иванов.
Русия обаче вече е в
тройката, но не по злат-
ни, а по общ брой ме-
дали.

Спортният наблюда-
тел на Нюз.Ру отбеляз-
ва, че преди четири го-
дини на същия рубеж на
Олимпиадата в Пекин в
актива на "сборная" е
имало 13 златни меда-
ла. Днес те са единай-
сет. В крайна сметка
руските спортисти са
спечелили 23 златни ме-
дала и стават трети в
общото класиране. Та-
ка че шансове да бъдат
изпреварени британци-
те все още има.

Шефът на Олимпийс-
кия комитет Александър
Жуков заяви, че всич-
ки разсъждения, че рус-
кият олимпийски отбор
се представя по-зле, от-
колкото е планирано, е
"митология, създадена
от журналистите": "На-
вярно те се ръководят
от усещания, а аз - от
факти. Ако искате, ще
споделя. Това не е тай-
на. След десет дни на
състезанията в Атина
имахме 6 златни, 16
сребърни и 19 бронзо-
ви медала. Общо - 41.
В Пекин - 8 златни, 13
сребърни и 15 бронзо-
ви. Общо 36. А в Лон-
дон - 7 златни, 17 сре-
бърни и 18 бронзови.
Общо 42. Къде, според
вас е провалът?"

Тук трябва да намоп-

Ìèòúò çà ïðîâàëà íà "ñáîðíàÿ"
è êàïèòóëàöèÿòà íà ÷èíîâíèöèòå

ним историята за раж-
дането на "мита". Още
през май миналата го-
дина Жуков лично зая-
ви, че руските спортис-
ти в Лондон трябва да
спечелят 75 медала, 25

от които - златни. Спо-
ред спортния чинавник
това би трябвало да е
достатъчно, за да мо-
же Русия да заеме тре-
тото място в класира-
нето по медали. Сега
Жуков казва: "Всяка
олимпийска награда е
колосален успех. Не
могат да спечелят всич-
ки." По принцип не му
харесва подхода, кога-
то бронзовият медал се
приема като пораже-
ние. Според него има
истински фенове, кои-
то гледат състезанията
и преживяват за свои-
те спортисти. Има оба-
че и други, които игно-
рират детайлите на
борбата, отварят табли-
ците по медали и за-
почват да калкулират,
да сравняват нещо.
"Спортът изобщо не е
за това!", смята прези-
дентът на ОКР.

Едновременно с то-
ва Жуков призна, че е
имал надежда за дос-
та медали във фехтов-
ката и в стрелбата и
провалът, който се по-
лучи в крайна сметка,
не е бил очакван от ни-
кого. "Може би сме
направили грешки при
графика за навлизане
в оптимална форма,
може би проблемът е
психологичен. Побед-
ният дух трябва да се
възпитава, той не из-
раства на празно мяс-
то", каза Жуков.

Във фехтовката Русия
спечели три медала -
сребро спечели саблис-
тката София Велика и
рапиристките в отборни-
те състезания, а бронз
- саблистът Николай Ко-

вальов. Преди Олимпи-
адата беше планирано
да бъдат извоювани
шест медала - два злат-
ни, два сребърни и два
бронзови.

Руснаците завършиха
представянето си в
стрелбата само с един
медал - Василий Мосин
извоюва бронза в стен-
довата стрелба. Преди
началото на състезани-
ята прогнозите бяха за
около 28 медала!?

Старши треньорът на
олимпийците по фехтов-
ка Владислав Павлович
и старши треньорът на
олимпийските стрелци
директорът на Стрелко-
вия съюз на Русия Игор
Золоторьов подадоха
оставки.

Между другото спорт-
ният коментатор на
"КоммерсантЪ FM" Вла-
димир Осипов излезе с
пламенна реч в защита
на руските спортисти,
които той смята за ге-
рои. Неговите думи
прозвучаха много спра-
ведливо: "За много не-
ща трябва да чукаме по
главите нашите чинов-
ници, за много неща. Но
тук спортистите нямат
нищо общо. Те бягат по-
добре и скачат по-доб-
ре, отколкото могат. На
практика всеки резул-
тат от тази Олимпиада
е най-добър резултат,
личен рекорд."

Журналистът изрази
мнението си, че руски-

те медии просто не
умеят да представят но-
вините за спортните
постижения: "Вие раз-
бирате ли срещу кого
изобщо спечели Ната-
лия Антюх? Срещу Ла-

шинда Демус! Знаете
ли коя е тя? Тя е аме-
риканка, световна шам-
пионка, която е със
световен рекорд на 400
м с препятствия. И от
това момиче, което е
най-добро в света, пред
която става и я привет-
ства 80-хилядният ста-
дион, от тази американ-
ка нашата Наташа Ан-
тюх измъква златото от
Олимпиадата!"

"Този медал струва
колкото медалите на ця-
лата Олимпиада. Дори
да бъде само той и да
няма други, можем да
кажем: "Добре, момче-
та и момичета!" Това на-
вярно е героизъм, изви-
нете ме за патоса, за
патетиката, но това е та-
ка", казва Осипов.

След победата Ната-
лия призна, че дори не
помни ритъма, че не
може да каже как е бя-
гала. От деветата до де-
сетата бариера мисли-
те й са били само за
едно - да не сбърка, да
не падне до края. Спор-
тистката сподели, че е
очаквала най-големите
неприятности от Демус:
"Буквално чувствах от-
дясно дишането й, ра-
мото й. Постарах се да
добавя скорост. За ос-
таналите си съпернич-
ки знам всичко - так-
тика, психология. Но
никой не може да ка-
же как ще постъпи Де-
мус."

Èâàí Óõîâ çàìåíè Àíäðåé Ñèëíîâ
Руският лекоатлет

Иван Ухов стана олим-
пийски шампион на иг-
рите в Лондон. Той спе-
чели златен медал в ед-
на от най-престижните
дисциплини - скока на
височина.

В началото не му вър-
веше много, но посте-
пенно той започна да скача все по-успешно и
по този начин повлече след себе си най-силни-
те скачачи на планетата. След преодоляването
на 2 м и 38 см височина от първия опит, стана
ясно, че конкурентите са вече зад гърба му.

Èëÿ Çàõàðîâ ãðàáíà çëàòîòî
Руският със-

тезател в дис-
циплината ско-
кове във вода
от 3-метров
трамплин изво-
юва поредния
златен медал
за Русия.

"Сега мога да
кажа, че влязох в борбата за медалите. За мен
това е първата Олимпиада в живота. Не гледах
представянето на китайците, не виждах смисъл
в това. Мислех само за моите скокове, единст-
вено за моето представяне за медал. Казват, че
първо трябва да израснеш психологически. Смя-
там, че това и направих", - сподели скачачът.

Àëèÿ Ìóñòàôèíà ñ ÷åòèðè
ìåäàëà îò Ëîíäîí - 2012

Руската гимнастичка е
доволна от своето пред-
ставяне на Олимпиада-
та и от четвъртия медал,
който най-малко е очак-
вала: "Разбира се, че
съм доволна. Много съм
уморена, постарах се да
се представя успешно,
исках да приключа учас-
тието си красиво и за-
помнящо се".

Другите медали, спечелени за отбора на Ру-
сия от Алия, са златен на успоредка, сребърен
в отборното представяне и два бронзови във
волната програма.

Èùåíêî è Ðîìàøèíà -
øàìïèîíêè îò Ëîíäîí

Руският дует в
синхронно то
плуване спече-
ли поредния
златен медал за
Русия със зна-
чителен резул-
тат. Зрителите
ще помнят дъл-
го изключител-
ното им предс-
тавяне. Титлите,
които спечелиха, бяха очаквани, дори може да
се каже планирани. Общият им резултат е 197,100
точки.

Второто място в крайното класиране извою-
ва дуетът на Испания,, а трети станаха китайки-
те.

Þëèÿ Çàðèïîâà ñúñ çëàòî
è ëè÷åí ðåêîðä

В бягането на 3000 м с препятствия убедител-
но спечели руската представителка. От самото
начало тя тръгна напористо, като не допусна
никой да я надмине до самия край. Резултатът
й е 9 мин. 6,72 сек. Като извоюва златен олим-
пийски медал за Русия в тази дисциплина, Юлия
подобри и личния си рекорд.

Александър
Жуков

Владимир
Осипов

Победата на Наталия Антюх


